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خبر

برخی  در  انواع روش های تشخیصی  از  یکی  اسکن  تی  سی 
بیماری ها تلقی می شود، اما به خاطر احتمال عوارض بعد از 
در  پزشکان صرفاً  که  است  این  متخصصان  توصیه  تی،  سی 

موارد ضروری از این روش استفاده کنند.
با استفاده از اشعه یونیزه سبب  تصاویر دقیق سی تی اسکن 
شده است، بسیاری از بیماران برای اطمینان بیشتر از سلامت 
تصویربرداری  از  نوع  این  انجام  برای  زیادی  تقاضای  خود 

داشته باشند.
برای انجام سی تی اسکن شما به طور مختصر و خیلی کم در 
معرض تابش های یونیزه شده قرار می گیرید. مقدار این تابش 
بزرگ تر از مقدار تابشی است که شما از اشعه ایکس دریافت 
اطلاعات  اسکن  تی  سی  تصویربرداری  در  که  چرا  می کنید 

مفصل تر و دقیق تری باید جمع آوری شود.

 ۳ حدود  در  مؤثر  دوز  آمریکا،  در  فرد  یک  متوسط  طور  به 
mSv از مواد طبیعی رادیواکتیو مانند رادون و تابش از فضای 

بیرون را دریافت می کند. تابش از یک دوز کم سی تی اسکن 
قفسه سینه )۱.۵mSv( قابل مقایسه با ۶ ماه تابش طبیعی است 
و دوز ثابت سی تی اسکن سینه )mSv ۷( برابر با ۲ سال تابش 

طبیعی است.
مطالعات هم نشان داده افرادی که سی تی اسکن های متعددی 
به  ابتلاء  در  بیشتری  خطر  داشته اند،  سالگی   ۱۵ از  قبل  را 
سرطان خون، تومورهای مغزی و سرطان های دیگر را در دهه 
اصرار  هم  باز  وجود  این  با  اما  دارند؛  اسکن  اولین  از  بعد 

بیماران برای انجام سی تی اسکن کم نشده است.
ارجاع  نظام  نبود  ایران،  نظام سلامت  مهم ترین چالش  شاید، 
ساختارمند است که باعث شده بیمار بتواند بدون هیچ گونه 

محدودیتی، پزشک خود را انتخاب کند و این پزشک می تواند، 
از  اگر  که  حالی  در  باشد.  تخصص  فوق  و  متخصص  یک 
ارزیابی  و  معاینه  مورد  ارجاع  نظام  و  خانواده  پزشک  طریق 
قرار می گرفت؛ لازم نبود نزد متخصص و فوق تخصص برود.

استرالیا،  جمله  از  کشورهایی  با  ما  سلامت  نظام  رو  این  از 
هستند،  ارجاع  نظام  و  ملی  دارای طب  که  کانادا  و  انگلیس 

قابل مقایسه نیست.
از رویه گایدلاین های  ایران  رویه تجویز سی تی اسکن در 
استاندارد دنیا دور است، به طوری که در دوران کرونا شاهد 
در  می شد،  گرفته  تی  مرتبه سی   ۴ تا   ۳ بیمار  یک  از  بودیم 
میزان  بیماری،  ابتدای  در  اسکن  تی  سی  یکبار  که  صورتی 
ارزیابی  برای  بیماری  دوره  اواخر  در  هم  یکبار  و  پیشروی 

مجدد، کافی بود.
اظهار  پزشکی،  تجهیزات  حوزه  کارشناس  چیذری  علیرضا 
سطحی  تشخیص های  برای  متأسفانه  حاضر  حال  در  داشت: 
ارتوپدی، از سی تی که ۶۰ برابر اشعه بیشتری نسبت به یک 
رادیولوژی ساده دارد استفاده می شود و باعث شده تا سرانه 

سی تی در ایران به ۲ برابر انگلستان برسد.
و  جهش  اسکن،  تی  سی  اشعه  مضرات  از  یکی  افزود:  وی 
تخریب سلول ها تشخیص داده شده است. این آمارها در بین 
کودکانی که بیش از ۲ بار سی تی اسکن را انجام داده اند ۲۰ 
درصد و کودکانی که تا ۴ بار سی تی اسکن انجام داده اند ۸ 

تا ۹ برابر درگیری سرطان را بیشتر نشان داده است.
متأسفانه برخی پزشکان، تشخیص علائم اولیه و آزمایش های 
معمول را رها کرده و به آزمایش هایی که برخی اوقات مضرات 
آن کمتر از فواید آن نیست؛ روی می آورند که یکی از نتایج 

آن در نسل های بعدی، می تواند موج طغیان سرطان ها باشد.
مراکز  در  پزشکان  برخی  بودن  دار  سهام  و  متولی  قطعاً 
شائبه  افزایش  باعث  می تواند  پزشکی،  تصویربرداری 
و  کرد  خواهد  بیشتر  را  اسکن  تی  سی  مورد  بی  تجویزهای 
یکی دیگر از دلایل مهم آن حمایت بیمه ها از این نوع تجویزها 
است.برای اینکه بدانیم در سال چه تعداد سی تی در کشور 
انجام می شود، نمی توانیم به آمارهای رسمی وزارت بهداشت 
بسنده کنیم. اما، همین قدر واضح و روشن است که تعداد سی 
تی ها در کشور، خیلی بیشتر از نیاز واقعی برای تشخیص های 

پزشکی است.

سهام  واگذاری  فرآیند  بررسی  کشور  کل  بازرسی  سازمان 
دولت در پتروشیمی باختر از طریق سازمان خصوصی سازی را 
در دستور کار قرار داد و در نتیجه این ورود مبلغی بالغ بر ۱۹ 
هزار میلیارد تومان که ارزش آن بود، به بیت المال بازگشت. 

سازمان بازرسی کل کشور در راستای ایفای وظایف قانونی 
اهمیت  به  توجه  با  و  المال  بیت  حقوق  از  صیانت  و  خود 
فرآیندهای  تطبیق  و  واگذاری ها  انجام  حسن  بر  نظارت 
در  دولت  سهام  واگذاری  فرآیند  بررسی  قانون،  با  شده  طی 
در  را  سازی  خصوصی  سازمان  طریق  از  باختر  پتروشیمی 

دستور کار قرار داد.
بازرسی  بازرسان و کارشناسان سازمان  یافته ¬های  و  بررسی 
ثبت  به  مقطعی  در  باختر  پتروشیمی  که  بود  آن  از  حاکی 
افزایش سرمایه اقدام کرده و سهام دولت و نهادهای عمومی 

در این پتروشیمی در حال واگذاری بود.
بنابراین گزارش،  فرآیند مورد اشاره با نادیده گرفتن برخی از 
الزامات قانونی اعم از اصلاح موادی از قانون برنامه چهارم 
توسعه و اجرای کلی سیاستهای کلی اصل ۴۴ قانون اساسی 
طی شده بود و پس از احراز تخلفات برای سازمان بازرسی 
در  ذی¬صلاح،  مراجع  به  مسببین  معرفی  ضمن  کشور،  کل 

نهایت حکم قطعی محکومیت شرکت باختر و ابطال افزایش 
خصوصی  بخش  سهامداران  سوی  از  که  غیرقانونی  سرمایه 

بصورت من¬ غیرحق تحصیل شده بود، صادر گردید.
دادرسی  آیین  قانون   ۴۷۷ ماده  اعمال  درخواست  همچنین 
و  رد  قضاییه  قوه  ¬نظر  با دقت  باختر  گروه  ناحیه  از  کیفری 
مختومه شد تا سهامداری دولت و نهادهای عمومی در گروه 

یادشده به طور قطعی محفوظ بماند.
در نتیجه ورود سازمان بازرسی به موضوع و ارائه هشدارهای 
عمومی  نهادهای  و  دولت  سهام  درصد   ۵/۵ قانونی،  و  لازم 

که بطور مشخص به نسبت ۸/۲ درصد به شرکت ملی صنایع 
اهداف،    گذاری  سرمایه  شرکت  به  ۷/۱درصد  پتروشیمی، 
تأمین  پتروشیمی  گاز  و  نفت  گذاری  سرمایه  به  ۵/۰درصد 
)تاپیکو( و ۵/۰ درصد به سرمایه¬ گذاری صندوق بازنشستگی 
تومان  بر ۱۹ هزارمیلیارد  بالغ  مبلغی  و  تعلق داشت  کشوری 

ارزش آن بود، به بیت ¬المال بازگشت.
به  تأکید  ضمن  بازرسی  سازمان  می افزاید؛  گزارش  این 
رعایت قوانین در فرآیندهای واگذاری در حوزه¬¬ اثرگذاری 
همچون نفت به عنوان پیشران اقتصادی کشور تاکید دارد که 
واگذاری¬ها می¬ بایست با اهلیت¬ سنجی واقعی و طبق مفاد 
اساسی و  قانون  اهداف سیاست¬ های اصل ۴۴  و  و رویکرد 
ضوابط سازمان خصوصی¬ سازی صورت پذیرد تا همانگونه 
انقلاب اسلامی فرموده ¬اند اقتصاد مردمی  که رهبری معظم 

شود.
به دنبال اقدام سازمان بازرسی کل کشور، رئیس هیأت رئیسه 
صندوق ¬های بازنشستگی، پس ¬انداز و رفاه کارکنان صنعت 
نفت به نمایندگی از اعضای هیأت رئیسه در پیامی خطاب به 
دکتر خدائیان رئیس سازمان بازرسی کل کشور، مراتب تقدیر 

و تشکر خود را اعلام کرد.

معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در 
سال گذشته حدود ۴ هزار مرکز غیرمجاز مداخله گر در امر درمان 

توسط دانشگاه های علوم پزشکی تعطیل یا پلمب شدند. 
به گزارش ایرنا از وبدا، سعید کریمی درباره چگونگی نظارت 
نماها، گفت:  به اصطلاح پزشک  افراد غیرمتخصص و  بر کار 
سامانه اعضای سازمان نظام پزشکی مرجع مناسبی برای اطمینان 
از پزشک بودن فرد به شمار می رود. با یک  جست وجوی ساده 
نام پزشک در این سامانه می توان رشته تحصیلی و محل خدمت 
سازمان  تبلیغات  کمیته  داد:  ادامه  کرد.وی  را مشخص  پزشک 
نظام پزشکی مجوز تبلیغات را صادر می کند و این سازمان و 
فعالیت  نحوه  بر  بهداشت  وزارت  و  علوم پزشکی  دانشگاه های 

اعضا در فضای مجازی نظارت دارند.
مشکل تبلیغات اغوا کننده در فضای مجازی

به گفته معاون درمان وزارت بهداشت، عمده مشکلاتی که در 
فضای مجازی دیده می شود مربوط به افراد فاقد صلاحیت بوده، 
کسب  برای  اعتمادی  قابل  و  امن  محیط  مجازی  فضای  قطعاً 
اطلاعات در خصوص درمانگران نیست. به همین دلیل توصیه 
می شود مردم به مطالب منتشر شده در این فضا اعتماد نکنند. با 
توجه به اینکه برخی از سکوها تابع قوانین کشور نیستند، قاعدتاً از 
استانداردهای وزارت بهداشت هم تبعیت نمی کنند و باعث آسیب 

به سلامت عمومی جامعه خواهند شد.

راه اندازی سامانه استعلام مجوزها
کریمی با بیان این که مراجعان برای اطمینان از خدمات مراکز 
پزشکی باید در بدو ورود به هر مرکز خدمات پزشکی به مجوز 
اشتغال اعم از پروانه طبابت، پروانه بهره برداری وپروانه مسئول فنی 
مرکز دقت کنند، افزود: به  زودی سامانه اطلاعاتی معاونت درمان 
وزارت بهداشت راه اندازی خواهد شد تا برای مراکز تشخیص و 
درمانی نیز مردم بتوانند استعلام کنند و از صحت مجوزهای نصب 

شده در مراکز تشخیص، درمانی اطمینان پیدا کنند.
وی ادامه داد: راه دیگر اطمینان از صلاحیت افراد، توجه به مجوز 
اشتغال فرد یا مرکزی که افراد در آن مشغول به کار هستند، می 
باشد. همه فعالان حوزه درمان موظفند مجوز اشتغال اعم از پروانه 
طبابت، پروانه بهره برداری مرکز و پروانه مسئول فنی را در معرض 
دید مراجعه کنندگان قرار دهند. مردم نیز باید در بدو ورود به هر 

مرکز تشخیصی درمانی به این مجوزها توجه داشته باشند.
نحوه نظارت بر فعالیت پزشکان غیرمتخصص

بدون داشتن  اظهار داشت: گاهی پزشکان عمومی هم  کریمی 
تخصص های لازم مانند تخصص عمومی، تغذیه یا پوست و مو 
خدماتی در این زمینه ارائه می کنند و مواردی هم شاهد بروز 

مشکل در این زمینه بوده ایم.
وی در پاسخ به این سؤال که مردم چگونه می توانند برای گرفتن 
به متخصصان لازم مراجعه  نیاز خود  کارهای تخصصی مورد 

کنند، ادامه داد: در مورد صلاحیت گروه های مختلف پزشکی 
برای انجام خدمات مختلف مانند پوست و مو، کمیسیون  ملی 
برنامه ریزی  تعیین صلاحیت حرفه ای و همچنین شورای عالی 
وزارت بهداشت اعلام نظر می کنند. همچنین دفتر ارزیابی فناوری، 
تدوین استاندارد و تعرفه خدمات سلامت معاونت درمان وزارت 
بهداشت نیز، استانداردها و راهنماهای بالینی خدمات را می نویسد 

که در آن به صلاحیت ارائه دهندگان خدمت اشاره می شود.
سامانه رسیدگی به شکایات مردمی

به  رسیدگی  سامانه  بهداشت،  وزارت  درمان  معاون  گفته  به 
شکایات مردمی ۱۹۰ مستقر در وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی به صورت شبانه روزی و با حضور تمام وقت کارشناسان، 
آماده دریافت و رسیدگی فوری به شکایات شهروندان در سراسر 
کشور است. همچنین ادارات نظارت بر درمان معاونت درمان 
دانشگاه ها آماده دریافت شکایات و نظرات مردم جهت بررسی و 

رسیدگی امور هستند.
شناسایی و پلمب مراکز غیر مجاز

کریمی اظهار داشت: در سال گذشته حدود ۴ هزار مرکز غیر مجاز 
مداخله گر در امر درمان توسط دانشگاه های علوم پزشکی تعطیل 
یا پلمب شدند. علاوه بر نظارت مستمر از طریق دانشگاه های 
علوم پزشکی قطعاً بررسی صلاحیت افراد ارائه دهنده خدمت 
توسط خود بیمار می تواند در حفظ سلامت هموطنان مؤثر باشد.

تاکید  واحدهای صنفی  به  اطلاعیه ای  در  ایران  اصناف  اتاق 
کرده که فروش و عرضه محصولات دخانی در فروشگاه های 

زنجیره ای و فرانچایز ممنوع است. 
به گزارش نیمرخ به نقل از ایسنا، اتاق اصناف ایران در این 
اطلاعیه با اشاره به اجرای برنامه پیشگیری و تشدید مبارزه با 
قاچاق کالاهای دخانی مصوب ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز و ابلاغیه معاون پیشگیری ستاد و وزیر بهداشت و 
ستاد صنایع دخانی وزارت صمت، اعلام کرده که واحدهای 
بازرسی و نظارت اتاق های اصناف با محوریت دانشگاه های 
علوم پزشکی و سایر دستگاه های مرتبط در چارچوب قانون، 
الکترونیکی،  قلیان  الکترونیکی،  سیگار  عرضه  و  “فروش  با 
برخورد   ”)IQOS( تنباکو  کننده  گرم  محصولات  و  ویپ 

خواهند کرد.
تمام  فروش  که  شده  تاکید  اطلاعیه  این  در  همچنین 
فرانچایز  و  ای  زنجیره  فروشگاه های  در  دخانی  محصولات 

ممنوع است.
مقابله  طرح  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  است  گفتنی 
در  قبل  سال  فروردین   ۱۵ از  را  عرضه  سطح  در  قاچاق  با 
یدکی خودرو،  لوازم  کرد.  آغاز  یدکی خودرو  لوازم  حوزه 
لوازم  خانگی، آرایشی و بهداشتی، پوشاک و دخانیات، پنج 
اولویت نخست اجرای طرح وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در رابطه با مبارزه با قاچاق کالاست. همچنین خردادماه سال 
قبل معاون صنایع عمومی وزیر صنعت، معدن و تجارت، از 
آغاز مرحله سوم مقابله با کالای قاچاق و تقلبی با تمرکز بر 

بازار دخانیات خبر داده بود.
تا  این است که ۸۰  از  در حوزه دخانیات گزارش ها حاکی 
۸۵ درصد بازار در دست برندها و تولید قانونی داخلی و ۱۵ 
تا ۲۰ درصد در اختیار قاچاق است. همچنین مصرف سیگار 

حدود ۸۰ میلیارد نخ برآورد شده است.
سیگار  آمارها،  اساس  بر  که  است  این  توجه  قابل  نکته  اما 
سهم بالایی در کالاهای قاچاق کشف شده دارد. به طوری 
که در سال گذشته ۵۷۴۸ فقره پرونده قاچاق کالا به ارزش 
تعداد  بیشترین  و  شده  تشکیل  تومان  میلیارد   ۹۰۰۰ از  بیش 
پرونده قاچاق مربوط به کالاهای دخانیات با ۳۷ درصد، مواد 
نهایتاً  و  ۱۶ درصد  با  آرایشی  اقلام  ۲۰ درصد،  با  خوراکی 

خودرو و لوازم یدکی با ۷ درصد سهم بوده است.

طغیان سرطان  با افراط در CT از بیماران 
شائبه تجویزهای بی مورد

سازمان بازرسی کل کشور اعلام کرد

جلوگیری از واگذاری سهام دولت از سوی پتروشیمی باختر

معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خبرداد:

شناسایی و تعطیلی ۴ هزار مرکز غیرمجاز پزشکی

مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت 
جهاد کشاورزی گفت: ۶۵ هزار واحد متخلف عرضه کالاهای 
معرفی  تعزیرات حکومتی  به  تاکنون  سال  ابتدای  از  اساسی 

شده است. 
»مسعود امرالهی« در گفت وگو با ایرنا درباره وضعیت بازرسی 
ابتدای سال تاکنون  و نظارت بر کالاهای اساسی، افزود: از 
انجام  کشاورزی  جهاد  وزارت  توسط  بازرسی  هزار   ۷۵۰
شده که از این تعداد نزدیک به ۶۵ هزار پرونده به تعزیرات 

حکومتی ارسال شده است. 
مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالای اساسی وزارت جهاد 
کشاورزی اظهار داشت: بخش عمده این تخلفات مربوط به 
گران فروشی، احتکار، عرضه خارج از شبکه و کم فروشی در 
محصولاتی همچون شکر، آرد، گوشت قرمز، گوشت مرغ و 

نانوایی ها بوده است.
تومان  میلیارد   ۱۴۵ از  بیش  به تازگی  تصریح کرد:  امرالهی 
جریمه فروش شکر خارج از شبکه و بیش از ۲ میلیارد تومان 

گران فروشی گوشت قرمز در فروشگاه ها داشته ایم.
شناسایی ۸ هزار تن شکر خارج از شبکه 

مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت 
جهاد کشاورزی درباره وضعیت بازار شکر، گفت: شکر مورد 
تامین و عرضه  تامین است و کمبودی در زمینه  نیاز کشور 

شکر وجود ندارد.
وی اظهار داشت: بخشی از شکر در خارج از شبکه عرضه 
می شد که با برخورد با متخلفان این محصول، اکنون داخل 

شبکه عرضه می شود.
امرالهی افزود: به تازگی هشت هزار تن شکر خارج از شبکه 
تعزیرات حکومتی  به سازمان  پرونده  این  متخلفان  و  کشف 
تومان  میلیون   ۴۴۰ و  میلیارد   ۱۴۵ حدود  که  شدند  معرفی 

جریمه انجام شده است.
بندی  بسته  شکر  کیلوگرم  هر  قیمت  اکنون  وی،  گفته  به 
از  بیش  هایی  قیمت  و  باشد  تومان  هزار   ۳۴ باید  بازار  در 
که  شود  می  محسوب  فروشی  گران  و  تخلف  مصوب  نرخ 
معرفی  حکومتی  تعزیرات  سازمان  به  شناسایی  صورت  در 

می شوند.
عرضه ۱۷۱ هزار تن شکر با تخفیف در استان ها 

مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت 
نزدیک به  به تازگی  همچنین  داشت:  اظهار  کشاورزی  جهاد 
استان های سراسر کشور  با تخفیف در  ۱۷۱ هزار تن شکر 
وجود  محصول  این  عرضه  در  مشکلی  و  است  شده  توزیع 

ندارد.
نظارت  و  بازرسی  دفتر  فعالیت  ابتدای  از  شد:  یادآور  وی 
در  نیز  تاکنون  کشاورزی  جهاد  وزارت  اساسی  کالاهای  بر 
مجموع حدود یک میلیون و ۷۰۰ هزار بازرسی انجام شده که 
از این تعداد ۱۶۹ هزار پرونده تخلفات به سازمان تعزیرات 

حکومتی ارسال شده و در دست پیگیری است.

مدیرکل بازرسی و نظارت بر کالاهای 
اساسی خبر داد:

معرفی ۶۵ هزار واحد متخلف عرضه 
کالای اساسی به تعزیرات حکومتی

معاون وزیر راه و شهرسازی اظهار داشت: به طرف روس ها 
فشار آورده ایم که نهایتا در ۶ ماه اقدامات فنی برای پروژه 
راه آهن رشت- آستارا را انجام و پیشنهادات طراحی خود را 
برسد.  تصویب  به  پیشنهادات  این  هم  ایران  در  دهند،  ارائه 
بنابراین روس ها در بازه زمانی ۶ ماهه باید هم براورد قیمتی 

و هم طراحی را ارائه دهند. 
خیرالله خادمی، مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای 
اقدامات  آخرین  درباره  ایلنا  با   گفت وگو  در  نقل  و  حمل 
آستارا  رشت-  راه آهن  پروژه  سازی  علمیاتی  برای  روس ها 
اظهار داشت: قرارداد اولیه راه آهن رشت- آستارا با روس ها 
منعقد شده و پس از آن روسیه درخواست فرصت مطالعاتی 
داشته تا برآورد ریالی برای اجرای پروژه ها را به ایران ارائه 

دهد.
مسیر  از  پروژه  این  برای  داد: مجری طرف روس  ادامه  وی 
بازدید داشته و اجرای پروژه در جریان است و مهلت زمانی 

برای تهیه نقشه به مجری طرف روس داده شده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به مدت زمان این مهلت 
داده شده، گفت: به طرف روس های فشار آورده ایم که نهایتا 
پیشنهادات طراحی   و  انجام  را  فنی خود  اقدامات  ماه   ۶ در 
به تصویب  پیشنهادات  این  ایران هم  ارائه دهند در  را  خود 
برسد. بنابراین روس ها در بازه زمانی ۶ ماهه باید هم براورد 

قیمتی و هم طراحی را ارائه دهند.  
خادمی با بیان اینکه بر اینکه در مذاکرات با روسیه با مشکلی 
مواجه نشده ایم، تاکید کرد: ساخت پروژه بر عهده روس ها 
است و آذری ها در هیچ بخشی دخالت ندارند اما از آنجایی 
که بخشی از مسیر از آذربایجان می گذرد برای تردد نیاز است 
که آذری ها هم خط آهن خود را ارتقا دهند که این مذاکرات 
با آذربایجان در حال انجام است البته تا کنون اذربایجان تا 
حدی خطوط را ارتقا داده است و کشور آذربایجان با ایران 

همکاری دارد.  
نقل  و  زیربناهای حمل  توسعه  و  مدیرعامل شرکت ساخت 
مرزی  نقطه صفر  تا  آذربایجان  آهن کشور  افزود: خط  خط 
احداث شده و طبق توافقات تردد در داخل بار انداز در حال 
انجام است و خط ریلی آذربایجان ساخته شده و ایران باید 

خط رشت - آستارا تکمیل کند.
وی درباره تفاوت خط ریلی ایران و آذربایجان اظهار داشت:  
خط راه آهن ایران طبق استانداردهای جهانی است و خط راه 
با همین استانداردها ساخته می شود  آهن رشت- آستارا هم 
اما خط آذری ها عریض تر است بنابراین برای تردد لازم است 
که در نقطه مرزی بوژی عوض شود و اکثر کشورها هم همین 
شرایط را دارند و تردد آنها با تغییر بوژی قابل انجام است و 
در این باره مشکلی وجود ندارد و در مسیر ریلی  سرخس 
همسایه  کشور  ریلی   شبکه  به  بوژی  تغییر  با  اینجه برون  و 

متصل می شویم.   

معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد
فرصت ۶ ماهه به روس ها برای 

ارائه نقشه راه آهن آستارا 

آغاز برخورد با فروش سیگار الکترونیکی

فروش دخانیات در فروشگاه های زنجیره ای ممنوع!

جاسوسان  شمار  درباره  اف بی آی  مدیر  هشدار 
روسیه در آمریکا

در  که  روس  جاسوس های  تعداد  که  داد  هشدار  اف بی آی  مدیر 
داخل ایالات متحده فعالیت می کنند »هنوز خیلی زیاد است« و این 
علی رغم تلاش ها برای بیرون راندن آن هاست. کریستوفر رای، مدیر 
در  اظهاراتی  جریان  در  )اف بی آی(  آمریکا  فدرال  تحقیقات  اداره 
»موزه جاسوسی« واشنگتن گفت: »تهدید ضد اطلاعات و جاسوسی 
اطلاعاتی  »ردپای  افزود:  است.«او  گسترده  همچنان  روسیه  سنتی 
روسیه - منظور من افسران اطلاعاتی است - هنوز در ایالات متحده 
بسیار بزرگ است و ما دائما با آن برخورد می کنیم و سعی داریم به 
هر طریقی که می توانیم مانع از آن شده و از آن جلوگیری کرده و 

آن را مختل کنیم.«
گوترش: فعلا هیچ پایانی برای جنگ اوکراین قابل 

رویت نیست
اینکه  به  توجه  با  گفت:  خبرنگاران  به  متحد  ملل  سازمان  دبیرکل 
تلاش  زور  با  خودشان  اهداف  به  دستیابی  برای  کی یف  و  مسکو 
در  جنگ  برای  مسالمت آمیز  راه حل  برای  امیدی  هیچ  می کنند، 
دبیرکل  گوترش،  آنتونیو  ندارد.  وجود  نزدیک  آینده  در  اوکراین 
سازمان ملل جمعه در یک کنفرانس مطبوعاتی پیش از اجلاس سران 
بتوانیم  که  نیستم  امیدوار  خیلی  »من  گفت:  دهلی نو  در   ۲۰ گروه 
در آینده نزدیک راه حلی مسالمت آمیز داشته باشیم. فکر می کنم دو 

طرف هنوز تصمیم دارند که این درگیری را ادامه دهند.«
نانسی پلوسی باز هم نامزد انتخابات می شود

انتخابات  نامزد  دیگر  بار  آمریکا  نمایندگان  مجلس  پیشین  رئیس 
کنگره در سال ۲۰۲۴ می شود. این نماینده قدیمی کنگره آمریکا از 
ایالت کالیفرنیا که در پایان کار کنگره پیشین از رهبری دموکرات ها 
کناره گیری کرد، روز جمعه اعلام کرد که برای یک دوره دیگر نامزد 
ورود به این مجلس خواهد شد.پلوسی ۸۳ ساله در شبکه اجتماعی 
ایکس )توییتر سابق( نوشت: اکنون بیش از هر زمان دیگری شهر 
ما برای پیشبرد ارزش های سانفرانسیسکو و بهبودی بیشتر به ما نیاز 

دارد. 
رسانه عبری: بایدن هرگز از نتانیاهو در کاخ سفید 

استقبال نخواهد کرد
 روزنامه یدیعوت آحارونوت نوشت: براساس پیش بینی ها هرگزی 
نتانیاهو،  بنیامین  و  آمریکا  جمهور  رئیس  بایدن،  جو  میان  دیداری 
نخست وزیر اسرائیل در کاخ سفید برگزار نخواهد شد، بلکه دیدار 
نیویورک  در  ملل  سازمان  عمومی  مجمع  نشست های  حاشیه  در 
زودی  به  که  می کنند  بینی  پیش  اسرائیلی  مسؤولان  بود.  خواهد 
مقابل  در  سپتامبر   ۲۲ شود.نتانیاهو  اعلام  دیداری  چنین  برگزاری 

مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک سخنرانی خواهد کرد. 
اوکراین  در  رادیواکتیو  مهمات  پنتاگون:  ادعای 

سرطان زا نیستند 
نبودن  سرطان زا  ادعای  با  آمریکا  دفاع  وزارت  سخنگوی  معاون 
اوکراین  برای  است  قرار  که  ضعیف شده  اورانیوم  حاوی  مهمات 
ارسال شوند، گفت که آنها گلوله های ضدزره و ضدتانک هستند. 
»سابرینا سینگ« ادعا کرد که مهمات رادیواکتیوی که قرار است برای 
اوکراین جهت جنگ با روسیه ارسال شود، به هیچ وجه سرطان زا 
سرطان زا  ادعای  با  پنتاگون،  در  خبری  نشست  طی  نیستند.سینگ 
برای  است  قرار  که  ضعیف شده  اورانیوم  حاوی  مهمات  نبودن 
اوکراین ارسال شوند، گفت که آنها گلوله های ضدزره و ضدتانک 

هستند.
اذعان اروپا به نبود اتفاق نظر بین سران گروه ۲۰ 

رئیس شورای اروپا اعتراف کرد که پیش بینی اینکه شرکت کنندگان 
در پایان اجلاس هند بر سر بیانیه ای علیه روسیه یا دیگر موضوعات 
تبلیغاتی غرب  باوجود تلاش های  برسند، دشوار است.   به اجماع 
خود،  با  غیرهمسو  کشورهای  علیه  واحد  جبهه  نشان دادن  برای 
»چارلز میشل« رئیس شورای اروپا اما از نبود اتفاق نظر در بین سران 
گروه ۲۰ خبر داد.میشل در آستانه آغاز نشست سران گروه ۲۰ در 
دهلی نو، گفت که پیش بینی اینکه شرکت کنندگان در پایان اجلاس 

هند بر سر بیانیه ای به اجماع برسند، دشوار است.
فارن پالیسی: بازدارندگی آمریکا در برابر چین 

دیگر جوابگو نیست
نشریه فارن پالیسی در گزارشی به از بین رفتن سلطه نظامی آمریکا 
منسوخ  استراتژی  تا  کرد  توصیه  واشنگتن  به  و  پرداخته  چین  بر 
پالیسی  فارن  نشریه  دهد.  تغییر  را  پکن  قبال  در  بازدارندگی خود 
جهانی  فزاینده  چالش های  فناوری،  رشد  دلیل  به  که  داد  گزارش 
و تغییر در نظم حاکم بر جهان، ایالات متحده برتری نظامی نسبی 
را که در برابر چین داشت، دیگر ندارد. چین می تواند از موقعیت 
جغرافیایی خود استفاده کرده و در جنگ احتمالی با تایوان پیروز 

شود. 
سیاست  در  پکن  مداخله  ادعای  چینی  دیپلمات 

آمریکا با هوش مصنوعی را رد کرد
درباره  غرب  ادعای  گفت:  روسیه  در  چین  سفارتخانه  سخنگوی 
آمریکا  سیاست  در  مداخله  برای  مصنوعی  هوش  از  پکن  استفاده 
پنگیو،  لیو  است.  بدخواهانه  گمانه زنی  و  بوده  غرض ورزی  از  پر 
اسپوتنیک گفت:  به خبرگزاری  در روسیه  سخنگوی سفارت چین 
در سال های اخیر برخی رسانه ها و اندیشکده های غربی چین را به 
استفاده از هوش مصنوعی برای ایجاد شبکه های اجتماعی با هدف 
مداخله در سیاست آمریکا متهم کرده اند. چنین اظهاراتی پر است از 
غرض ورزی و گمانه زنی های بدخواهانه علیه چین و پکن به شدت 

با این مخالف است.
بورل: گرجستان هنوز راه درازی برای عضویت در 

اتحادیه اروپا دارد
از  اتحادیه  این  که  گفت  اروپا  اتحادیه  خارجه  سیاست  مسئول 
باید  هنوز  کشور  این  اما  می کند،  حمایت  گرجستان  عضویت 
جوزپ  شود.  عضویت  نامزد  تا  دهد  انجام  گسترده ای  اصلاحات 
و  است  باز  گرجستان  روی  به  اروپا  اتحادیه  درهای  گفت:  بورل 
اتحادیه اروپا مصمم است که از عضویت این کشور حمایت کند. 
اما این را هم باید بگویم که عضویت در اتحادیه اروپا تعهداتی به 
دنبال دارد و از طریق إعمال اصلاحات اساسی و حفظ ارزش های 
اروپایی ممکن خواهد بود. بگذارید شفاف بگویم؛ گرجستان هنوز 

راه درازی در پیش دارد.
ثبت محبوبیت زیر ۴۰ درصد برای بایدن

نتایج یک نظرسنجی جدید نشان داد محبوبیت رئیس جمهور آمریکا 
نیز  پاسخگویان  از  درصد   ۶۰ به  نزدیک  و  است  درصد   ۴۰ زیر 
کرده  وخیم تر  را  آمریکا  اقتصادی  شرایط  او  سیاست های  معتقدند 
است. نتایج نظرسنجی جدیدی که از سوی سی.ان.ان به اجرا در آمد 
محبوبیت ۳۹ درصدی را برای جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا ثبت 
کرد و ۵۸ درصد از پاسخگویان نیز سیاست های او را عامل بدتر 
شدن شرایط اقتصادی در آمریکا دانستند.۷۰ درصد گفتند، به اعتقاد 
آنها وضعیت امور در آمریکا در مسیر بدی قرار دارد؛ در حالی که 
۵۱ درصد نیز بر این باور بودند، دولت باید تلاش بیشتری برای حل 

وفصل مسائل کشور به عمل آورد.
در  ایرانی  زندانی   ۴۰ از  بیش  آزادی  مقدمات 

ترکیه مهیا شد 
در  ایرانی  زندانی   ۴۰ از  بیش  مقدمات  ترکیه،  کشور  مساعدت  با 
ترکیه مهیا شده است که انتظار می رود تا ماه آینده مراحل آن اجرایی 
شود. سفارت ایران در ترکیه نوشت: پس از برگزاری نشست مشترک 
کمیته انتقال محکومین دو کشور، با قول مساعد طرف ترک، مقدمات 
انتقال بیش از ۴۰ نفر از زندانیان ایرانی به کشور مهیا شد که امید 

است تا ماه آینده مراحل اجرایی آن  نهایی شود. 
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مدیرکل استاندارد گیلان از اجرای بسته تحولی بهار خدمت 
تولید«  تورم؛ رشد  »مهار  راستای شعار  در  مردمی  دولت  در 
خبر داد و خاطرنشان کرد: طبق منویات رهبر انقلاب کیفیت 
خدمت  بهار  تحولی  بسته  لذا  و  گیرد  قرار  تولید  محور  باید 
سازمان ملی استاندارد به واحدهای تولیدی کمک می کند تا 

فرایندهای تولید را تسریع ببخشند. 
مجتبی معصوم نژاد در گفت و گو با ایسنا، کالاها و خدمات 
را به دو دسته دارای استاندارد و فاقد استاندارد تقسیم کرد و 
گفت: کلیه کالاها و خدمات باید دارای نشان استاندارد باشند؛ 
البته برای برخی از کالاها و خدمات هنوز استانداردی تعریف 

نشده که در شورای عالی استاندارد تعیین تکلیف می شود.
خدمات  حوزه  در  موارد  از  برخی  برای  اینکه  بیان  با  وی 

همچون قالیشویی و در حوزه حمل و نقل همچون پایانه های 
مسافربری، قطار، فرودگاه و... در حال تدوین استاندارد هستیم 
افزود: استاندارد خدمات طی سال های گذشته مغفول مانده 
پررنگ تری  ورود  حوزه  این  در  اخیر  سال  یک  طی  که  بود 
داریم.مدیرکل استاندارد گیلان از اجباری شدن استاندارد هتل 
ها و مهمان سراها و زائرسرا ها در کشور به زودی خبر داد و 
تصریح کرد: استاندارد حلال در حوزه گردشگری نیز تدوین 

خواهد شد.
کالای  و  غذایی  محصولات  استاندارد  نشان  نژاد  معصوم 
خدماتی را جزو استاندارد های اجباری دانست و گفت: برخی 
از کالاها و خدمات دارای استاندارد تشویقی هستند که بعدا 

به استاندارد اجباری تبدیل می شوند.

عنوان کرد:  و  دانست  تشویقی  استاندارد  دارای  را  برنج  وی 
کلیه کارخانجات و واحدهای تولیدی برنج در گیلان تا سال 

۱۴۰۶ باید استاندارد داشته باشند.
دو  تنها  حاضر  حال  در  داد:  ادامه  گیلان  استاندارد  مدیرکل 
استاندارد  پروانه  دارای  گیلان  استان  برنجکوبی  کارخانه 
تشویقی بوده که مربوط به بسته بندی برنج است، اما تا سال 
۱۴۰۶ باید تولید، آزمایشگاه و... را استاندارد کنند؛ در غیر این 

صورت اجازه توزیع برنج را نخواهند داشت.
وی از اجرای بسته تحولی بهار خدمت در دولت مردمی در 
راستای شعار »مهار تورم؛ رشد تولید« خبر داد و خاطرنشان 
کرد: طبق منویات رهبر انقلاب کیفیت باید محور تولید قرار 
استاندارد  ملی  بهار خدمت سازمان  تحولی  بسته  لذا  و  گیرد 
را  تولید  فرایندهای  تا  کند  می  کمک  تولیدی  واحدهای  به 

تسریع ببخشند.
معصوم نژاد، تسریع در فرایند اخذ استاندارد را موجب کاهش 
هزینه های واحدهای تولیدی دانست و عنوان کرد: هر چند 
اما  است،  بردار  هزینه  تولیدی  برای واحدهای  برداری  نمونه 
برای واحدهایی که در کیفیت استمرار داشته و تاکنون امتیاز 

منفی اخذ نکرده باشند، نمونه برداری را به حداقل رساندیم.
وی نمونه برداری پیش از اظهار واردات و قبل از پیاده سازی 
و ترخیص کالا در گمرک را از دیگر اقدامات دانست و گفت: 
گواهی اعتبار را سریعا صادر و ترخیص انجام می شود. مواد 
اولیه عمده ترین کالاهای وارداتی را تشکیل می دهند و لذا 
تسریع در فرایند ترخیص به واحدهای تولیدی کمک می کند 

و هزینه های انبار و نگهداری و خسارت را کاهش می دهد.
مدیرکل استاندارد گیلان در ادامه از بومی شدن صدور برخی 
از تاییدیه ها جهت صادرات کالاها نیز خبر داد و متذکر شد: 
در راستای جایزه ملی کیفیت سال ۱۴۰۲، بیش از ۱۷۰ واحد 
تولیدی و صنعتی به مرحله نهایی ارزیابی استاندارد راه پیدا 
کردند که هفت واحد تولیدی از گیلان موفق به دریافت جایزه 

ملی کیفیت شدند

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت با تاکید بر 
اینکه اجرای برنامه های سازمان مستلزم مشارکت مردم است، 
گفت: ۲۵ خودروی جمع آوری پسماند خشک در سطح شهر 

فعال است. 
علی مقصودی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به وقفه سه ساله 
در جمع آوری پسماند خشک شهر رشت، اظهار کرد: با توجه 
به اینکه رفتار ما، رفتاری اجتماعی است و با مردم در ارتباط 
هستیم، متاسفانه اعتمادی که در گذشته بین مردم و شهرداری 

وجود داشت، کمرنگ شده است.
مستلزم  سازمان  برنامه های  اجرای  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
مشارکت مردم است، افزود: سازمان باید دوباره اعتمادسازی 

کند و جلب اعتماد شهروندان زمان بر است.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت با اشاره به 
اقدامات انجام شده در سه ماهه اخیر، گفت: از زمان تحویل 
سطح  در  پسماند خشک  آوری  جمع  خودروی   ۲۵ سازمان، 

شهر رشت برای ارائه خدمات به شهروندان فعال است.
باز  کارگاه  به  خالی  پسماند  آوری  جمع  خودروهای  نصف 

می گردند 
به کارگاه  این خودروها خالی  اینکه نصف  بیان  با  مقصودی 
باز می گردند، یادآور شد: این خودروها در مناطقی که برای 
آنها مشخص شده است، آنقدر که باید از شهروندان پسماند 

خشک تحویل نمی گیرند.
وی اضافه کرد: پیمانکاران اجرای طرح پسماند خشک شهر 
رشت به پنج منطقه تقسیم شدند که هر منطقه ۶ زون دارد و 
در ساعت مشخص بین ۹ صبح الی ۱۴ بعد از ظهر با آهنگ 
مخصوص آماده دریافت پسماند خشک  از شهروندان هستند.

تاکید  رشت  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 

تمام  روی  بر  پسماند  خودروهای  عملکرد  رصد  برای  کرد: 
آنها جی.پی.اس نصب شده و گزارش تمام این خودروها به 

ریز موجود است.
مقصودی با تاکید بر اینکه باید بپذیریم چالش تفکیک از مبدا 
یک چالش بسیار پیچیده در کل کشور است، افزود: براساس 
گزارش رسمی شهرداری تهران، دریافتی زباله خشک از مردم 
زیر یک درصد است لذا داستان تفکیک از مبدا زباله، پیچیده 
بوده و به سمتی رفته که به همین سادگی نمی شود درباره آن 

اظهار نظر کرد.
به تحویل پسماند  اعتقادی  از مردم  بسیاری  وی اضافه کرد: 
تحویل  کسی  به  باید  معتقدند  و  ندارند  شهرداری  به  خشک 

دهند که از آن درآمد کسب کند.
شهرداری  و  است  مهم  کار  هدف  ما  برای  افزود:  مقصودی 
بین تمام گزینه های جمع آوری پسماند خشک یک گزینه برای 

شهروندان محسوب می شود.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت با اشاره به 
پنج گزینه موجود شهر رشت برای پسماند خشک، خاطرنشان 
کرد: گزینه اول پیمانکاران تحویل پسماند خشک شهرداری و 

گزینه دوم شبکه غیررسمی زباله گردها و گاراژهاست که به 
صورت غیررسمی فعالیت می کنند.

وی ادامه داد: کارخانه کود آلی گزینه سوم بوده که براساس 
جمع آوری  پسماند  از  ارزشمند  چیز  هر  کار،  اجرای  فرآیند 
می شود و گزینه چهارم پیمانکار تفکیک در مقصد است که در 
لندفیل سراوان حضور دارد و مواد ارزشمند را از داخل زباله 

جدا می کند و عملا چیز قابل ارزشی دفن نمی شود.
بیان  با  رشت  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
اینکه معمولا میزان مواد ارزشمند داخل زباله ها را بین ۱۵ تا 
این مواد ارزشمند  ۲۰ درصد در نظر می گیریم، گفت: عین 
جدا می شود و شاید کمتر از پنج درصد مواد ریز دانه ای باشد 

که از این چهار طیف رد می شود.
مقصودی، هدف را به حداقل رساندن مواد ارزشمند در مرکز 
دفن زباله سراوان دانست و بیان کرد: امروز این اتفاق افتاده و 
البته در هر کدام از مواردی که ذکر شد، ایراداتی وارد است.

وی با اشاره به اینکه ممکن است برخی از شهروندان صدای 
آهنگ ۲۵ ماشین حمل پسماند خشک را نشنیده باشند یا به 
دلایل مختلف نتوانند به موقع پسماند خشک را تحویل دهند، 
با  خشک  پسماند  تحویل  برای  می توانند  شهروندان  افزود: 

سامانه ۱۳۷ شهرداری رشت تماس بگیرند.
تاکید  رشت  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
کرد: این سامانه آماده پذیرش هر انتقاد و پیشنهادی از عملکرد 
سازمان مدیریت پسماند برای اجرای هر چه بهتر و مطلوب تر 

عملکرد در سطح شهر است.
مبدا  از  تفکیک  شهروندان  از  بسیاری  شد:  یادآور  مقصودی 
شهرداری  به  را  خشک  پسماند  اما  می دهند،  انجام  را  زباله 

تحویل نمی دهند که باید اعتمادسازی لازم انجام شود.

در  نیازی  اکبر  ریاست  به  منطقه  اقتصادی  رتبه  عالی  هیئت 
 )CIFIT( بیست و سومین نمایشگاه سرمایه گذاری و تجارت
جهان  کشور   ۱۰۰ بر  افزون  از  شرکت   ۵۰۰۰ حضور  با  که 
در شهر شیامن استان فوجیان چین برگزار می شود، حضور 

پیدا کرد.
نیازی  اکبر  ریاست  به  منطقه  این  اقتصادی  رتبه  عالی  هیئت 
سرپرست سازمان و همراهی وحید طالب پور معاون اقتصادی 
 )CIFIT( در بیست و سومین نمایشگاه سرمایه گذاری و تجارت
که با حضور ۵۰۰۰ شرکت از افزون بر ۱۰۰ کشور جهان در 
شهر شیامن استان فوجیان چین برگزار می شود، حضور پیدا 

کرد.
صورت  به  ایران  آزاد  مناطق  که  رویداد  این  جریان  در 
کتاب  اند،  کرده  پیدا  ایران حضور  پاویون  قالب  در  مشترک 
بسته  بر ۱۰۰  مشتمل  که  انزلی  آزاد  منطقه  در  سرمایه گذاری 
فرصت سرمایه گذاری در نخستین منطقه آزاد شمال ایران است 
به سرمایه گذاران چینی و کشورهای دیگر حاضر در نمایشگاه 
سرمایه گذاری و تجارت )CIFIT( چین که به عنوان یکی از 
می شود  شناخته  حوزه  این  تخصصی  رویدادهای  بزرگترین 

عرضه می گردد.
از نکات جالب توجه این نمایشگاه حضور ژو ژانگ یکی از 
مدیران ارشد استان فوجیان چین در پاویون جمهوری اسلامی 
و نشست با دبیر شورایعالی و مدیران عامل مناطق آزاد ایران 
بود که براساس توافقات صورت گرفته، اکبر نیازی سرپرست 
کشور  اقتصادی  ویژه  و  آزاد  مناطق  از  نمایندگی  به  سازمان 
مسئولیت تنظیم تفاهم نامه همکاری با استان فوجیان چین در 

قالب خواهر خواندگی را برعهده گرفت.
براین اساس با تنظیم و توافق دو طرف، سند همکاری مابین 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ایران و مناطق آزاد استان فوجیان، 

به امضای مسئولین دو کشور خواهد رسید.
مدیران  و  شیامن  بازرگانی شهر  اتاق  رییس  گزارش  بنابراین 
کشورهای  و  چین  خصوصی  شرکت های  خصوصی  بخش 
با  از نزدیک  با حضور در غرفه سازمان  حاضر در نمایشگاه 
منطقه  در  سرمایه گذاری  ظرفیت های  و  مزیت ها  ها،  فرصت 

آزاد انزلی آشنا شدند.
 ۲۰ لغایت   ۱۷ از  که  اقتصادی  رویداد  این  در  است  گفتنی 
شهریور ماه در حالی برگزاری است، بسته های سرمایه گذاری 
و بسترهای موجود مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ایران در غرفه 
۴۱۶C نمایشگاه شیامن، به سرمایه گذاران، صاحبان مشاغل و 

بازدیدکنندگان معرفی خواهد شد.
جدید  راهبرد  قالب  در  و  این  از  پیش  است  ذکر  به  لازم 
نمایشگاهی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
نمایشگاه های  در  مناطق  سرمایه گذاری  فرصت های  کشور، 

تهران، مشهد، سلیمانیه و ایروان عرضه گردید.

مدیرکل استاندارد گیلان خبر داد

استاندارد اجباری واحدهای تولیدی برنج در گیلان تا سال ۱۴۰۶
خدمات استاندارد می شود

مدیرعامل سازمان پسماند شهرداری رشت خبر داد

فعالیت ۲۵ خودروی جمع آوری پسماند خشک در رشت

در نمایشگاه بین المللی CIFIT چین مقرر شد

تفاهم نامه همکاری مناطق آزاد ایران و استان فوجیان منعقد می شود

بیمار خاص و  از معرفی ۲۷۴  امداد گیلان  مدیر کل کمیته 
صعب العلاج به صندوق بیماران صعب العلاج در سازمان 

بیمه سلامت در سال جاری خبر داد.
از  حمایت  صندوق  راه اندازی  به  اشاره  با  اهرابی«  »عباس 
کرد:  عنوان  سلامت  بیمه  سازمان  در  صعب العلاج  بیماران 
این  به  العلاج  و صعب  بیمار خاص   ۲۷۴ سال جاری  طی 
صندوق معرفی و از خدمات این صندوق به مبلغ دو میلیارد 

و چهارصد میلیون تومان بهره مند شدند.
اهرابی از اختصاص بیش از ۷۷ میلیارد ریال اعتبار به بیماران 
داد و  تاکنون خبر  العلاج طی سال جاری  خاص و صعب 
و  بیمار خاص   ۸۹۵ و  هزار  یک  از  بیش  اکنون  هم  گفت: 
مند  بهره  استان  در  امداد  کمیته  خدمات  از  العلاج  صعب 

می شوند.
وی بهبود شاخص های بهداشتی را از اولویت های رسیدگی 
کمک  داشت:  اظهار  و  دانست  مددجویان  سلامت  به 
هزینه های فرانشیز، خدمات ویژه درمان بیماران بستری شده 
از جمله  بستری  بیماران  تهیه تجهیزات پزشکی  منزل و  در 
خدماتی هستند که این نهاد به مددجویان تحت حمایت خود 

ارائه می دهد.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( گیلان با اشاره به اینکه 
۲۱۵ هزار نفر مددجوی تحت پوشش از خدمات کمک هزینه 
فرانشیز خدمات ویژه درمانی بهره مند هستند، عنوان کرد: در 
بیمه  تحت حمایت،  مددجویان  به  برای کمک  راستا  همین 
مراجعه  با  افراد  این  که  شده  گرفته  نظر  در  درمانی  مکمل 
به ادارات و دفاتر این نهاد و ارائه اسناد و مدارک درمانی، 

بخشی از هزینه های درمانی خود را دریافت می کنند.
توانمند  برای  مددجویان  سلامت  اینکه  بر  تأکید  با  اهرابی 
درمانی  خدمات  کرد:  تصریح  است،  مهم  بسیار  آنها  شدن 
تمامی مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان که دارای 
بیمه درمانی سلامت شهری سایر اقشار و بیماران خاص با 
رعایت نظام در بیمارستان های دولتی رایگان بوده و همچنین 
گرفتن  نظر  در  با  مددجویان  برای  درمان  سرپایی  خدمات 
نظام ارجاع به ۱۵ درصد کاهش یافته است. همچنین هزینه 
فرانشیز بیماران صعب العلاج تحت حمایت کمیته امداد تا 

۱۰۰ درصد پرداخت می شود.
هزینه های  راستای جبران  در  امداد  اضافه کرد: کمیته  وی 
مددجویانی که نیاز به مراقبت و پرستار دارند، ماهانه مبلغ 

۵۰۰ هزار تومان به این مددجویان پرداخت می کند.
جمله  از  شد:  یادآور  پایان  در  گیلان  امداد  کمیته  مدیرکل 
اقداماتی که توسط این نهاد برای مساعدت به بیماران نیازمند 
انجام می  شود، طرح »شفا« است و براساس  تحت پوشش 
این طرح خانواده های نیازمند، شناسایی و کمک های خیریه 
به آنان در قالب پرداخت هزینه های دارو و درمان، پرستار و 
پزشک انجام می شود؛ لذا خیرّان می توانند در راستای کمک 
بیماران  این  شفا،  طرح  قالب  در  العلاج  صعب  بیماران  به 

نیازمند را مورد حمایت قرار دهند.

طبق  گفت:  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
ناقل  که  آئدسی  پشه  تاکنون  مداوم،  و  مکرر  های  آزمایش 

ویروس  بیماری باشد در استان مشاهده نشده است.
نشست تشریحی بیماری های آربوویروسی منتقله از آئدس، 
داخلی  و  عفوفی  های  بیماری  متخصص  پزشکان  ویژه 

شهرستان های استان گیلان برگزار شد.
علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون  رضوانی«  محمود  دکتر»سید 
پزشکی گیلان در ابتدای این نشست با اشاره به اینکه پشه  
آئدس در ۱۲۹ کشور دنیا وجود دارد، اظهار کرد: با وجود 
مسافرت ها و ارتباطاتی که بین کشورها و استان ها وجود 
دارد، ورود پشه به کشور و استان ما غیرقابل اجتناب بود اما 
با رصد و کنترل وفور آن و همچنین آماده باش برای مقابله 
بروز طغیان  از  مانع  توانیم  از آن می  منتقله  بیماری های  با 

بیماری های ناشی از گزش پشه ائدس شویم.
 وی در ادامه با بیان اینکه طبق آزمایش های مکرر و مداوم 
استان  در  باشد  بیماری  ویروس   ناقل  که  ای  پشه  تاکنون 
کنترل  برای  پاشی  مه  و  رصد  افزود:  است،  نشده  مشاهده 
وفور پشه ائدس در کانون هایی که در آن ها پشه یافت و 
شناسایی شده، به طور مستمر در حال انجام است و جلسات 
آموزشی، آمادگی و اگاهی بخشی به کارکنان حوزه بهداشت 
از  ناشی  بیماری  احتمالی  بروز  با  مقابله  برای  نیز  درمان  و 

آئدس در حال برگزاری است.
بهسازی محیط ، موثرترین راهکار کاهش جمعیت پشه آئدس

دکتر رضوانی با تاکید بر بهسازی محیط به عنوان موثرترین 
راهکار کاهش جمعیت پشه تصریح کرد: دستورالعمل های 
آموزشی و هچنین اقدامات ساده ای مانند رها نکردن ظروف 
زباله در سطح پارک ها ، خیابان ها و کوچه ها، خالی کردن 
آب جمع شده در زیرگلدانی ها و نابودسازی لاستیک های 
فرسوده می تواند در کنترل وفور پشه آئدس بسیار تاثیرگذار 

باشد.
در پایان این نشست دکتر »آیدین پورکاظمی« عضو هیات 
نیز ضمن   عفونی  های  بیماری  متخصص  و  دانشگاه  علمی 
ارائه  و  آئدس  از  منتقله  آربوویروسی  های  بیماری  تشریح 
از  ناشی  های  بیماری  بروز  علائم  خصوص  در  مطالبی 
توسط  دقیق  و  درست  بیماریابی   ، باش  آماده  بر  پشه،  این 
متخصصان بیماری های عفونی و داخلی در سطح شهرستان 
از  ناشی  های  بیماری  احتمالی  بروز  زمان  در  استان  های 

گزش پشه آئدس تاکید کرد.

مدیرکل کمیته امداد گیلان خبر داد
بهره مندی مددجویان کمیته امداد 

از خدمات صندوق حمایت از 
بیماران صعب العلاج 

بیان اینکه تعاونی ها به سمت فعالیت های  با  استاندار گیلان 
دانش بنیان سوق داده شوند، گفت: نگاه علمی و دانش پایه 

به مسائل گره بسیاری از مشکلات را باز می کند.
اسدالله عباسی در همایش تجلیل از تعاونی های برتر گیلان 
قرآنی  و  دینی  مفاهیم  برگرفته  تعاون  موضوع  کرد:  اظهار 

است و از ارزش و اهمیت والایی برخوردار است.
مشارکت  و  همراهی  تعاون،  به  توجه  اینکه  بیان  با  وی 
ارزش  افزود:  می شود،  کارها  در  برکت  و  خیر  موجب 
در  باید  مهم  این  و  است  ناشدنی  وصف  تعاون  معنوی 

لایه های مختلف جامعه بسط و گسترش داده شود.
سیزدهم  دولت  راهبردی  نگاه  به  اشاره  با  گیلان  استاندار 
مسائل  به  پرداخت  و  تعاون  به  توجه  کرد:  بیان  تعاون،  به 

پیرامون آن باید در اولویت مدیران استانی قرار گیرد.
عباسی با تاکید بر لزوم فعال سازی تعاونی ها در بخش های 
و  اشتغال، مسکن  بخش  در  تعاون  بیان کرد: سهم  مختلف، 

اقتصاد و دیگر بخش های مهم جامعه باید مشخص شود.
وی با بیان اینکه تعاونی های گیلان تقویت می شوند، افزود: 
قرار  اولویت  در  باید  گیلان  تعاون  بخش  به  راهبردی  نگاه 

گیرد.
ظرفیت های  از  بکارگیری  لزوم  بر  تاکید  با  گیلان  استاندار 
کرد:  بیان  تجارت،  و  صادرات  توسعه  بخش  در  مردمی 
مشارکت  گسترش  برای  خوبی  واصله  حلقه  تعاونی ها 
اقتصادی  مردمی در حوزه تجارت و فعالیت های تجاری و 

هستند.
دانش  فعالیت های  سمت  به  تعاونی ها  اینکه  بیان  با  عباسی 
به  پایه  دانش  و  علمی  نگاه  گفت:  شوند،  داده  سوق  بنیان 

مسائل گره بسیاری از مشکلات را باز می کند.

استاندار گیلان:

تعاونی ها به سمت فعالیت های دانش بنیان سوق داده شوند

معاون بهداشتی علوم پزشکی گیلان 
عنوان کرد 

تاکنون پشه آئدسی که ناقل ویروس 
بیماری باشد، در گیلان مشاهده نشد

رئیس سازمان ادبیات و تاریخ دفاع 
مقدس خبر داد

هدفگذاری چاپ سالانه ۲۰۰۰ 
عنوان کتاب دفاع مقدسی

و  از حمایت  مقدس،  دفاع  تاریخ  و  ادبیات  رئیس سازمان 
تقویت ناشران خصوصی در حوزه تولید کتاب دفاع مقدسی 
خبر داد و اضافه کرد: تولید سالانه ۲۰۰۰ عنوان کتاب دفاع 

مقدس را هدفگذاری کردیم. 
سردار عباس بایرامی در گفت وگو با ایسنا ضمن گرامیداشت 
ساله  هشت  جنگ  پیروز  را  ایران  ملت  مقدس،  دفاع  هفته 
و  مشکلات  و  موانع  همه  علیرغم  کرد:  اظهار  و  دانست 
تحریم ها و سختی هایی که بر کشور و ملت ما تحمیل شد، 
با توکل به خداوند و توسل به ائمه اطهار )ع( با پیروزی و 

سربلندی از این آزمون بیرون آمدیم.
وی هفته دفاع مقدس را جشن ملی دانست و افزود: طرفدار 
دشمنان  که  نابرابر جهانی  یک جنگ  در  اما  نیستیم،  جنگ 
را  پیروزی  این  و  شدیم  پیروز  بودند،  کرده  تحمیل  ما  بر 
برابر  در  ایران  بزرگ  ملت  جانانه  مقاومت  بر  سرآغازی 

زورگویان و سلطه گران می دانیم.
بیان  با  تاریخ دفاع مقدس کشور،  ادبیات و  رئیس سازمان 
اینکه دوران مشعشع دفاع مقدس تکیه گاه اساسی برای ادوار 
ایران است، تصریح کرد: همانگونه که رهبر  مختلف مردم 
استفاده  نهایت  بی پایان  گنج  این  از  باید  فرمودند،  انقلاب 

را ببریم.
بایرامی سازمان ادبیات و تاریخ دفاع مقدس را متولی ثبت 
و ضبط آثار و دستاوردهای این دوران نورانی در دو حوزه 
از  تاریخ  در حوزه  کرد:  عنوان  و  دانست  تاریخ  و  ادبیات 
از کمک  لذا  و  برخورداریم  اسناد و مدارک خوبی  و  آثار 
و  کردیم  استفاده  کشور  دانشگاه های  تاریخ  اساتید  بهترین 
امسال چهار جلد اول تاریخ توصیفی دفاع مقدس را به مردم 

تقدیم می کنیم.
وی کتاب مذکور را سرفصلی برای توصیفی نگاشتن دفاع 
مقدس دانست و بیان کرد: در حوزه های تحلیلی و تطبیقی 
و  علل  و  انتها  و  ابتدا  درباره  اما  شده،  نوشته  مطالبی  و... 
کامل  صورت  به  هنوز  جنگ  تبعات  و  مسائل  و  حوادث 
نوشته ای نداریم که باید نگارش در این بخش را پیش ببریم.

به  ادامه،  در  مقدس  دفاع  تاریخ  و  ادبیات  سازمان  رئیس 
برنامه های حوزه ادبیات شامل همایش ها و کنگره های شعر و 
داستان و ادبیات پایداری و... اشاره کرد و متذکر شد: سالانه 
انتخاب  ملی  جایزه  قالب  در  را  تولیدی  کتاب های  بهترین 
بهترین کتاب سال دفاع مقدس و مقاومت برگزار می کنیم تا 

ادبیات جنگ را پویا نگه داریم.
بایرامی همچنین از حمایت و تقویت ناشران خصوصی در 
با  اضافه کرد:  و  داد  مقدسی خبر  دفاع  تولید کتاب  حوزه 
سالانه  تولید  صریر،  بنیاد  نویسندگان  و  ناشران  همکاری 

۲۰۰۰ عنوان کتاب دفاع مقدس را هدفگذاری کردیم.
دفاع  کتاب  عنوان   ۱۹۱۰ گذشته  سال  اینکه  بیان  با  وی 
مقدسی را چاپ و منتشر کردیم، یادآور شد: برنامه امسال 
نیز چاپ ۲۰۰۰ عنوان کتاب است که امیدواریم تحقق پیدا 

کند.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گیلان از 
ورود بیش از ۵ میلیون مسافر و گردشگر به استان خبر داد 
و گفت: از روز دوشنبه گذشته ) ۱۳ شهریور ماه(  تاکنون 
حدود ۵ میلیون نفر مسافر و گردشگر وارد گیلان شده است.

ولی جهانی در گفتگو با مهر اظهار کرد: گیلان به جهت تنوع 
اقلیمی، جذابیت های تاریخی، طبیعی و گردشگری در طول 

سال میزبان گردشگران و مسافران است.
در  گردشگر  و  مسافر  نفر  میلیون   ۵ از  بیش  ورود  از  وی 
به در  با عنایت  افزود:  به گیلان خبر داد و  تعطیلات اخیر 
پیش بودن پایان تعطیلات تابستانی و ادامه سفر هم میهنان 
عزیز به استان گیلان، از روز دوشنبه ۱۳ شهریور ماه تاکنون 
حدود ۵ میلیون نفر مسافر و گردشگر وارد گیلان شده است.

به  استان  این  اینکه  بیان  با  گیلان  میراث فرهنگی  مدیرکل 
یکی از مقاصد اصلی گردشگری کشور تبدیل شده است، 
گفت: آب و هوای خوب، جاذبه های دیدنی، قدمت و پیشینه 
تاریخی و همچنین مواهب طبیعی در گیلان دست به دست 
هم داده تا این استان از لحاظ گردشگری حرف برای گفتن 

داشته باشد.
و  تعطیلات  در  گیلان  پربازدید  اماکن  به  اشاره  با  جهانی 
سفرهای مختلف، بیان کرد؛ با توجه به بررسی به عمل آمده 
ماسوله،  تاریخی  شهر  از  گردشگران  بازدیدهای  بیشترین 
قلعه رودخان، موزه میراث روستای، شهر انزلی و لاهیجان 

صورت گرفته است.
وی با اشاره به سهم اشتغالزایی گردشگری در گیلان، افزود: 
ظرفیت اقامتی استان گیلان بیش از ۱۲۰ درصد سطح اشغال 
افزایش  درصد   ۵۰ به سال گذشته حدود  نسبت  که  داشته 

داشته ایم.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان گفت: تاکنون 
به  اتوبوسی  ناوگان  با  اربعین حسینی  زائر  هزار   ۹ از  بیش 

استان بازگشتند. 
اربعین  زائر  هزار   ۱۲ حدود  کرد:  اظهار  نیک فهم  غلامعلی 
شرکت  برای  اتوبوسی  ناوگان  توسط  که  گیلانی  حسینی 
مهران و خسروی  مرزی  پایانه های  به  اربعین  پیاده روی  در 
اعزام شده بودند که تا کنون ۷۵ درصد این زوار به استان 

بازگشته اند.
وی با اشاره به اعزام زائران اربعین حسینی از بیست و هفتم 
مرداد ماه گذشته توسط ناوگان حمل و نقل عمومی جاده ای 
اضافه کرد: زائران طی این مدت با بیش از ۶۰۰ سرویس به 

مرز مهران و خسروی اعزام شده بودند.
مدیرکل راهدای و حمل و نقل جاده ای گیلان با بیان اینکه 
بیشترین جابجایی زوار اربعین حسینی مربوط به مرز مهران 
بازگشت  برای  اتوبوس  اعزام  کرد:  نشان  خاطر  بوده است، 
برای  لازم  هماهنگی ها  و  دارد  ادامه  همچنان  زائران  این 

تسهیل بازگشت آنها انجام شده است.
دستگاه   ۶۰۰ و  هزار   ۱۰ بر  افزون  آمار،  آخرین  اساس  بر 
ناوگان حمل و نقل عمومی در بخش حمل و نقل مسافر و 

نیز باری در استان گیلان فعال است.

ورود بیش از ۵ میلیون مسافر و 
گردشگر به گیلان در تعطیلات اخیر

۹ هزار زائر گیلانی اربعین
 با ناوگان اتوبوس بازگشتند
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بر اساس نتایج آزمون استخدامی مربی امور آموزش معلولان، 
و  آموزش  وزارت  گفتاردرمانگر جذب  و  کاردرمانگر  هزار 

پرورش می شوند.
 ۲۰ در  بار  اولین  برای  پرورش  و  آموزش  وزارت  امسال   
یعنی  متخصص  توانبخشی  نیروی  اخیر، درصدد جذب  سال 
و  کاردرمانگر  همان  یا  معلولان  آموزش  امور  مربی  شغل 
سازمان  مجموعه  زیر  مراکز  و  مدارس  برای  گفتاردرمانگر 

آموزش و پرورش استثنایی کشور است.
با توجه به اینکه اکثر نیروهای توانبخشی زیر مجموعه سازمان 
آموزش و پرورش استثنایی کشور به سن بازنشستگی رسیده  
و یا از سیستم خارج شده اند و یا در دو سال آینده بازنشسته 
می شوند، مجوز هزار ردیف استخدامی توسط سازمان اداری 
و  استثنایی  پرورش  و  آموزش  سازمان  برای  استخدامی  و 
مدارس استثنایی و نیز مراکز مشکلات ویژه یادگیری و مراکز 
اخذ  به هنگام،  مداخله  و  توانبخشی  آموزش،  سنجش،  جامع 

شده است.
البته جهاد دانشگاهی و نه وزارت آموزش و پرورش برگزار 
روز  از  رو،  همین  از  و  است  استخدامی  آزمون  این  کننده 
گذشته فراخوان ثبت نام در این آزمون از طریق مرکز آزمون 

جهاد دانشگاهی به آدرس https://hrtc.ir منتشر شد.
به مدت دو هفته  از دیروز  این آزمون  متقاضیان شرکت در 
تا پایان این ماه )جمعه ۳۱ شهریور( مهلت دارند تا در این 

آزمون ثبت نام کنند.
همچنین کارت شرکت در این آزمون دوشنبه ۱۷ مهر منتشر 
شده و آزمون در یکی از روزهای ۲۰ یا ۲۱ مهر در مراکز 
استان ها برگزار می شود. در این راستا تاریخ دقیق برگزاری 

آزمون هفته اول مهرماه اطلاع رسانی می شود.
از نظر توزیع جنسیتی مردان و زنان به یک نسبت می توانند 
این آزمون شرکت کنند. درواقع محدودیتی برای جذب  در 
افراد  زنان و مردان وجود ندارد و ملاک جذب نمره علمی 
است. پس از اعلام نتایج اولیه آزمون کتبی، سه برابر ظرفیت 
علمی  نمره  نصاب  حد  که  شرایط  واجد  داوطلبان  بین  از 
آزمون کتبی را کسب کرده اند، به ارزیابی تکمیلی فراخوانده 

می شوند.
آزمون شامل دو بخش ارزیابی کتبی و ارزیابی تکمیلی 

است
طریق  از  که  معلولان  امور  امور  مربی  آزمون  دفترچه  در 
مرکز آزمون جهاد دانشگاهی به آدرس https://hrtc.ir قابل 
دریافت است، قید شده که این آزمون شامل دو بخش کتبی 

و ارزیابی تکمیلی است.
۴۰ درصد نمره قبولی در آزمون مربوط به آزمون کتبی و ۶۰ 
درصد مربوط به ارزیابی تکمیلی می شود و پذیرفته شدگان 
شامل  آموزی  مهارت  ساله  یک  دوره  گذراندن  به  ملزم 
مجموعه ای از دروس تربیتی، تخصصی و کارورزی )نظری 
و  فرهنگیان  دانشگاه  در  دوره  این  که  هستند  مهارتی(  ـ 
بدون دریافت حقوق و مزایا برگزار می شود و صدور حکم 

استخدامی منوط به کسب موفقیت در این دوره است.
در آزمون کتبی، حیطه های عمومی، تخصصی و اختصاصی 
متقاضیان سنجش می شود و در ارزیابی تکمیلی صلاحیت ها 
نیاز  مورد  حرفه ای  و  تخصصی  عمومی،  شایستگی های  و 
برای شغل مربی کار درمانگر و گفتاردرمانگر با هدف تعمیق 
شایستگی های معلمی مورد سنجش و ارزیابی قرار می گیرد.

شرایط سنی شرکت در آزمون چگونه است؟
داشتن حداقل ۲۰ سال تمام و حداکثر ۴۰ سال تمام با مدرک 
لیسانس، فوق لیسانس و بالاتر از جمله شرایط عمومی برای 

ثبت نام در این آزمون است.
البته جانبازان، آزادگان، فرزندان شهدا، فرزندان جانبازان ۲۵ 
درصد و بالاتر و فرزندان آزادگان یک سال اسارت و بالاتراز 

شرط حداکثر سن معاف هستند.
شهید  همسر  و  خواهر  برادر،  و  مادر  پدر،  برای  همچنین 
طور  به  جبهه ها  در  که  داوطلبانی  برای  سال،   ۵ میزان  به 
داوطلبانه خدمت کرده اند به میزان حضور در جبهه و مدت 
زمان بستری شدن و یا استراحت پزشکی رزمندگان داوطلب 
در  که  داوطلبانی  برای  نیز  و  جبهه ها  در  مجروحیت  اثر  در 
طول جنگ تحمیلی به اسارت دشمن بعثی و یا گروه های ضد 
انقلاب در آمده اند به میزان مدت اسارت و حضور در جبهه 
به شرط ارائه مدارک و مستندات لازم از مراجع ذی ربط ، به 

حداکثر سن مقرر اضافه می شود.
قانون جوانی جمعیت و استخدام

و  خانواده  از  حمایت  قانون   ۱۵ ماده  )الف(  بند  اساس  بر 
یک  فرزند  هر  داشتن  نیز  و  تاهل  ازای  به  جمعیت،  جوانی 
سال تا حداکثر پنج سال به سقف شرط سنی ثبت نام در این 
آزمون و استخدام در این شغل مشروط به اینکه نرخ باروری 
از  بیشتر  از  او  فرزند  یا  داوطلب  زادگاه  محل  شهرستان  در 
۲.۵ نباشد، اضافه می شود.همچنین به ازای تاهل و هر فرزند، 
دو درصد و مجموعا حداکثر تا ۱۰ درصد به امتیاز مکتسبه 

آزمون کتبی داوطلب اضافه می شود.
فارغ التحصیلان کدام رشته ها می توانند در این آزمون 

ثبت نام کنند؟
در  درمانی  گفتار  و  کاردرمانی  رشته های  التحصیلان  فارغ 
مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و یا دکتری می توانند در 
امور آموزش  برای اشتغال در رشته شغلی مربی  این آزمون 

معلولان ثبت نام کنند.
سوالات آزمون کتبی شامل چه موادی است؟

اختصاصی  و  تخصصی  عمومی،  حیطه  شامل  کتبی  آزمون 
داوطلبان سنجش می شود.

و  باور  پیرامون  سوالات  کتبی  آزمون  عمومی  حیطه  در 
روحیه  و  انقلابی  ملی،  اسلامی،  ارزش های  به  عملی  التزام 
تاریخ  انقلابی،  و  اسلامی  های  اندیشه  جهادی)معارف، 
دانش  اسلامی،  تربیت  و  تعلیم  دانش  تمدن(،  و  فرهنگ  و 
سیاسی، اجتماعی و حقوقی و نیز توانایی های عمومی ذهنی 
طراحی شده و دانش داوطلب در حیطه های یاد شده سنجش 
از  کدام  هر  سهم  و  امتیاز  و  آن  مطالعاتی  منابع  که  می شود 
این محتواها در آزمون کتبی و نیز در دفترچه راهنما آزمون 

قید شده است.
با  و  چهارگزینه ای  به صورت  عمومی  حیطه  در  سوال   ۱۰۰
ضریب  که  شده اند  طراحی  منفی  نمره  سوم  یک  احتساب 

»یک« دارند.
تسلط  حوزه  در  کتبی  آزمون  سوالات  اختصاصی  حیطه  در 
که  شده  طراحی  یادگیری  ـ  یاددهی  دانش  بر  داوطلب 
اختلالات  و  آماری  تشخیص  راهنمای  بر  مبتنی  آن  محتوای 
روانی، سنجش و اندازه گیری پیشرفت تحصیلی، روانشناسی 
بالادستی  قوانین  و  اسناد  نیز  و  استثنایی  آموزش کودکان  و 
آموزش و پرورش است و منابع مطالعاتی برای آن و امتیاز و 
سهم هر کدام از این محتواها در آزمون کتبی نیز در دفترچه 

راهنما آزمون قید شده است.
و  چهارگزینه ای  صورت  به  اختصاصی  حیطه  در  سوال   ۶۰
منفی طراحی شده اند که ضریب  نمره  احتساب یک سوم  با 

»یک« دارند.
در حیطه تخصصی نیز مواد سوالات این آزمون شامل مبانی 
اختلالات  روانشناسی  حرکتی،  جسمی  و  ذهنی  کاردرمانی 
عصبی ـ رشدی، مبانی روانی و حرکتی در کودکان، مبانی 
یکپارچگی حسی و کاربرد آن در کودکان، راهنمای علامت 
تشخیص،  تا  تعریف  از  زبان  و  گفتار  اختلالات  شناسی 
برای  لکنت  درمان  نوجوانی،  تا  کودکی  از  زبان  اختلالات 
و  تولیدی  اختلالات  نیز  و  نوجوانان  و  رو  مدرسه  کودکان 
برای  مطالعاتی  منابع  که  می شود  کودکان  در  شناسی  واج 
این مواد در دفترچه آزمون  از  امتیاز و سهم هر کدام  آن و 

درج شده است.
۱۰۰ سوال در حیطه تخصصصی به صورت چهارگزینه ای و 
منفی طراحی شده اند که ضریب  نمره  احتساب یک سوم  با 

»یک« دارند.
حدنصاب نمره آزمون چقدر است؟

معرفی داوطلب به مرحله ارزیابی تکمیلی و مصاحبه منوط به 
کسب حدنصاب نمره در آزمون کتبی است.

در همین راستا پس از برگزاری آزمون کتبی، نمرات داوطلبان 
تخصصی  و  اختصاصی  عمومی،  های  حیطه  تفکیک  به 
درصد   ۵۰ اساس کسب حداقل  این  بر  و  می شود  محاسبه 
میانگین نمره مکتسبه سه نفر اول با ارزش وزنی ۴۰ درصد 
برای حیطه عمومی آزمون کتبی و ۶۰ درصد برای حیطه های 
تخصصی و اختصاصی آزمون کتبی در هر سهمیه استخدامی 
به  داوطلبان  معرفی  مبنای  و  محاسبه  شهرستان  ـ  شغل  ـ 

مراحل بعدی حهت ارزیابی تکمیلی قرار می گیرد.
 ،۱۰۰ عمومی  )حیطه  امتیاز   ۴۰۰ مجموعا  کتبی  آزمون 
و  امتیاز(   ۲۰۰ تخصصی  حیطه  و   ۱۰۰ اختصاصی  حیطه 
 ،۱۵۵ عمومی  )حیطه  امتیاز   ۶۰۰ مجموعا  تکمیلی  ارزیابی 
دارد  امتیاز(   ۲۸۰ تخصصی  حیطه  و   ۱۶۵ اختصاصی  حیطه 
رو  این  از  است.   ۱۰۰۰ آزمون  مرحله   ۲ امتیاز  حداکثر  و 
داوطلبان باید با احتساب مرحله ارزیابی تکمیلی در مجموع 

حداقل ۴۷۰ امتیاز از حداکثر ۱۰۰۰ امتیاز را کسب کنند.
در ارزیابی تکمیلی چه مواردی سنجش می شود؟

محورهای  در  داوطلبان  نیز  تکمیلی  ارزیابی  مرحله  در 

تلاوت  توانایی  اسلامی،  ارزش های  به  عملی  التزام  و  باور 
قرآن، رعایت آداب و اخلاق اسلامی، مهارت های ارتباطی، 
مسئولیت پذیری و تعهد سازمانی، تفکر تحلیلی و حل مساله 
تربیتی  روشهای  ارائه  مهارت های  نوآوری،  و  خلاقیت  و  
شغلی،  انگیزه  ساختی،  چند  تربیت  بخش،  اثر  توانبخشی  و 
کاربست فناوریهای نوین آموزشی و توانبخشی، کسب مقام 
و  تحصیلی  فعالیت های  سوابق  رویدادها،  و  مسابقات  در 
فعالیت ها  طراحی  در  ابتکار  جهادی،  و  فرهنگی  و  آموزشی 
برنامه  طراحی  توانایی  توانبخشی،  و  آموزشی  بازی های  و 
پروتکل های  عملی  اجرای  نیز  و  توانبخشی  ـ  آموزشی 
توانبخشی کاردرمانی و گفتاردرمانی به شیوه سنجش کانون 

ارزیابی مورد سنجش قرار می گیرند.
سهمیه ویژه ایثارگران

از  ایثارگران  امور  بنیاد شهید و  تایید  ایثارگران مورد  جذب 
سهمیه  محل  از  و  استخدامی  آزمون  این  در  شرکت  طریق 
و  همسران  آزادگان،  جانبازان،  شامل  درصد   ۲۵ قانونی 
و  درصد   ۲۵ جانبازان  فرزندان  و  همسر  شهدا،  فرزندان 
بالای  و  سال  یک  دارای  آزادگان  فرزندان  و  بالاتر،همسر 
و  شهید  برادر  و  خواهر  و  مادر  و  پدر  اسارت،  سال  یک 
 ۶ با سابقه حداقل  ۵ درصد شامل رزمندگان  قانونی  سهمیه 
رزمندگان  فرزندان  و  همسر  در جبهه،  داوطلبانه  ماه حضور 
فرزندان  جبهه،  در  داوطلبانه  ماه حضور   ۶ حداقل  سابقه  با 
جانبازان زیر ۲۵ درصد و  فرزندان آزادگان کمتر از یک سال 

اسارت انجام می شود.
 ۲۵ جانبازان  فرزندان  شهدا،  فرزندان  آزادگان،  جانبازان، 
و  اسارت  سال  یک  آزادگان  فرزندان  نیز  و  بالاتر  و  درصد 
بالاتر از شرط حداقل سن و حداقل معدل برای این آزمون 

استخدامی معاف هستند.
کلی،  افتاده  کار  از  جانبازان  شاهد،  فرزندان  از  دسته  آن 
بر  علاوه  که  آنان  فرزندان  و  کلی  افتاده  کار  از  آزادگان 
و  قبولی  نصاب  حد  کسب  با  ایثارگران  درصد   ۲۵ سهمیه 
می  پذیرفته  آزاد  سهمیه  در  مکتسبه  نمرات  ترتیب  رعایت 
و  جانبازان  و  شاهد  فرزندان  سایر  همانند  می توانند  شوند 

آزادگان از شرط حداقل معدل و حداکثر سن معاف شوند.
متقاضی  درصد   ۲۵ و   ۵ سهمیه های  مشمولان  همچنین 
 ۸۰ حداقل  باید  پرورش  و  آموزش  وزارت  در  استخدام 
را کسب  پذیرفته شده  نفر  آخرین  علمی  نصاب  درصد حد 

کنند.
کدام معلولان استخدام می شوند؟

مربی  استخدامی  آزمون  در  شرکت  راهنمای  دفترچه  در 
امور آموزش معلولان وزارت آموزش و پرورش آمده است 
که  کاری  انجام  برای  توانایی  و  باید صلاحیت  معلولان  که 
استخدام  و  باشند  داشته  را  می شوند  استخدام  آن  جهت  در 
کشور  بهزیستی  سازمان  تشخیص  به  آنکه  شرط  به  معلولان 
بلامانع  نباشد،  آنها  کاری  معلولیت  از  مانع  آنان  معلولیت 
توانایی  و  روانی  جسمانی،  سلامت  داشتن  است.همچنین 
از  شود  می  استخدام  آن  در  داوطلب  که  کاری  انجام  برای 
و  است  آزمون  این  در  نام  ثبت  برای  عمومی  شروط  جمله 
مرحله  در  معلول  داوطلبان  توانایی  تایید  عدم  درصورت 
دانشگاه  پزشکی  شورای  پزشکی  معاینه  و  مدارک  بررسی 
اعتراضات  به  رسیدگی  مرجع  داوطلب  استان  پزشکی  علوم 
داوطلبان است.همچنین در بخش دیگر این دفترچه ذکر شده 
است که امکان ثبت نام و پذیرش داوطلبان دارای معلولیت 
آسیب بینایی شدید، ناشنوا و دارای معلولیت جسمی حرکتی 
تا  توانند  متقاضیان می  ایسنا،  ندارد.به گزارش  شدید وجود 
دانشگاهی  جهاد  آزمون  مرکز  به  مراجعه  با  شهریورماه   ۳۱
راهنمای  دفترچه  دریافت  ضمن   https://hrtc.ir آدرس  به 
رشته  ویژه  پرورش  و  آموزش  وزارت  استخدامی  آزمون 
نام  ثبت  آزمون  این  در  معلولین،  آموزش  امور  مربی  شغلی 

کنند.

جزییات استخدام کاردرمانگر و گفتاردرمانگر در آموزش و پرورش

مدیرکل بهداشت کمیته امداد: کدام معلولان استخدام می شوند؟

حمایت کمیته امداد از
 ۶۰هزار کودک زیر پنج سال

افزایش 120 درصدی سرانه سبد غذایی مادران شیرده

 مدیرکل بهداشت، درمان و بیمه های اجتماعی کمیته امداد 
غذایی  سرانه  درصدی   ۱۲۰ افزایش  از  خمینی)ره(  امام 
هزار   ۶۰ حدود  گفت:  و  داد  خبر  شیرده  مادران  ماهانه 
سبد  سرانه  دریافت  طریق  از  نیز  سال  پنج  زیر  کودک 

غذایی، تحت حمایت این نهاد قرار دارند.
تغذیه  رفع سوء  برنامه  اجرای  به  اشاره  با  احمدلو  مجتبی 
مادران باردار و شیرده اظهار داشت: ۶۰ هزار مادر باردار 
حمایت  برنامه  پوشش  تحت  کشور  سراسر  در  شیرده  و 

غذایی کمیته امداد امام خمینی )ره( هستند.
وی با تاکید بر افزایش سرانه سبد غذایی ماهانه این مادران 
گفت: این سرانه در اعتبارات امسال از ۲۵۰ هزار تومان به 

۵۵۰ هزار تومان افزایش یافته است.
مدیرکل بهداشت، درمان و بیمه های اجتماعی کمیته امداد 
و  مادران  این  درصد   ۸۰ اینکه  بیان  با  خمینی)ره(  امام 
کودکان تحت پوشش این نهاد امدادی نیستند، یادآور شد: 
این خانواده ها جزو پنج دهک اول قرار دارند که در این 

طرح از آنها حمایت می شود.
احمدلو با تاکید بر اینکه وزارت بهداشت، گروه هدف این 

طرح را به کمیته امداد امام خمینی)ره( معرفی می کند، به 
اشاره کرد و توضیح  این طرح  از  بهره مندی مادران  شیوه 
صورت  به  باردار  مادران  به  مربوط  اطلاعات  ثبت  داد: 

سیستمی و از طرف استان ها انجام می شود.
پس از معرفی گروه هدف به کمیته امداد امام خمینی)ره( و 
انجام استحقاق سنجی، بن کارت غیرنقدی برای افراد صادر 
می شود؛ منابع شارژ این بن کارت برای مادران توسط بنیاد 

علوی و برای کودکان توسط دولت تامین می شود
وی اضافه کرد: برای رفع سوء تغذیه زنان باردار و مادران 
شیرده در معرض خطر سوء تغذیه برنامه  بلندمدت تدوین 
شده است و امیدواریم در این فرایند، مادر دارای مشکلی 

که از این حمایت ها جا مانده باشد، نداشته باشیم.
اجتماعی  بیمه های  و  درمان  بهداشت،  مدیرکل  گفته  به 
هدف  گروه  معرفی  از  پس  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته 
بن کارت  استحقاق سنجی،  انجام  و  امدادی  نهاد  این  به 
بن  این  شارژ  منابع  می شود؛  صادر  افراد  برای  غیرنقدی 
کودکان  برای  و  علوی  بنیاد  توسط  مادران  برای  کارت 

توسط دولت تامین می شود.
برنامه، گروه هدف می توانند  این  با اجرای  احمدلو گفت: 
اقلام غذایی که از سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
به  نزدیک  فروشگاه های  از  را  است  شده  اعلام  پزشکی 
محل زندگی  تامین کنند؛ این بن کارت ها به صورت ماهانه 

شارژ می شود.
اجرای  بهداشت،  وزارت  اعلام  براساس  و  وی  گفته  به 
کودکان  و  شیرده  و  باردار  مادران  تغذیه  رفع سوء  برنامه 
زیر پنج سال بین ۵۰ تا ۶۰ درصد در بهبود تغذیه اثربخشی 

داشته است.

خواب آلودگی یا خستگی بیش از حد در طول روز می تواند از 
علائم فشار خون بالا باشد؛ همچنین خستگی یک عارضه جانبی 
مسدود  مانند  فشار خون  داروهای  از  برخی  با  که  است  رایج 

کننده های بتا مرتبط است.
 خواب آلودگی یا خستگی بیش از حد در طول روز می تواند 
از علائم فشار خون بالا باشد و یک علامت هشدار بالقوه برای 
مشکلات قلبی است. فشار خون بالا همچنین می تواند از طریق 

روش های دیگر مانند اختلال خواب با خستگی مرتبط باشد.
این مقاله به ارتباط بین فشار خون بالا و احساس خستگی می 
باید برای این  پردازد. همچنین خواهید آموخت که چه زمانی 
علائم به پزشک مراجعه کنید و چگونه می توانید خطر ابتلا به 

فشار خون بالا و خستگی مرتبط را کاهش دهید.
محدوده فشار خون طبیعی چیست؟

اندازه گیری فشار خون شامل دو عدد است: سیستولیک فشار 
می  ها  های رگ  دیواره  به  که خون  فشاری  بالا(  )عدد  خون 
آورد. دیاستولیک فشار خون )عدد پایین( اندازه گیری فشار در 

شریان ها بین ضربان قلب است.
طبق گفته انجمن قلب آمریکا )AHA(، فشار خون طبیعی ۱۲۰ 
جیوه  متر  میلی   ۸۰ و  سیستولیک   )mmHg( جیوه  متر  میلی 
دیاستولیک است که معمولًا به عنوان »۱۲۰ روی ۸۰« گفته می 
را  طبیعی  غیر  و  طبیعی  خون  فشار  ی  بازه  زیر  جدول  شود. 

مشخص می کند:
آیا فشار خون بالا شما را خسته می کند؟

ممکن است فشار خون بالا شما را خسته کند، اما نشانه قابل 
هیچ  معمولًا  بالا  خون  فشار  نیست.  وضعیت  این  از  اعتمادی 
فشار  از  اطلاع  برای  راه  تنها  کند.  نمی  ایجاد  فیزیکی  علامت 
خون بالا این است که تحت نظز یک پزشک باشید. برخی از 
دستگاه های ردیابی سلامت نیز می توانند به شما بگویند که آیا 

فشار خون شما بالا است یا خیر.
برخی از افراد مبتلا به فشار خون بالا دچار خستگی می شوند 
که ممکن است به خود بیماری یا دلایل دیگر مرتبط باشد. در 
می  خونی  های  رگ  دیواره  بالای  فشار  درمان،  عدم  صورت 
تواند باعث آسیب و منجر به مشکلات سلامتی شدید از جمله 

سکته مغزی، حمله قلبی و بیماری کلیوی شود.
اگر فشار خون بالا دارید و احساس خستگی می کنید، بیشتر به 

دلیل سایر عوامل موثر است:
سبک زندگی

فشار خون شما تحت تأثیر رژیم غذایی و وضعیت هیدراتاسیون 
و همچنین سایر جنبه های سبک زندگی شما قرار دارد. به عنوان 

مثال:
ننوشیدن آب کافی، نوشیدن مقدار زیادی نوشیدنی های کافئین 
و  بالا  خون  فشار  به  تواند  می  نمک  پر  غذایی  رژیم  و  دار 

همچنین خستگی دامن بزند.
اضافه وزن یا چاقی نیز با فشار خون بالا مرتبط است. نداشتن 
وزن طبیعی که از سلامتی شما حمایت کند نیز می تواند باعث 

احساس خستگی و بی حالی شود.
خون  فشار  تواند  می  نیز  زیاد  نکردن  ورزش  یا  تحرکی  کم 
شما را افزایش دهد. اگر آمادگی جسمانی ندارید، ممکن است 
باشید و حتی زمانی که فعالیت های  نداشته  استقامت چندانی 

روزانه خود را انجام می دهید بیشتر احساس خستگی کنید.
می  نیز  دیگر  مواد  یا مصرف  الکل  از  استفاده  کشیدن،  سیگار 
حد  از  بالاتر  را  آن  و  بگذارد  تأثیر  شما  خون  فشار  بر  تواند 
طبیعی کند. این مواد همچنین می توانند باعث ایجاد احساس 

خستگی در شما شوند.
استرس

استرس باعث تغییرات هورمونی می شود که فشار خون را بالا 
می برد. اگر استرس ادامه داشته باشد )مزمن بشود(، می تواند به 
ایجاد فشار خون بالا کمک کند یا فشار خون بالا را بدتر کند. 
همچنین می تواند باعث شود که احساس خستگی داشته باشید.

انجمن روانشناسی آمریکا )APA( گزارش می  به عنوان مثال، 
دهد که استرس مزمن می تواند الگوهای خواب را مختل کند، 
باعث عدم تعادل هورمونی شود و شیمی مغز را تغییر دهد: همه 

تغییراتی که می تواند منجر به خستگی شود.
اختلالات خواب

در  فرد  تنفس  شود  می  باعث  که  است  وضعیتی  خواب  آپنه 
هنگام خواب به طور مکرر متوقف شود. نشان داده شده است 
که آپنه خواب خطر فشار خون بالا و بیماری قلبی را افزایش 
می دهد و همچنین باعث خواب آلودگی یا خستگی در طول 

روز می شود.
بالا به طور کامل شناخته  بین آپنه خواب و فشار خون  رابطه 
است  ممکن  این وضعیت  که  می شود  تصور  اما  است،  نشده 
را  خون  فشار  که  کند  فعال  را  استرس  به  بدن  پاسخ  سیستم 
دستگاه  با  آن  درمان  دارید،  آپنه خواب  اگر  دهد.  می  افزایش 
به  است  ممکن  کنید  می  استفاده  خواب  هنگام  که   CPAP

مدیریت فشار خون شما کمک کند.
سایر مشکلات خواب مانند بی خوابی نیز با افزایش خطر فشار 

خون بالا مرتبط هستند.
شرایط سلامتی مزمن

فشار خون بالا و خستگی )با هم یا به تنهایی( نیز می تواند با 
یک بیماری مزمن پزشکی مرتبط باشد. اگر از قبل می دانید که 
به آن مبتلا هستید، ممکن است متوجه شوید که مدیریت این 
بیماری به رفع این علائم کمک می کند. با این حال اگر علائمی 
ندارید پزشک ممکن است شرایط شما را بررسی کند تا نتیجه 

قطعی بگیرد.
چند بیماری رایج که می تواند باعث تغییرات فشار خون و یا 

احساس خستگی شود عبارتند از:
آرتریت   ،۱ نوع  دیابت  مثال،  عنوان  )به  خودایمنی  شرایط 

روماتوئید، مولتیپل اسکلروزیس(
بیماری مزمن کلیوی

بیماری قلبی
شرایط تیروئید

شرایط سلامت روان )مانند اضطراب (
فشار خون بالا درمان نشده

فشار روی  نشود،  کنترل  یا  داده  تشخیص  بالا  فشار خون  اگر 
دیواره رگ های خونی می تواند باعث آسیب شود. خستگی می 
تواند یکی از علائم اولیه آسیب باشد که همچنین می تواند منجر 

به مشکلات سلامتی شدید شود مانند:
سکته

بیماری کلیوی
آسیب چشم

نارسایی احتقانی قلب
حمله قلبی

آنوریسم
زوال عقل عروقی
مشکلات بارداری

چگونه فشار خون بالا را درمان کنیم؟
آن  علت  به  بردن  پی  بالا،  خون  فشار  درمان  برای  قدم  اولین 
است. گاهی اوقات، عوامل زیادی وجود دارند که در افزایش 

فشار خون نقش دارند که باید مورد توجه قرار گیرند.
زندگی  سبک  در  تغییراتی  ایجاد  با  توانند  می  افراد  از  برخی 
خود مانند کاهش وزن، ورزش و تغییر رژیم غذایی خود )مثلًا 
کاهش مصرف کافئین و نمک( فشار خون خود را کاهش دهند. 
سایر افراد برای کمک به کاهش فشار خون و کنترل آن نیاز به 

مصرف دارو دارند.
برای  احتمالًا داروهایی را  بالا دارید، پزشکان  اگر فشار خون 
کمک به مدیریت وضعیت شما تجویز می کنند. آنها همچنین 

ممکن است تغییرات سبک زندگی سالم را توصیه کنند.

آیا فشار خون بالا می تواند
 علت خستگی شما باشد؟

رییس سازمان غذا و دارو گفت: یک میلیارد و ۲۲۴ میلیون 
میلیارد تومان  متفورمین در کشور و ۹۲۰  تولید  میزان  عدد، 
ارزش ریالی آن در بازار است که در پنج ماهه نخست سال 

در صدر مصرف عددی داروی کشور قرار دارد.
بازار  در  ریالی  ارزش  بیشترین  افزود:  محمدی  حیدر  سید 
دارویی کشور در پنج ماهه نخست امسال به ترتیب مربوط به 
استامینوفن، آموکسی سیلین و سدیم کلراید است و در حالی 
پرمصرف  داروهای  در صدر  کلراید  سدیم  گذشته  سال  که 
بالایی داشت و در  بود زیرا در دوران کرونا مصرف بسیار 
سال جاری میزان تولید متفورمین در صدر داروهای مصرفی 
کشور قرار داشته است.متفورمین یکی از قرص هایی است که 
برای کنترل میزان قند خونِ افراد مبتلا به دیابتِ نوع ۲ )افراد 
پلی کیستیک  تخمدان  سندرم  درمان  انسولین(،  به  غیروابسته 
یا اختلال متابولیسم کربوهیدرات تجویز می شود. پزشک این 

قرص را برای افراد مبتلا به دیابت تجویز می کند.
هزار   ۶۸ حدود  تاکنون  امسال  ابتدای  از  اینکه  بیان  با  وی 

میلیارد تومان دارو تولید و توزیع شده است، اظهار داشت: 
این  در  تولید شده  داروهای  میزان  ۶۰۰ عدد،  میلیارد و   ۲۵

درصد   ۹۸.۸۶ تاکنون  و  است  بوده  کشور  در  زمانی  مدت 
سهم بازار دارویی مربوط به حوزه تولید است.

محمدی تاکید کرد: حدود ۱۸ درصد بازار دارویی کشور نیز 
مربوط به واردات است که حدود ۱۲.۳ هزار میلیارد تومان 

ارزش ریال آن است.
از  زیادی  بخش  امروزه  اینکه  بیان  با  بهداشت  وزیر  معاون 
در  کرد:  تصریح  می شود،  تولید  کشور  در  دارو  اولیه  مواد 
عین حال در حوزه های فارماکوژنومیک، ژل تراپی و سلول 
درمانی که در آینده حرف های بسیار زیادی برای گفتن دارند 
به  کشورها  از  بسیاری  در  حوزه ها  این  است؛  شده  غفلت 
سرعت در حال پیشرفت هستند و اگر اکنون وارد این حوزه 

نشویم از این حوزه عقب می مانیم.
وارد  دارویی  از شرکت های  برخی  اکنون  محمدی،  گفته  به 
به  مسیر  این  در  امیدوارم  و  شدند  فارماکوژنومیک  حوزه 
خوبی  پیشرفت های  به  خود  دانشمندان  و  داروسازان  کمک 

در این بخش دست یابیم.

رییس سازمان غذا و دارو:
متفورمین با تولید بیش از یک میلیارد عدد در صدر داروهای مصرفی کشور قرار دارد

توصیه تزریق واکسن آنفلوآنزا
 در شهریور ماه

 گردش 20 زیرسویه مختلف کرونا در کشور

رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با 
آبان ماه  کشور  در  آنفلوآنزا  بیماری  شیوع  اوج  اینکه  بیان 
اتفاق می افتد، گفت: به همین دلیل تاکید ما به افراد بویژه 
گروه های پرخطر، واکسیناسیون علیه بیماری در شهریور ماه 

است.
دکتر شهنام عرشی  درباره شیوع بیماری آنفلوآنزا، بیان کرد: 
آنفلوآنزا خود را به صورت فصلی نشان می دهد؛ به شکلی 
که در پاییز و همزمان با بازگشایی مدارس بیماری آنفلوآنزا 

و سرماخوردگی افزایش می یابد.
معمولا  آنفلوآنزا  بیماری  شیوع  اوج  اینکه  به  اشاره  با  وی 
اواسط آبان ماه است، تصریح کرد: به همین دلیل در شهریور 
توزیع  داروخانه ها  در  و  شده  تامین  آنفلوآنزا  واکسن  ماه 
می شود تا افراد پرخطر مانند افراد بالای ۶۰ سال و کسانی 
که بیماری نقص ایمنی دارند، نسبت به واکسیناسیون اقدام 
کنند. در واقع توصیه ما واکسیناسیون در همین شهریور ماه 
با شدت  آنفلوآنزایی که همه ساله  تاکید کرد:  است.عرشی 
کم و بیش شیوع می یابد نوع A و B است که مشتمل بر۴ 
سویه است که واکسن ها هم بر اساس آنها طراحی می شوند.

او در ادامه با بیان اینکه پاندمی کرونا هنوز هم تمام نشده 
است، اظهار کرد: به همین دلیل با شروع فصل سرما، نگرانی 
از کرونا هم سر جای خود باقی است و اگر فصل پاییز و 
زمستان امسال را بدون شیوع آنچنانی ویروس کرونا در کل 
اعلام  پاندمی  خاتمه  که  است  ممکن  باشیم،  داشته  جهان 
شود اما، تا این فصل شروع نشود احتمالا اطلاعیه جدیدی 

در این خصوص صادر نمی شود.
وی افزود: نگرانی ما درباره کرونا برقرار است و به همین 
دلیل کمیته ملی واکسیناسیون به افراد توصیه می کند که اگر 
آنها گذشته است، حتما  واکسیناسیون  از آخرین  یک سال 

نسبت به واکسیناسیون اقدام کنند.
رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت در 
خاتمه با اشاره به اینکه بیش از ۲۰ سویه و زیرسویه مختلف 
نام  حتی  کرد:  بیان  است،  گردش  در  کشور  در  کرونا  از 
برخی از این زیرسویه ها را شاید خیلی ها نشنیده باشند. این 
موارد ماهانه بررسی و رصد می شوند ولی بیشترین سویه در 

گردش در ایران سویه XBB۱.۵ و XBB۱.۹ است.
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دولت به دنبال ارزان ترین روش در نهضت ملی مسکن
 آورده متقاضیان 450میلیون تومان است

پروژه های دولت سیزدهم  ابر  به عنوان  ملی مسکن  نهضت   
با  تولید  که  می کند  طی  را  شدن  اجرایی  روند  حالی  در 
اولویت  در  استانداردها  رعایت  با  البته  روش  ارزان ترین 

اجرای این طرح قرار گرفته است.
ابتدایی از سوی  طرح نهضت ملی مسکن از همان روزهای 
انتقاد  مورد  قبول  غیرقابل  دلایلی  به  بارها  و  بارها  منتقدان 
قرار گرفت، اما با وجود تمام این انتقادات و البته مشکلات 
سد راه آن از جمله عدم التزام بانک ها به پرداخت تسهیلات، 
زمین،  واگذاری  برای  دستگاه ها  از  برخی  نکردن  همکاری 
برنامه  طبق  پروژه  این  تا  کرد  را  خود  تلاش  تمام  دولت 
استانداردهای  اجرای  و  قیمت  حداقل  با  و  شده  زمان بندی 
متقاضیان  از  زیادی  برسد.بخش  متقاضیان  دست  به  لازم 
بر  می دهند،  تشکیل  پایین  دهک های  را  مسکن  ملی  نهضت 
همین اساس تلاش دولت سیزدهم بر این بوده و هست که 
ازنظر مالی فشار کمتری بر این افراد وارد شده و بیش از ۵۰ 
تامین  بانکی  تسهیلات  با  واحد  هر  ساخت  هزینه  از  درصد 
شود، اما به دلایلی از جمله بازار داغ شایعات که در فضای 
دارد، سبب  ملی مسکن وجود  نهضت  با  ارتباط  در  مجازی 
سوالات  و  شده  انحراف  دچار  عمومی  افکار  شاید  تا  شده 
روند ساخت  یا  و  متقاضی  آورده  میزان  با  رابطه  در  زیادی 

واحدها در این طرح ایجاد شود.
که  هستیم  شاهد  اخیر  ماه های  در  که  شهرهایی  از  یکی 
متقاضیان دچار این ابهام شدند که میزان آورده آنها افزایش 
یافته که البته باز هم به دلیل شایعات بی پایه و اساسی است 
پرند  جدید  شهر  در  می شود،  دیده  مجازی  فضای  در  که 
داشتند  ایرنا  با خبرگزاری  تماس هایی  متقاضیان  است.برخی 
مبنی بر ارسال پیامک هایی مبنی بر واریز وجه که این ابهام را 
برای آنها ایجاد کرده که سهم آورده آنها افزایش یافته است.

بر همین اساس با مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پرند 
خصوص  در  مصاحبه  این  در  وی  که  داشتیم  گفت وگویی 
پیامک هایی که اخیراً به متقاضیان ارسال شده و سهم آورده 

هر متقاضی توضیحاتی را ارایه کرد.
آرش صیادی در این رابطه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا با 
به  متقاضیان  آورده  سهم  افزایش  بر  مبنی  شایعاتی  به  اشاره 
دلیل انجام طرح هایی از جمله استخر در ساخت این واحدها، 
گفت: در طرح نهضت ملی مسکن ما پروژه ای به نام استخر و 

از قبیل پروژه ها نداریم و اصلًا تعریف نشده است.
نهضت  در  واحد  هر  شده  تمام  قیمت  اینکه  بیان  با  وی 
این  از  افزود:  است،  تومان  میلیارد  یک  حدود  مسکن  ملی 
بانکی و آورده هر  میلیون تومان تسهیلات  مبلغ حدود ۵۵۰ 

متقاضی حدود ۴۵۰ میلیون تومان است.
پروژه  و  متراژ  اساس  بر  آورده  میزان  البته  گفت:  صیادی 
قراردادهای  اساس  بر  متقاضی  آورده  نهایت  در  اما  است، 

جاری حدود ۵۰۰ میلیون تومان خواهد بود.
قیمت تمام شده هر واحد یک میلیارد تومان است

و  ساخت  هزینه  بلندمرتبه،  پروژه های  در  اینکه  بیان  با  وی 
ساز قاعدتاً یک مقدار بیشتر است، تصریح کرد: اینکه آورده 
متقاضیان به رقم یک میلیارد تومان رسیده اساساً کذب بوده 
یک  حدود  واحد  هر  شده  تمام  قیمت  که  گفت  می توان  و 
تسهیلات  از محل  آن  از  ۵۵ درصد  است که  تومان  میلیارد 
بانکی و مابقی را خود متقاضیان طبق قرارداد باید پرداخت 

کنند.
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پرند، با اشاره به اینکه 
در  کرد:  خاطرنشان  است،  قرارداد  طبق  ارسالی  پیامک های 
قرارداد قیمت و دوره ساخت وجود دارد و اگر متقاضی به 
موقع پول را پرداخت کند، پیش بینی ما بر این است که قیمت 

تمام شده به همان میزان یک میلیارد تومان تمام می شود.
دو  از  ساخت  دوره  که  صورتی  در  اینکه  بیان  با  صیادی 
سال فراتر برود، مشمول تعدیل می شود، گفت: این مساله در 

قرارداد نیز لحاظ شده است.
تحویل ۳۰۰ واحد نهضت ملی مسکن در پرند

آورده  و  تسهیلات  اساس  بر  پروژه ها  اینکه  بیان  با  وی 
متقاضیان روند رو به جلویی به خود گرفته است، بیان کرد: 
تسهیلات نیز به سازنده ها به مرور با نظارت سازمان عمران 

در حال تزریق شدن است.
اینکه  به  با اشاره  پرند  مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید 
نهضت ملی مسکن به جز تسهیلات بانکی و آورده متقاضیان 
پیشرفت  به  بسته  داد:  ادامه  ندارد،  تامین  برای  محل دیگری 
متقاضیان  برای  پیامک ها  قرارداد،  طبق  و  پروژه ها  فیزیکی 

مرحله به مرحله ارسال شده است.
پیامکی  قرارداد،  و  ضوابط  از  خارج  اینکه  بیان  با  صیادی 
بالاتر از میزان درج شده در قرارداد ارسال نشده است، اظهار 
داشت: دولت در تلاش است تا این پروژه را با ارزان ترین 
پایان  اما  بدهد  استانداردها تحویل مردم  با رعایت  و  قیمت 
یافتن پروژه بستگی به آورده متقاضی دارد که هر چه سریع تر 
و البته طبق قرارداد پرداخت کنند و روند اجرای آن شتاب 
نهضت  واحد   ۳۰۰ حدود  اینکه  بیان  با  گرفت.وی  خواهد 
ملی مسکن در این شهر ظرف سه ماه آینده تحویل متقاضیان 
می شود، گفت: برای ۳۱ هزار واحد در شهر جدید پرند زمین 
شده  طی  نیز  آنها  پیمانکار  انتخاب  فرآیند  که  شده  تعریف 
است. از این تعداد عملیات اجرایی بیش از ۲۴ هزار واحد 

آغاز و مابقی نیز در مرحله تجهیز کارگاه هستند.

فروردین  پولی  متغیرهای  از  مرکزی  بانک  آمارهای  براساس 
ماه امسال، خالص بدهی بخش دولتی به بانک مرکزی به منفی 

۱۳۳ هزار و ۹۳۰ میلیارد تومان رسیده است.
خالص بدهی دولت به بانک مرکزی منفی ۱۳۴ هزار میلیارد 

تومان
منتشر  را   ۱۴۰۲ ماه  فروردین  پولی  متغیرهای  مرکزی  بانک   
کرده است در حالی که مسئولان بانک مرکزی آمار نقدینگی 

تیر را هم اعلام کرده اند. 
براساس اعلام مسئولان بانک مرکزی نرخ رشد نقدینگی در 
به ۲7.۵ درصد کاهش  ماه سال جاری  تیر  به  منتهی  ماه   ۱۲
یافته که این رقم، کمترین نرخ رشد نقدینگی ۱۲ ماهه در ۴۵ 

ماه قبل از خود بوده است.
گزارش  همزمان  مرکزی  بانک  می  رفت  انتظار  که  در حالی 
مکتوب ماه های بهار ۱۴۰۲ را هم  منتشر کند، روز گذشته فقط 

گزارش مکتوب فروردین ماه را منتشر کرده است.
فعالان فضای مجازی  برخی  این گزارش موجب شد  انتشار 
بدون توجه به مباحث کارشناسی حوزه متغیرهای پولی، رشد 
پایه پولی یک سال منتهی به فروردین ماه امسال را نشانه ای 
از کسری بودجه دولت عنوان کردند در حالی که در همان 
حجم  و  رشد  نرخ  و  پولی  پایه  اجزای  جزئیات  با  گزارش 

تغییرات آنها منتشر شده است.
به  ها  بانک  بدهی  پولی شامل ۴ جز خالص  پایه  منشأ رشد 
بانک مرکزی، خالص  به  بانک مرکزی، خالص بدهی دولت 
دارایی های خارجی بانک مرکزی و سایر دارایی ها می شود 
بدهی  اوراق  ریپو  مانده  ها،  دارایی  مهمترین بخش سایر  که 

است. 
بنابراین اگر بدهی دولت به بانک مرکزی رشد نداشته باشد، 

رشد در سایر اجزا، موجب افزایش پایه پولی می شود.
ماه  فروردین  پایان  در  مرکزی  بانک  به  دولت  بدهی  خالص 
۱۴۰۲ منفی ۱۳۳ هزار و ۹۳۰ میلیارد تومان بوده است. این به 
آن معناست که سپرده های دولت نزد بانک مرکزی از بدهی 
های دولت به بانک مرکزی ۱۳۳ هزار و ۹۳۰ میلیارد تومان 
بنابراین رابطه مالی دولت و بانک مرکزی تاثیر  بیشتر است. 

کاهنده بر رشد پایه پولی داشته است. 
عمده رشد پایه پولی ناشی از افزایش بدهی بانک ها به بانک 
مرکزی است. جزییات ارقام نشان می دهد، عمده رشد بدهی 
بانکها، ناشی از اضافه برداشت چند بانک بسیار ناتراز بوده که 

از دولت قبل به دولت سیزدهم به ارث رسیده است. 
ترازنامه  مقداری  کنترل  با  سیزدهم  دولت  در  مرکزی  بانک 
بانک ها سعی در کنترل اضافه برداشت ها داشته و اکثر بانک 
راستا،  همین  در  ندارند.   مرکزی  بانک  به  چندانی  بدهی  ها 
شده  طراحی  ناتراز  های  بانک  برای  متعددی  های  سیاست 

است.
به عنوان مثال، در سال ۱۴۰۱ معادل ۲۵ درصد از کل رشد پایه 
پولی  به خاطر ناترازی بانک آینده منتشر شده است. درواقع 
این بانک برای بقای خود از بانک مرکزی اضافه برداشت کرد 

و همین مسأله موجب افزایش پایه پولی شده است. 
دولت سیزدهم برنامه گسترده ای برای اصلاحات ساختاری در 
بانک آینده آغاز کرده است. بنابراین این رشد پایه پولی هیچ 

ارتباطی به وضعیت مالی دولت ندارد.
* کاهش 4.۳ درصدی یکی از اجزای پایه پولی

خالص دارایی های خارجی بانک مرکزی، در صورتی افزایش 
می یابد که بانک مرکزی نتواند یا به دلایل کارشناسی نخواهد 

ارز خریداری شده از دولت را در بازار بفروشد.  
در  مرکزی،  بانک  خارجی  های  دارایی  خالص  بخش  در 
فروردین ماه نسبت به ماه قبل، کاهش ۴.۳ درصدی داشته ایم.  
خارجی  های  دارایی  خالص  رشد  گذشته  سال  ماهه   ۱۱ در 
بیانگر در دسترس  این  بود و  بانک مرکزی فقط ۰.۴ درصد 
بودن همه ارزهای فروخته شده دولت به بانک مرکزی ست اما 
در اسفند ۱۴۰۱ یکباره خالص دارایی خارجی ۲۰ درصد رشد 
کرد که این رقم ناشی از استفاده از ۱۰ درصد سهم صندوق 

توسعه ملی برای پرداخت های عمرانی بود. 
باتوجه به محدودیت زمانی پایان سال، بانک مرکزی فرصت 
فروش همه ارزهای خریداری شده را نداشت و همین مسأله 

مانع از خنثی شدن آثار پولی خرید ارزهای دولت شد. 
مرکزی  بانک  آمار  که  همانطور  امسال،  ماه  فروردین  در  اما 
نشان می دهد،خالص دارایی خارجی بانک مرکزی ۴.۳ درصد 
از  ناشی  اتفاق  این  و  داشته  کاهش   ۱۴۰۱ اسفند  به  نسبت 
از دولت در  ارزهای خریداری شده  از همان  فروش بخشی 

اسفند ماه سال گذشته بوده است. 
*بی توجهی برخی منتقدان به درونزایی پول

نکته بسیار مهم دیگر، ظرافت در تحلیل متغیرهای اسمی است. 
به دلیل وجود تورم، حتی  به ماهیت درونزایی پول،  باتوجه 
و  تراز  صورت  در  حتی  و  بودجه  کسری  عدم  صورت  در 
سالم بودن همه بانک ها، امکان ممانعت از افزایش پایه پولی 

وجود نداشت. 
سال  یک  در  خدمات  و  کالاها  قیمت  وقتی  مثال  عنوان  به 
۳۰ درصد افزایش می یابد، تقاضا برای تولید و خرید همان 
افزایش  شده،  ایجاد  تورم  از  نسبتی  به  بعد،  سال  در  کالاها 
خواهد یافت. بنابراین بانک مرکزی برای جلوگیری از رکود و 
قفل شدن نظام پرداخت کشور، باید به میزان مشخصی انبساط 

پول انجام دهد.
سیاست  چارچوب  در  نقدینگی  منحنی  نزولی  شیب   *

پولی بانک مرکزی
است.   پولی  پایه  و  نقدینگی  هدف گذاری  دیگر،  مهم  نکته 
درست است که میان پایه پولی و نقدینگی ارتباط وجود دارد 
در  درواقع  نیست.  ثابتی  دامنه  و  اندازه  یک  ارتباط  این  اما 
صورتی که پایه پولی به نقدینگی تبدیل نشود، به هیچ وجه 
آثار تورمی نخواهد داشت و آمارهای بانک مرکزی نشان می 
دهد نرخ رشد نقدینگی در ۱۲ ماه منتهی به ماه پایانی دولت 
قبل  حدود ۴۲ درصد بوده و این رقم در پایان تیر ماه ۱۴۰۲ 

به ۲7.۵ درصد کاهش یافته است. 
بنابراین روند رشد نقدینگی سیر نزولی داشته و امید است به 

زودی به دامنه ۲۵ درصد برسد.
با متغیر رشد  نقدینگی  از مقایسه رشد  نقدینگی  رشد واقعی 
تولید ناخالص داخلی به قیمت جاری به دست می آید. آمارها 
نقدینگی در سال ۱۴۰۱ که  واقعی  نرخ رشد  نشان می دهد 
معادل ۳۱.۱ درصد بوده، حدود ۲۵ درصد کمتر از رشد تولید 

ناخالص داخلی به قیمت جاری بوده است. 
متاسفانه به دلیل اغراض سیاسی و بی اطلاعی از دانش اقتصاد 
بانک  توسط  پولی  متغیرهای  آمار  انتشار  محض  به  پولی، 
مرکزی، تحلیل ها و نتیجه گیری های غیرکارشناسی گسترده 

ای توسط برخی افراد در فضای مجازی منتشر می شود.

 خالص بدهی دولت به
 بانک مرکزی منفی

 ۱۳4 هزار میلیارد تومان

مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی استان 
اعلام کرد:

تا پایان امسال 2 ناحیه صنعتی 
جدید در سیستان و بلوچستان به 

بهره برداری می رسد
و  سیستان  صنعتی  های  شهرک  شرکت  عامل  مدیر 
ناحیه صنعتی   ۲ از  پایان سال جاری  تا  بلوچستان گفت: 
جدید در استان بهره برداری می شود.علیرضا راشکی که 
به مناسبت روز خبرنگار در دفتر نمایندگی رونامه نسیم در 
استان سیستان و بلوچستان حضور یافته بود اظهار داشت: 
منطقه  ظرفیت  و  گرفته   صورت  سنجی  نیاز  به  توجه  با 
صنعتی  ناحیه  های  نام  با  دیگر  جدید  صنعتی  ناحیه  دو 
تفتان و قصر قند برای این استان تعریف شد.رییس هیات 
بلوچستان  و  سیستان  صنعتی  های  شهرک  شرکت  مدیره 
بیان کرد:با راه اندازی ۲ ناحیه صنعتی جدید زمینه سرمایه 
شود.وی  می  فراهم  نیز  دیگر  صنعتی  طرح   ۳۰۰ گذاری 
اضافه کرد: هم اکنون در سیستان و بلوچستان تعداد  ۲۹ 
مطلوب  امکانات  از  برخوردار  صنعتی  ناحیه  و  شهرک 
استقرار دارد.راشکی تاکید کرد: تاکنون ۳۲۱7 فقره قرارداد 
نواحی  و  ها  آفرینان و سرمایه گذاران در شهرک  با کار 
صنعتی استان منعقد شده است که از این تعداد ۱۴۵۰ طرح 
بهره برداری شده است.وی افزود : این تعداد طرح برای 
۱۴ هزار و ۴۵۲ نفر ایجاد اشتغال کرده اند و علاوه بر این 
قرار است تا پایان سال جاری 7۰ طرح دیگر بهره برداری 

شوند. مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی سیستان و 
نیمه  آور شد: در حال حاضر ۱867 طرح  یاد  بلوچستان 
تمام یا در دست ساخت در شهرک ها و نواحی صنعتی در 
حال انجام است که با بهره برداری از آنها برای ۱8۲۱8 نفر 
ایجاد اشتغال می شود.راشکی اضافه کرد: میزان پیشرفت 
فیزیکی طرح های مذکور از ۱ درصد تا ۹۹ درصد است.

وی خاطر نشان کرد: برای ایجاد حداقل یک شهرک  یا 
برنامه ریزی  استان  تمام شهرستان های  ناحیه صنعتی در 
شده است که در این راستا باید گفت راه اندازی شهرک 
،کنارک و شهرستان دشتیاری  زاهدان  صنعتی دیگری در 
مدیره  هیات  رییس  است.  گرفته  قرار  کار  دستور  در  نیز 
گفت:  بلوچستان  و  سیستان  صنعتی  های  شهرک  شرکت 
شهرستان  در  صنعتی  ناحیه   ۲ اندازی  راه  این  بر  علاوه 
شده  شناسایی  ظرفیت  به   توجه  با  نیز  نیمروز  و  لاشار 
برنامه های اولویت دار این  از  در شهرستان های مذکور 
دستگاه اجرایی محسوب می شود.راشکی اظهار داشت:این 
شرکت علاوه بر برنامه های زیر ساختی در شهرک ها و 
نواحی صنعتی استان برنامه های حمایتی و نرم افزاری را 
نیز در دستور کار داشته  تولیدی مستقر  برای واحد های 
آموزشی   دوره  برگزاری 8۰  به  توان  می  آن جمله  از  که 
برای  واحد های تولیدی در سال ۱۴۰۱ اشاره کرد که در 
این دوره های آموزشی یک هزار و ۵۰۰ نفر از کارکنان و 
مدیران واحد های تولیدی مورد آموزش قرار گرفتند و این 
عدد در ۴ ماهه نخست سال جاری ۲۵ دوره آموزشی برای 
۴۲۰ نفر است که اجرایی شده است.وی ادامه داد: عارضه 
یابی واحد های صنعتی و اجرای طرح بهبود از دیگر برنامه 
های این شرکت محسوب می شود و باید گفت در سال 
گذشته ۴۲ واحد صنعتی راکد از طریق اجرای طرح های 
بهبود به چرخه تولید بازگشتند و ۱۰8 واحد تولیدی نیز 
شهرک  شرکت  عامل  شد.مدیر  افزوده  تولیدشان  ظرفیت 
 ۴6 افزود:بازگرداندن  بلوچستان  و  سیستان  صنعتی  های 
واحد تولیدی راکد و نیمه فعال از دیگر برنامه های مهم 
تامین  کرد:  بیان  شود.راشکی  می  محسوب  جاری  سال 
سرمایه  تامین  برای  صنعتی  های  واحد  نیاز  مورد  وثیقه 
سرمایه  ضمانت  صندوق  با  مذاکره  طریق  از  گردش  در 
گذاری صنایع کوچک و انعقاد تفاهم نامه با بانک توسعه 
تعاون دو ابزار مهم برای کمک به احیا و بازگشت واحد 
از   : بوده است.او همچنین گفت  تولید  به چرخه  تولیدی 
قرارداد  فقره  تعداد  ۳۳۱   تاکنون  ابتدای دولت سیزدهم 
آفرینان  کار  و  گذاران  سرمایه  با  صنعتی  زمین  واگذاری 
در شرکت شهرک های صنعتی سیستان و بلوچستان منعقد 
 ۱۴۲ ها  داد  قرار  این  در طی  کرد:  اعلام  است.وی  شده 
هکتار زمین صنعتی از اراضی شهرک ها و نواحی صنعتی 
سیستان و بلوچستان به سرمایه گذاران واگذار شد.راشکی 
تعداد  مدت  این  طی  در  که  است  حالی  در  این   : افزود 
۱۵۲ واحد تولیدی نیز بهره برداری شده اند.رییس هیات 
بلوچستان  و  سیستان  صنعتی  های  شهرک  شرکت  مدیره 
ارقام  اساس  بر  واحد   این  گذاری  سرمایه  شد:  آور  یاد 
دفتری ۴7۵۱ میلیارد ریال بوده است. وی اضافه کرد: بر 
اساس مجوز صادر شده این تعداد واحد توانسته اند برای 
۱۳76 نفر به به صورت مستقیم اشتغال ایجاد کنند.شایان 
ذکر است هم اکنون سیستان و بلوچستان با دارا بودن ۳۲ 
شهرک و ناحیه صنعتی، موقعیت جغرافیایی ویژه  از جمله 
دسترسی به سواحل مکران و دارا بودن مرزهای طولانی با 
کشورهای افغانستان و پاکستان می تواند نقش موثری در 
اجرایی شدن برنامه توسعه محور شرق کشور داشته باشد.
زاهدان/خبرنگار نسیم

بهره برداری از ۸4 طرح 
مخابراتی در لرستان

طرح   8۴ استاندار  حضور  با  و  دولت  هفته  مناسبت  به 
مخابراتی در استان لرستان به بهره برداری رسید.

این  از  بهره برداری  آیین  لرستان در  منطقه  مدیر مخابرات 
هفته  روز  هفتمین  رسیدن  فرا  مناسبت  به  گفت:  طرح ها 
با  لرستان  منطقه  مخابرات  در  مخابراتی  طرح   8۴ دولت، 
سرمایه گذاری بالغ بر ۱۹8۰  میلیارد ریال در سطح استان 

افتتاح، بهره برداری و کلنگ زنی شد.  
شمسی فر افزود: در خرم آباد مرکز استان نیز تعداد 7 طرح 

با اعتباری بالغ بر ۳۳۳میلیارد ریال به بهره برداری رسید.
اندازی  راه  و  نصب  شامل  طرح ها  این  داد:  ادامه  وی 
سایت های تلفن همراه، ارتقاء  تکنولوژی سایت های تلفن 
و  فیبرنوری  دیتا، خاکی کردن  توسعه سیستم های  همراه، 
باند سوئیچ،  شبکه هوایی روستا ها، توسعه ظرفیت پهنای 
طرح های فیبر نوری )uso(، واگذاری FTTH و کلنگ زنی 
لرستان است که در  چند طرح در سطح مخابرات منطقه 

هفته دولت  افتتاح و  مورد بهره برداری قرار گرفت.

خالص بدهی دولت به بانک مرکزی ۱۳۷ همت کم شد؛

توقف چاپ پول بدون پشتوانه در دولت سیزدهم
میزان خالص بدهی دولت به بانک مرکزی از شهریور ۱۴۰۰ تا 
فروردین ۱۴۰۲ به میزان ۱۳7 هزار میلیارد تومان کاهش پیدا 
کرده است.روزنامه ایران اقتصادی نوشت:  جدیدترین گزارش 
می دهد  نشان  کشور  پولی  شاخص های  از  مرکزی  بانک 
استقراض دولت از بانک مرکزی که رویه مرسوم و اسفناک 
دوره هشت ساله ۱۳۹۲ تا ۱۴۰۰ برای رفع کسری بودجه بود، 

به طور کامل متوقف شده است.
بانک  به  دولت  بدهی  می دهد  نشان  پولی  آمارهای  تحلیل 
و  پولی  پایه  رشد  اصلی  عوامل  از  یکی  عنوان  به  مرکزی 
نقدینگی، در دولت سیزدهم مهار شده و رشد متوسط ماهانه 
 ۰.۹ به  روحانی  دولت  پایانی  سال  یک  در  درصد   6 از  آن 

درصد در دولت رئیسی کاهش یافته است.
بر این اساس، بدهی دولت به بانک مرکزی در دولت سیزدهم 
از مرداد ۱۴۰۰ تا پایان فروردین ۱۴۰۲ به طور متوسط با رشد 

ماهانه ۰.۹ درصدی مواجه شده است.
دولت گذشته  عملکرد  ماه  آخرین  که  تیرماه ۱۴۰۰  پایان  در 
 ۱6۳7۰۰ مرکزی  بانک  به  دولت  بدهی  می شود  محسوب 
میلیارد تومان بود. این رقم در فروردین ماه  امسال به ۱877۹۰ 
را  درصدی   ۰.۹ ماهانه  رشد  که  است  رسیده  تومان  میلیارد 
نشان می دهد.این در حالی است که در یک سال پایانی دولت 
ماهانه  متوسط  رشد  با  مرکزی  بانک  به  دولت  بدهی  گذشته 
که  بود  شده  مواجه  7۰درصدی  سالانه  رشد  و  درصدی   6
عمده آن هم ناشی از استقراض مستقیم دولت از بانک مرکزی 
پولی  پایه  افزایش  به  که  بود  آن  جاری  مخارج  تامین  برای 
هم انجامید.در ۴ سال دولت دوازدهم نیز رشد متوسط ماهانه 
بود. در مجموع 8  بانک مرکزی ۴.۲ درصد  به  بدهی دولت 
سال دولت های یازدهم و دوازدهم رشد متوسط ماهانه بدهی 
دولت به بانک مرکزی ۳.۱ درصد بود. در تیرماه ۱۳۹۲ بدهی 
دولت به بانک مرکزی فقط ۱8۹۰۰ میلیارد تومان بود که در 

تیرماه ۱۴۰۰ به ۱6۳7۰۰ میلیارد تومان افزایش یافت یعنی در 
دولت روحانی میزان بدهی دولت به بانک مرکزی 8.6 برابر 

افزایش یافت.
دولت  عملکرد  نخست  ماه   ۲۱ در  شد  ذکر  که  همانطور  اما 
سیزدهم با کنترل سفت و سختی که انجام شده، بدهی دولت به 
بانک مرکزی به شدت مهار شده به طور که متوسط رشد ماهانه 
آن فقط ۰.۹ درصد بوده یعنی یک ششم رشد این شاخص در 
یک سال پایانی دولت قبل. رشد سالانه بدهی دولت به بانک 
مرکزی در پایان فروردین امسال ۴۲ درصد بوده در حالی که 

در پایان دولت روحانی به 7۰ درصد رسیده بود.
استقراض  علت  به  روحانی  دولت  پایانی  سال  یک  در 
بی رویه  پول  چاپ  با  مرکزی  بانک  از  دولت  که  گسترده ای 
انجام داد، بدهی دولت به بانک مرکزی هر ماه به طور متوسط 
سال  دو  حدود  در  سیزدهم  دولت  اما  کرد.  رشد  درصد   6
ابتدای  در  مرکزی  بانک  از  تنخواه  دریافت  هرگونه  از  اخیر 
نیز خودداری  سال، که امری مرسوم در ۴۰ سال اخیر بوده، 
کرده تا از اثرگذاری بر رشد پایه پولی و نقدینگی جلوگیری 
کند. به عبارت دیگر، دولت سیزدهم با کنترل مصارف خود 
و عدم استقراض از بانک مرکزی، سهم دولت از افزایش پایه 
پولی و نقدینگی را به شدت مهار کرده است.فقط در ۴ ماه 
پایانی دولت گذشته )منتهی به تیرماه ۱۴۰۰( بدهی دولت به 
بانک مرکزی 8۱۰۰۰ میلیارد تومان افزایش یافته بود. یعنی هر 
ماه دولت گذشته ۲۰۰۰۰ میلیارد تومان از منابع بانک مرکزی 
برداشت کرده بود.این در حالی است که در ۲۱ ماه عملکرد 
هزار   ۲۴ فقط  مرکزی  بانک  به  دولت  بدهی  سیزدهم  دولت 
میلیارد تومان اضافه شده که معادل ماهانه ۱۱۴7 میلیارد تومان 

است.
خالص بدهی دولت به بانک مرکزی ۱۳۷ همت کم شد

دولت  بودجه  کسری  تامین  برای  پشتوانه  بدون  پول  چاپ 

مرکزی  بانک  به  دولت  بدهی  افزایش خالص  در  را  خودش 
نشان می دهد؛

در  مرکزی  بانک  به  دولتی(  )بخش  دولت  بدهی  خالص   
شهریور ۱۴۰۰ معادل با: ۳.7 همت

در  مرکزی  بانک  به  دولتی(  )بخش  دولت  بدهی  خالص   
فروردین ۱۴۰۲ معادل با: منفی ۱۳۳.۹ همت

از شهریور  بانک مرکزی  به  میزان خالص بدهی دولت  یعنی 
پیدا  کاهش  ۱۳7.6 همت  میزان  به   ۱۴۰۲ فروردین  تا   ۱۴۰۰
کرده است.اما افزایش ۳68.۱ همت پایه پولی در مقطع مذکور 

عمدتاً ناشی از دو علت می باشد؛
به  مرکزی  بانک  های خارجی  دارایی  خالص  افزایش  الف- 
میزان ۱۵7 همت که بیش از ۱۰۰ همت از این افزایش ناشی 
از تفاوت خرید ارز و فروش آن با نرخ ترجیحی برای تامین 
واردات کالاهای اساسی بود که متاسفانه از دولت قبل در سال 
۱۴۰۰ به دولت سیزدهم به ارث رسیده بود و با اجرای طرح 
پولی  پایه  افزایش   ۱۴۰۱ خرداد  در  ها  یارانه  سازی  مردمی 
از این محل خنثی شد.ب- افزایش مطالبات بانک مرکزی از 
بانک ها به میزان ۲۲8 همت از جمله به سه دلیل؛ ۱- اجرای 
سپرده  افزایش  طریق  از  مرکزی  بانک  تنظیمی  های  سیاست 
قانونی کل و نیز بانک های تعدی کننده از سقف ماهانه تعیین 
شده برای رشد ترازنامه آن ها و متعاقباً افزایش مطالبه بانک 
مازاد  ذخایر  حساب  موجودی  از  که  هایی  بانک  از  مرکزی 
بانکی  شبکه  در  نقدینگی  ۲-کمبود  نیستند.  برخوردار  کافی 
به دلیل اجرای سیاست حساب واحد خزانه در قالب تجمیع 
نقدینگی بخش دولتی نزد بانک مرکزی و ۳- عدم پمپاژ پول 
پرقدرت از سوی بانک مرکزی به شبکه بانکی پس از اجرای 
طرح مردمی سازی یارانه ها به دلیل تفاوت در نرخ خرید و 
تامین ارز کالاهای  برای  بانک مرکزی  فروش عملیات ارزی 

اساسی

و ساختمان  اراضی  و  ثبتی  تکلیف وضعیت  و  تعیین  قانون   ۳ ماده  آگهی 
و   ۳ ماده  اجرای  در  اینکه  نظر  به  اشرفیه  آستانه  رسمی  سند  فاقد  های 
فاقد  و ساختمان های  اراضی  و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  غیره  
با ارایه اسناد  نامه اجرایی آن متقاضی ذیل  سند رسمی و ماده ۱۳ آیین 
نموده  مالکیت  سند  صدور  درخواست  مشاعی  اسناد  و  عادی  مدارک  و 
نهایتا  و  قانون مذکور مطرح  نظر در هیات موضوع  مورد  پرونده   و  اند 
منجر به صدور رای جهت اخذ سند مالکیت گردیده است لذا به استناد 
اطلاع عموم  فاصله ۱5 روز جهت  به  نوبت  قانون مذکور در دو   ۳ ماده 

آگهی می گردد.
ردیف۱-  برابر رای به شماره  ۱40260۳۱800600۱4۳۳ هیات یک قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک آستانه اشرفیه تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی )همارجبی جسیدانی( فرزند )غلامحسین( به شماره شناسنامه )564( 
کدملی 2۷۳8۳86۷۳۳ صادره)آستانه اشرفیه( به صورت ششدانگ یک باب 
از  فرعی   )۳66( شماره  به  مترمربع     26۷/۳۷ مساحت  به  محوطه  و  خانه 
واقع در  اصلی بخش ۱4 گیلان  از ۱۳5  فرعی  از ۱  قسمتی  اصلی   )۱۳5(
بن  نبش  منتظری  محمد  شهید  خیابان  جسیدان  روستای  اشرفیه-  آستانه 

بست 2۳پلاک ۱26 خریداری از غلامحسین رجبی محرز گردیده است.
به  از مجاورین و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت  لذا هر کس اعم 
انتشار آگهی  تاریخ  از  باید  باشند  داشته  اعتراض  مفروزی  و حدود  اصل 
و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت 
محل وقوع ملک  تسلیم و رسید اخذ نمایند. متعرض باید ظرف ۱ ماه  از 
تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقویم دادخواست دادگاه عمومی محل 
اداره ثبت محل تحویل دهد  به  نماید و گواهی تقدیم دادخواست  را 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه نکند اداره ثبت محل 
از  مانع  مالکیت  سند  صدور  نماید  مالکیت  سند  صدور  به  مبادرت  باید 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه- باقری مطلق

تاریخ انتشار نوبت اول ۱402/06/۱9تاریخ انتشار نوبت دوم ۱402/0۷/0۳
 م الف 995

*****

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

هیات   ۱402/04/۳۱ مورخه   ۱40260۳۱800400۳20۳ شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمان های  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
اصغری  نامدار  مالکانه  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 

چمبلی  فرزند مختار مورد تایید قرار گرفت 
۱-ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت 422/۷5 
مترمربع به شماره پلاک فرعی 260 مجزی از پلاک ۱ از اصلی 56 واقع در 
ویشان بخش ۱9 گیلان از مالکیت آذری و غیروبه آدرس شهرستان رودبار 

-ویشان  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
مقررات سند  اعتراض طبق  و عدم وصول  انقضای مدت مذکور  صورت 

مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول ۱402/06/04
تاریخ انتشار نوبت دوم  ۱402/06/۱9

م الف 644
*****

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

هیات   ۱402/02/۳0 مورخه   ۱40260۳۱800400۱220 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمان های  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
بهروز محمدی   مالکانه  تصرفات  ثبتی رودبار  مستقر در واحد  سند رسمی 

فرزند کرمعلی مورد تایید قرار گرفت 
۱-ششدانگ یکباب خانه و محوطه  به مساحت 264/۱0 مترمربع به شماره 
 ۱9 بخش  لوشان  در  واقع   4 اصلی  از   2۳4 پلاک  از  500۳مجزی  پلاک 
رودبار  شهرستان  آدرس  غیروبه  و  قلیچی   ایلخانی  مالکیت  از  گیلان 

-لوشان   محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی 

باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
مقررات سند  اعتراض طبق  و عدم وصول  انقضای مدت مذکور  صورت 

مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول ۱402/06/04
تاریخ انتشار نوبت دوم  ۱402/06/۱9

م الف 6۳5
*****

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آیین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع   آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

هیات    ۱402/04/0۷ مورخه  شماره  ۱40260۳۱80۱۷00۱۷۳۷   رای  برابر 
موضوع  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
تصرفات  ثبت ملک رضوانشهر   ثبتی  حوزه  واحد  مستقر در  سند رسمی 
مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای  بهرام خاصی  فرزند محرمعلی  به شماره 
مشتمل  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  رضوانشهر  از  صادره    ۱ شناسنامه  
بر  یکباب خانه به مساحت 2۱8مترمربع پلاک ۱۳26  فرعی از ۱0 اصلی  
مفروز و مجزی شده از پلاک ۱4فرعی از ۱0 اصلی واقع در قریه سید سرا 
بخش  2۷  گیلان خریداری از نسق ذبیح اله رفاهی  محرز گردیده است.

به فاصله ۱5 روز آگهی  نوبت  به منظور اطلاع عموم مراتب  در دو  لذا 
متقاضی  مالکیت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  می شودو در صورتی که 
انتشار اولین آگهی به مدت 2  اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک 

 کاظمی
تاریخ انتشار نوبت اول ۱402/06/04

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱402/06/۱9
م الف 9۱۳/260
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استان هااستان ها

در  خاویاری  ماهیان  پرورش  درصدی   ۳۳ رشد  از  وی 
گیلان خبر داد و افزود: تولید ۱۵۶۱ تن گوشت و تقریباً 
و  کوچک  مزرعه   ۹۷ با  صادراتی  خاویار  تن  نیم  و  پنج 
در  درصدی   ۳۳ رشد  به  را  استان  این  گیلان  در  بزرگ 

پرورش ماهیان خاویاری نزدیک کرده است.
خاویار  روشن  آینده  با  اشاره  با  گیلان  شیلات  مدیرکل 
ایران و استقبال ار این برند ارزآور، بیان کرد: روند تجارت 
جهانی خاویار در مسیر ۵ ساله آتی بر اساس تحلیل بازار 
جهانی نشانگر پیش بینی رشد تا ۷.۵ درصد در افق ۲۰۲۷ 

است.
خلیلی با بیان اینکه خاویار ایران در دنیا حرف برای گفتن 
استاندارد  سطح  در  تولید  و  سازی  کیفی  گفت:  دارد، 
جهانی و حفظ اعتبار نام تجاری خاویار ایران رمز توسعه 

پرورش ماهیان خاویاری در استان گیلان است.
راهکارهای  مهمترین  تشریح  به  گیلان   مدیر کل شیلات 
اقتصادی سازی صنعت خاویار در ایران و گیلان پرداخت 
و افزود: حساسیت به کیفیت آب، خوراک ماهی همچنین 
استفاده از تجهیزات و تکنولوژی برتر تصفیه آب و رعایت 
مناسب  مسیر  عالی،  سطح  در  بهداشتی  دستورالعمل های 
فروش محصولات موجود در ماهیان خاویاری را هموارتر 
بالاتر  ایران را  بازار جهانی خاویار  کرده و تراز تقاضای 
و  شتابگر  تشکیل  از  گیلان  شیلات  برد.مدیرکل  خواهد 
داد  خبر  استان  این  در  خاویار  صادرات  کننده  هماهنگ 
صادرات  کننده  هماهنگ  و  شتابگر  تشکیل  کرد:  بیان  و 
خاویار تولیدی در گیلان توسط اجماع پرورش دهندگان 
برای رهایی از واسطه گری و همچنین ایجاد شهر و خوشه 

تولید ماهیان خاویاری ضرورت دارد.

مدیر کل صمت یزد مطرح کرد؛

ماشین آلات صنایع بزرگ
 یزد مستهلک است

یزد  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  کل  مدیر  ایسنا/یزد 
واحدهای  عمده  ماشین آلات  استهلاک  به  اشاره  ضمن 
کمبود  مانند  مشکلاتی  کنار  در  استان  این  بزرگ صنعتی 
برق  مکرر  قطعی  و  صنعتی  شهرک های  در  زیرساخت ها 
استان  سرمایه گذاری  ریل  تغییر  از  بخش،  این  در  گاز  و 
داد.»محمدکاظم  خبر  تولید  زنجیره های  تکمیل  سمت  به 
اقدامات صورت گرفته در راستای  به  اشاره  با  صادقیان« 
تحقق شعار سال ۱۴۰۲، اظهار کرد: اولین و مهمترین گام 
برداشته شده در راستای تحقق شعار سال جاری تغییر ریل 
سرمایه گذاری استان بر اساس تکمیل زنجیره های تولید در 
صنعت  زنجیره های  تولید  داد:  ادامه  است.وی  یزد  استان 
به  بیشتر  توجه  و  دارویی  پزشکی-  تجهیزات  نساجی، 
انجام شده  اقدامات  از دیگر  صنایع کم آبخواه و های تک 
و  معدن  صنعت،  کل  است.مدیر  کل  اداره  این  سوی  از 
تجارت استان با بیان این که در حال حاضر ماشین آلات 
عمده واحدهای بزرگ صنعتی مستهلک شده است، گفت: 
این استهلاک ماشین آلات باعث هدر رفت انرژی، کاهش 
کیفیت و ظرفیت تولید شده می شود، بنابراین لزوم ایجاد 
مصرف  راستای  در  نوسازی  و  بازسازی  مجوز  صدور 
دارد.وی  وجود  شده  اشاره  موارد  دیگر  و  بهینه  انرژی 
مهمترین چالش بخش سرمایه گذاری و سرمایه در گردش 
را عدم تخصیص منابع مالی عنوان کرد و گفت: اداره کل 
صمت استان بیش از۶۰۰ طرح نیمه تمام ۶۰ درصد به بالا 
دارد که با ترزیق تسهیلات عمده واحدها به بهره برداری 
خواهد رسید.به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی 
در  زیرساخت ها  کمبود  پایان  در  صادقیان  یزد،  صمت 
فصل  در  گاز  و  برق  مکرر  قطعی  و  صنعتی  شهرک های 
بزرگ  صنعتی  واحدهای  از  برخی  در  تابستان  و  زمستان 
را از دیگر مشکلات موجود در بخش صنعت عنوان کرد.

فرمانده انتظامی گلستان خبر داد؛

باند ساقان مسلح گلستان 
متلاشی شد

سارقان  باند  شدن  متلاشی  از  گلستان  انتظامی  فرمانده   
تمام  با  گفت:  و  داد  خبر  استان  شرق  در  خشن  مسلح 

اختیارات قانونی با سارقان مسلح برخورد می کنیم.
به  خبرنگاران  جمع  در  دادگر  فاضل  محمدسعید  سردار 
در  مسلح  خشن  سارقان  باند  دستگیری  جزئیات  تشریح 
گلستان پرداخت و اظهار کرد: براساس اطلاعات واصله از 
وقوع سرقت های خشن در شرق استان گلستان و شهرستان 
گالیکش، عملیات پلیسی برای شناسایی این متهمان آغاز 
توحش  بسیار  شب،  هنگام  سارقان  اینکه  بیان  با  شد.وی 
خشن  بسیار  رفتارهای  با  و  شده  مردم  منازل  وارد  گونه 
ادامه  می کردند،  خانواده  زنان  و  فرزندان  تهدید  به  اقدام 
جرح  و  ضرب  به  اقدام  خشونت  بر  علاوه  سارقان  داد: 
با استفاده از سلاح و سرقت طلاها و  اشیای گران قیمت 

آنها می کردند.
فرمانده انتظامی گلستان با تأکید بر اینکه به دلیل اهمیت 
با  و  شده  متمرکز  پرونده  روی  آگاهی  مأموران  موضوع، 
سارقین  اختفای  محل  کارآگاهان،  اطلاعاتی  کارهای 
کردند،  دستگیر  ضربتی  عملیاتی  طی  را  آنها  و  شناسایی 
افزود: نوع رفتار بسیار خشونت بار این سارقان مسلح و 
اشاره  با  بود.وی  سرقت ها  این  تأمل  قابل  نکته  عنف،  به 
در  نفره  سه  باند  این  می دهد  نشان  بررسی ها  اینکه  به 
و  کردکوی  گرگان،  گنبدکاووس،  کلاله،  شهرستان های 
تعدادی از شهرهای شمالی استان مرتکب سرقت شده اند، 
خاطرنشان کرد: متهمان تاکنون به بیش از ۵۰ فقره سرقت 

مسلحانه و به عنف اعتراف کرده اند.

کوروش خلیلی  با اشاره به ظرفیت های شیلاتی گیلان، اظهار کرد: 

اقتصاد دریا محور در گیلان با تقویت 
و توسعه زیربناهای شیلات و آبزی 

پروری استان محقق می شود

منطقه ویژه اقتصادی بانه، در 
انتظار حمایت جدی مسئولان

پیش  سال  هفت  بانه  اقتصادی  ویژه  منطقه  اجرایی  عملیات   
برداری  بهره  به  به طور رسمی  نیز  قبل  آغاز شد و سه سال 
لازم،  های  ساخت  زیر  نبود  دلیل  به  وجود  این  با  رسید، 
بسیاری از واحدهای تولیدی آن به بهره برداری نرسیده است 
بیانگر ضرورت تلاش و همت جدی مسئولان  موضوعی که 

برای استفاده بیشتر از ظرفیت های این مطنقه است.
 منطقه ویژه اقتصادی بانه در ۱۵ کیلومتری غرب این شهر و 
در پنج کیلومتری مرز سیرانبند قرار دارد که مصوبه اجرای آن 
در اوایل دهه ۸۰ به تصویب رسید و متولی اجرای این مصوبه 

هم سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران است.
اوایل دهه ۹۰ ابلاغ این مصوبه انجام و سپس عملیات اجرایی 
آن در سال ۱۳۹۶ آغاز شد و طرح جامع این منطقه هم در ۲۹ 
دی ماه سال ۱۳۹۹ تایید و مورد موافقت قرار گرفت و اسفند 
همان سال هم با حضور مسئولان وقت کشوری به طور رسمی 
افتتاح شد.بعد از این افتتاح امکان واگذاری اراضی در منطقه 
ویژه اقتصادی بانه به سرمایه گذاران مهیا شد و از مساحت ۹۴ 
هکتاری این منطقه، ۸۵ هکتار آن به بخش عملیاتی اختصاص 
تعریف  فاز   ۲ در  بانه  اقتصادی  ویژه  منطقه  کرد.اجرای  پیدا 
شده است که ۳۵ هکتار از اراضی این منطقه در فاز نخست به 
۸۰ قطعه زمین تقسیم و همه زیرساخت های مورد نیاز در آن 
هم مهیا و قراردادهای واگذاری آن هم به سرمایه گذاران منعقد 
شده است.اجرای فاز دوم این منطقه هم از ابتدای سال جاری 
در دستور کار شرکت شهرک های صنعتی استان قرار گرفت 
و با وجود همه این فعالیت ها، هنوز آنگونه باید و شاید شاهد 

استقرار واحدهای تولیدی در این منطقه نیستیم.
با وجود اینکه ظرفیت برای ایجاد واحدهای تولیدی صادرات 
محور در منطقه ای با برخورداری از توانمندی مطلوب ایجاد 
اندک  بسیار  آن  در  صنایع  از  بهره برداری  سرعت  ولی  شده 
است که مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کردستان و 
مسئولان فرمانداری بانه دلایلی هم چون تنگناهای اقتصادی، 
از  مطلوب  تبلیغات  و  رسانی  اطلاع  عدم  اعتبارات،  کمبود 
سوی سازمان متولی منطقه ویژه اقتصادی و وضعیت نامناسب 

جاده دسترسی را عوامل ایجاد این وضعیت اعلام کردند.
فعالیت  انجام  برای  بستر  بهترین  اقتصادی  ویژه  منطقه 

های تولیدی
محدوده  شامل  شده  اقتصادی  ویژه  مناطق  از  که  تعریفی 
کشور  خروجی  و  ورودی  مبادی  در  مشخصی  جغرافیایی 
است که برای جذب سرمایه های داخلی و خارجی و ایجاد 
در  تجاری  و  صنعتی  تولیدی،  های  فعالیت  برای  بستری 
برای حضور  ارائه خدمات  و  افزایش صادرات کالا  راستای 
فعال در بازارهای منطقه ای و بین المللی ایجاد می شود.تسهیل 
فرآیندهای تجاری و اعمال معافیت های گوناگون در تعرفه 
از  ساده تر،  ارزی  تشریفات  انجام  و  گمرکی  عوارض  و  ها 
جمله مزایای این مناطق است.کردستان با توجه به اینکه یکی 
از ظرفیت های آن داشتن ۲۷۳ کیلومتر مرز مشترک با کشور 
عراق است لذا ایجاد و توسعه مناطق ویژه اقتصادی و آزاد 
در آن یکی از برنامه های دولت های مختلف برای بهره مندی از 

این توانمندی بوده است.
ویژه  منطقه  در  تولیدی  واحدهای  ساز  و  ساخت  آغاز 

اقتصادی بانه توسط پنج سرمایه گذاران
به گفته مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کردستان فاز 
عمرانی  عملیات  و  تکمیل  بانه  اقتصادی  ویژه  منطقه  نخست 
با  و  است  شده  آغاز  ریال  میلیارد   ۴۰۰ اعتبار  با  دوم  فاز 
تزریق اعتبارات مورد نیاز سرعت انجام کار هم بیشتر خواهد 
شد.حمیدرضا امانی با اشاره به اینکه همه تلاش خود را برای 
بکار گرفته ایم،  بانه  اقتصادی  ویژه  منطقه   ۲ فاز  آماده سازی 
در  زمین  واگذاری  قرارداد   ۲۵ حاضر  حال  در  کرد:  اظهار 
و  است  شده  منعقد  متقاضیان  با  بانه  اقتصادی  ویژه  منطقه 
حدود پنج متقاضی هم شروع به ساخت و ساز واحد تولیدی 
خود کرده اند.وی با اشاره به اینکه در حال حاضر زمینی در 
مجموع  در  افزود:  ندارد،  وجود  واگذاری  برای  منطقه  این 
قراردادهای منعقد شده در منطقه ویژه تنها یک سرمایه گذار 
خارجی وجود دارد که تاکنون کار خود را آغاز نکرده است.

با  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی کردستان در ارتباط 
اینکه بعد از گذشت چند سال از واگذاری اراضی به متقاضیان 
هنوز واحدی در این منطقه به بهره برداری نرسیده است، بیان 
بانکی  تامین آورده و تسهیلات  متقاضیان مشکل  بیشتر  کرد: 
دارند و تعدادی هم با مشکلات دیگری مواجه شده اند و این 
به  اشاره  با  رود.امانی  پیش  تاخیر  با  کار  شده  باعث  مسائل 
اینکه وضعیت ساخت و ساز واحدهای تولیدی در منطقه ویژه 
اقتصادی بانه رصد می شود، افزود: عملیات احداث واحدهایی 
که بدون دلیل موجه به تاخیر افتاده به کمیته داوری معرفی 
می شود تا تعیین تکلیف شود و سپس زمین های آزاد شده 
به سرمایه گذاران توانمند واگذار خواهد شد.عملیات احداث 
واحدهایی که بدون دلیل موجه به تاخیر افتاده به کمیته داوری 
معرفی می شود تا تعیین تکلیف شود و سپس زمین های آزاد 
شده به سرمایه گذاران توانمند واگذار خواهد شد.مدیرعامل 
به  توجه  با  داد:  ادامه  کردستان  های صنعتی  شرکت شهرک 
ظرفیت های استان و نزدیکی به مرز تعدادی از قطعات اراضی 
اختصاص  خارجی  گذاران  سرمایه  به  منطقه  این  در  موجود 
داده می شود.محوطه منطقه ویژه هنوز آسفالت نشده است و 
یکی از دلایل آن به گفته مسئولان ذیربط این است که اراضی 
این منطقه با قیمت گذشته به فروش رفته و قرارداد آسفالت 
آن با نرخ سال جدید بسته می شود که مبلغ آن زیاد بوده و 
در این راستا نیاز به تخصیص اعتبار دارند.به گفته امانی در 
منطقه ویژه اقتصادی و شهرک صنعتی بانه ۵۰۰ میلیارد ریال 
قرارداد اجرای پروژه های زیرساختی منعقد شده و بودجه سال 
بخش  پروژه های  و  فعالیت ها  هم جوابگوی  بانه  شهر  جاری 

صنعتی نیست.
ارائه بسته های تشویقی به سرمایه گذاری در منطقه ویژه 

بانه
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار بانه در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا اظهار کرد: از محل اعتبارات تملک دارایی های 
به شرکت شهرک  مربوط  سرمایه ای سال ۱۴۰۲ در سرفصل 
های صنعتی برای تکمیل پست برق و تامین امکانات زیربنایی 
منطقه ویژه اقتصادی بانه ۲۰ میلیارد ریال پیش بینی شده است.

از محل اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای سال ۱۴۰۲ در 
برای تکمیل  به شرکت شهرک های صنعتی  سرفصل مربوط 
پست برق و تامین امکانات زیربنایی منطقه ویژه اقتصادی بانه 
۲۰ میلیارد ریال پیش بینی شده است.براساس گفته علی اصغر 
قنبری با وجود تکمیل فاز نخست و تامین تاسیسات مورد نیاز 
و واگذاری اراضی به سرمایه گذاران، عدم استقرار دستگاه های 
و  گمرک  جمله  از  ویژه  منطقه  سطح  در  ذیربط  اجرایی 
و  منطقه  این  به  نامناسب جاده دسترسی  استاندارد، وضعیت 
مشخص نبودن سازمان متولی مدیریت و نظارت بر این منطقه 
را از مهمترین موانع عدم فعال شدن منطقه ویژه اقتصادی بانه 
ذکر کرد.همپوشانی محدوده منطقه ویژه اقتصادی با محدوده 
منطقه آزاد بانه-مریوان که موجب ابهام در سازوکار مدیریتی 
و نظارت بر فعالیت واحدهای تولیدی مستقر در منطقه ویژه 
کیوسک  و  مداربسته  های  دوربین  سیستم  تعبیه  فقدان  شده، 
نگهبانی و سایر تجهیزات مورد نیاز امدادی و اطفای حریق، 
نگرانی از بابت تامین امنیت تجهیزات و ماشین آلاتی که در 
اطلاع  عدم  شد،  خواهد  مستقر  و  نصب  تولیدی  واحدهای 
رسانی و تبلیغات مناسب از سوی سازمان متولی برای معرفی 
از  شده  اعلام  دلایل  دیگر  از  گذار  سرمایه  جذب  و  منطقه 
تمایل  عدم  راستای  در  بانه  فرماندار  سیاسی  معاون  سوی 

سرمایه گذاران به ساخت و ساز در این منطقه است.

دکتر آریامنش شهردار املش خبر داد ؛ 

بهره برداری از  ۷ پروژه شهرداری با صرف اعتباری معادل ۱۲ میلیارد تومان 

شهرداری  عمرانی  های  پروژه  افتتاح  آئین 
فرماندار  با حضور  دولت  هفته  بمناسبت  املش 
؛  امام جمعه  ؛  سپاه  فرمانده  ؛  شهردار  ؛  املش  
رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر ؛ معاونین 
و  ادارات  روسای  ؛  شهرداری  کارشناسان  و 

نهادهای مختلف برگزار شد.
ضمن  مراسم  این  ابتدای  در  آریامنش  بهرام 
خاطره  و  یاد  پاسداشت  و  دولت  هفته  تبریک 
پروژه   ۷ افتتاح  از  باهنر  و  رجایی  شهیدان 
 ۱۲ صرف  با  دولت  هفته  در  املش  شهرداری 
داد  خبر  اعتبار  تومان  میلیون   ۴۰۰ و  میلیارد 
موزاییک فرش  ها شامل  پروژه  این   افزود:  و 
املشی  الله  حبیب  میرزا  بلوار  روهای  پیاده 
که   می شود  مدرس  خیابان   ، آزادگان  بلوار   ،
 ۸۰۰ و  میلیارد  یک  معادل  ای  هزینه  صرف  با 
میلیون تومان انجام شد . وی از  لوله گذاری 

خیابان  سطحی  آبهای  دفع  و  هدایت  جهت 
داد  خبر  انصاری  و  منتظری  و  طالقانی  های 
معادل   با صرف هزینه ای  پروژه   این  و گفت 

۲۵۰میلیون تومان به بهره برداری رسید .
شن  تسطیح  و  پخش  و  تهیه  از  آریامنش  دکتر 
چهار سانتی معابر خاکی سطح شهر با صرف یک 

میلیارد و ۳۰۰میلیون تومان خبر داد.
آسفالت  روکش  به   ادامه  در  املش  شهردار 
معابر شهری خیابان های شهید نیکروش و نامجو 
صرف  با  پروژه   این  شد  یادآور  و  کرد  اشاره 
برداری  بهره  به  تومان  میلیون  میلیارد و۲۰۰   ۲

رسیده است .
زیر سازی و آسفالت معابر خاکی سطح شهر با 
صرف ۵ میلیارد تومان از دیگر اقدامات صورت 

گرفته بود .
تاکید  آریامنش  دکتر 
سرعت  اجرای  کرد؛  
آمیزی  رنگ  و  گیر 
سرعتگیر  و  پیاده  عابر 
تاکسی  ایستگاه  و خط 
براساس مصوبه شورای 
با  شهرستان  ترافیک 
میلیون   ۶۵۰ صرف 

تومان انجام شد .
 وی همچنین از پروژه 
آسفالت  گیری  لکه 
معابر شهری سطح شهر 
با صرف یک میلیارد و 

و۲۰۰ میلیون تومان خبر داد و اذعان کرد ؛ 
هزینه  صرف  با  مجموع  در  ها  پروژه  تمامی 
بهره  به  میلیون   ۴۰۰ و  میلیارد   ۱۲ معادل   ای 

برداری رسیده است .
وی در پایان از همکاری خوب یکایک اعضای 
شورای اسلامی شهر  و ریاست شورا تشکر کرد و 
گفت هر اقدامی که برای رفع مشکلات شهری 
و بهبود زندگی مردم این شهر برداشته شده با 

تعامل خوب شورا صورت گرفته است .
روسای  همکاری  از  همچنین  آریامنش  دکتر   
ادارات مختلف تشکر کرد و گفت ؛ بی شک در 
اقداماتی  می توان  همکاری  و  تعامل  این  سایه 
بزرگتر و بهتر برای شهروندان فهیم املش انجام 

داد.

کلاه گشادی که برسر خبرنگاران آذربایجان شرقی گذاشته شد!

بالای  که  سقفی  تهیه  برای  جامعه  افراد  همه  باران،  طنین 
امر  این  از  نیز  خبرنگاران  و  کنند  می  تلاش  باشد  سرشان 
مستثنی نیستند با این تفاوت که این قشر مظلوم گاه آن قدر 
غرق در انعکاس و حل مشکلات جامعه می شوند که خود 

را فراموش می کند...
خانه  مهر  مسکن  پروژه  در  زیادی  تخلفات  پرونده:  وکیل 
مهم  جمله  از  سرپناه  یک  داشتن  است  داده  رخ  مطبوعات 

ترین دغدغه های جامعه بشری است.
باشد  سرشان  بالای  که  سقفی  تهیه  برای  جامعه  افراد  همه 
تلاش می کنند و خبرنگاران نیز از این امر مستثنی نیستند با 
این تفاوت که این قشر مظلوم گاه آن قدر غرق در انعکاس و 
حل مشکلات جامعه می شوند که خود را فراموش می کند. 
حدود ده سال قبل ثبت نام در مساکن مهر بهترین فرصت 
برای خانه دار شدن خبرنگارانی بود که فاقد مسکن بودند 
بنابراین در سال ۹۴ با تشکیل تعاونی مسکن خانه مطبوعات 
استان بارقه امیدی در دل عده ای از خبرنگاران برای خانه 

دار شدن جوانه می زند.
افراد  بواسطه  یا  مستقیم  بطور  خبرنگاران  از  نفر   ۶۰ حدود 
درجه یک خانواده با عضویت در شرکت تعاونی مطبوعات 
وارد ماجرای خرید مساکن مهری می شوند که بی مهری آن 

امروز بعد از گذشت حدود هشت سال آزارشان می دهد.
و  غیرمتعارف  های  پول  دریافت  سرخرمن،  های  وعده 
کلاهبرداری هایی که به گفته متضررین طی این مدت انجام 
و  کشانده  وکالت  دفتر  به  را  مسکن  متقاضیان  است  شده 
خبرنگارانی که خود راوی کلاهبرداری های متعدد در جامعه 
را  آنها  که  رفته  سرشان  گشادی  کلاه  چنان  اکنون  هستند 
مجبور کرده است برای گرفتن حقشان به وکیل مراجعه کنند. 
فارغ از قضاوت های سطحی له یا علیه فرد یا افرادی، برای 
تهیه گزارش از چند و چون مسکن جنجالی مهر خبرنگاران 
را  از خبرنگاران  ای  سراغ وکیلی می روم که وکالت عده 

برعهده گرفته است تا به حقوقشان دست یابند.
آقای احمد جدیری وکیل پایه یک دادگستری در گفتگو با 
به این که حق خبرنگاران که چشم و  با اشاره  خبرنگار ما 
گوش جامعه هستند و مشکلات مردم را مطرح می کنند این 
نیست که در گرداب چنین مشکلی برای تامین مسکن خود 
خبرنگاران  مهر  مساکن  مشکلات  تشریح  در  شوند  گرفتار 
گفت: پروژه۳۴۲ واحدی سرو شهر جدید سهند که از سال 
۹۰ به صورت سه جانبه به شرکت یولسا واگذار شده بود 
در سال ۹۲ با ۲۰ درصد پیشرفت به دلیل تخلفات خلع ید 
مسکن  تعاونی  تاسیس  تازه  به شرکت   ۹۴ سال  در  و  شده 

مطبوعات آذربایجان شرقی سپرده می شود.
احقاق حق  برای  را  تمام تلاش خود  این که  با عنوان  وی 
بکار خواهد  پرونده  ذینفعان  سایر  نیز  و  متضرر  خبرنگاران 
گرفت گفت: علیرغم این که شرکت تعاونی مسکن مطبوعات 
که  این  وجود  با   ۹۴ سال  اواخر  در  داشت  عضو  نفر   ۶۰
شروع  را  واحد   ۳۴۲ ساخت  ندارد  ساز  و  ساخت  سابقه 
این  این که تخلفات زیادی در  به  اشاره  با  می کندجدیری 
مهر ضوابطی داشت  داده است گفت: مسکن  شرکت روی 
و به کسانی تعلق می گرفت که توان خرید مسکن نداشتند 
چرا که با سوبسید دولتی ساخته می شد چون شرکت تعاونی 
مسکن خانه مطبوعات هم با ۶۰ عضو خود را نیازمند معرفی 
می کند پروژه را تحویل می گیرد و این در حالی بود که با 
۶۰ نفر عضو شروع به ساخت ۳۴۲ واحد می کند بنابراین 
ضوابط  با  اشخاصی  به  نیاز  واحد  تعداد  این  ساخت  برای 
ساخت مساکن مهربود پس شروع به جمع آوری کد ملی می 
کنند غافل از این که ممکن است افرادی که از کد ملی آن ها 
استفاده شده است واجد شرایط دریافت مسکن مهر نباشند.

وی ادامه می دهد: بعد به اعضا می گویند ما به شما سود می 
دهیم این در حالیست که تعاونی مسکن اصولا جایی نیست 

که سود ده باشد یعنی مجوز انبوه سازی ندارد.
این وکیل پایه یک دادگستری به یکی از تخلفات روی داده 
در ساخت مسکن مطبوعات اشاره کرده و می گوید: یکی 
از مسائلی که در قرارداد این افراد ذینفع وجود دارد این که 
بعد از لغو قرارداد با شرکت یولسا قرارداد دوجانبه می شود 
اما در قرارداد ذکر می کنند که علیرغم دوجانبه بودن قرارداد 

مفاد سه جانبه رعایت خواهد شد.
جدیری شرکت عمران سهند را هم در این قضیه بی تقصیر 
نمی داند و می گوید: شرکت عمران سهند وظیفه اش نظارت 
عالیه است و در این مورد کوتاهی کرده است و وقتی فهمید 
تخلفاتی در ساخت واحدها رخ داده باید گزارش می داد و 

خلع ید می کرد اما این کار صورت نگرفت.
شفاف  باید  حتما  که  موضوعاتی  از  یکی  گوید:  می  وی 
از واحدها توسط یک  سازی شود خرید و فروش تعدادی 
نفر دیگر است بدین صورت که فردی  فرد املاکی و چند 
بنام »خ« در سال ۹۵ که نه سابقه عضویت در شرکت دارد 
و نه ذینفع می باشد اگهی واگذاری واحدها را منتشر کرده 
تومان  میلیون  کنند طلب ۲۰۰  می  مراجعه  که  افرادی  از  و 
می کنند تا واحد بنامشان بزنند و حتی از بعضی ها هم ۳۰۰ 
میلیون به حساب شخصی این املاکی واریز می کنند و بدین 
ترتیب به صورت غیرقانونی سودهایی کسب می کنند و این 

درحالیست که فرد املاکی هیچ قراردادی با شرکت ندارد.
این وکیل دادگستری اضافه می کند: فردی از هیئت مدیره 
افراد غیر عضو می  به  تعاونی مسکن هم دو واحد  شرکت 
در  خودش  از  اسمی  هیچ  که  حالیست  در  این  و  فروشد 
قرارداد نیست.وی توضیح می دهد: تاکنون از ۱۷۱ نفر پول 
گرفته و برای دریافت وام مسکن هم معرفی شده اند و این 
توانند واحدها را  نمی  بالا می رود و  درحالیست که تورم 
شرکت  مدیرعامل   ۹۹ سال  در  که  این  تا  بدهند.  تحویل 
گرفته  که خلافی صورت  نویسد  می  ای  نامه  سهند  عمران 
واحدها  فروش  به  شروع  نیستند  عضو  که  افرادی  و  است 
کرده اند. با این کار باز یک سال پروژه می خوابد. شرکت 
باز تخلف دیگری می کند و قراردادی به ذینفعان امضا می 
کند که باید اورده بیشتری بیاورند و متقاضیان بدون توجه به 

مفاد قرارداد آن را امضا می کنند.

جدیری می افزاید: تخلف دیگری هم که صورت گرفته این 
که افزایش قیمت باید به تصویب مجمع برسد در حالی که 
انحاء  به  داده و  افزایش  را  قیمت ها  برگزاری مجمع  بدون 

مختلف به امضا متقاضیان رسانده اند.
با اشاره به این که پرونده های زیادی را در طول  جدیری 
زیادی  اهمیت  برایش  پرونده  این  ولی  کرده  حل  وکالتش 
دارد و وکالت ۱۲۰ نفر از متضررین را برعهده گرفته است 
می گوید: پرونده تخلفات واحدهای »سرو« نه از آن جهت 
که عده ای از خبرنگاران هم در آن ذینفع هستند بلکه چون 
حقوق افراد زیادی از جامعه که از طبقه متوسط و یا پایین 
جامعه هستند پایمال شده مصمم هستم تمام تلاش خود را 
برای حل مشکل واحدهای مذکور مصروف بکنم. وی با اشار 
به اقدامات انجام گرفته بعد از قبول وکالت گفت: موضوع 
تخلفات صورت گرفته را به ریاست جمهوری طی نامه ای 

مطرح کرده و دستور رسیدگی در اتاق تعاون گرفته ایم.
متخلف  گفت:  و  کرد  اشاره  هم  تخلف  موضوعات  به  وی 
نتوانسته نظارت عالیه خود را  اول شرکت عمران است که 
قرارداد  فسخ  چرا  شده  تخلف  متوجه  وقتی  و  بدهد  انجام 

نکرده است.
شرکت تعاونی مسکن مطبوعات هم طبق اساسنامه باید سه 
امضایی باشد در حالی که قرارداد فقط یک امضایی است. 
فرد املاکی از ۲۷ نفر حدود ۲۰۰ و یا ۳۰۰ میلیون گرفته به 
چه کسانی داده چون این پول ها به حساب شخص بنگاهی 
ریخته شده است.وی افزود: بعد ازقبولی وکالت و شش ماه 
و  شده  فرستاده  تبریز  به  پرونده  اسکو  دادیاری  در  معطلی 

پرونده در حال رسیدگی است.
متضررین می  از  یکی  پرونده سراغ  با وکیل  گفتگو  از  بعد 
روم. خانم »گ« می گوید: طی ده سال هنوز مشکل مسکنمان 
بار اعتراض تقصیر را به گردن همدیگر  با هر  حل نشده و 

انداخته و یا وعده سرخرمن داده اند.
مختلف  های  بهانه  به  پول  بارها  مدت  این  طی  گفت:  وی 
دیگر  وقتی  بطوری که  اند  گرانی مصالح خواسته  از جمله 
را  واحدهایشان  تومان  میلیون   ۵۰ پرداخت  با  مهر  مساکن 
بر  دیگر هم علاوه  تومان  میلیون  ما ۱۱۰  از  تحویل گرفتند 

اورده های اولیه گرفتند.
این خبرنگار ادامه داد: چون من سرسختانه پیگیر بودم کلید 
واحد را تحویل دادند واحدی که فقط چهاردیواری هست 
و هیچ کدام از زیرساخت های یک خانه را ندارد و ناقص 
سهند  عمران  مدیرعامل شرکت  دیگر سو سعیدی  هست.از 
هم اخیرا در گفتگو با خبرنگار صدا و سیما مدعی شده این 
شرکت در ساخت مساکن مهر مطبوعات دخیل نیست چرا 
که بعد از خلع ید شرکت یولسا در سال ۹۴ تعاونی مسکن 
خانه مطبوعات قرارداد را با اعضا خود بسته است و شرکت 
عمران دخیل نیست.وی گفته است ما موضع نداریم هرکس 
تخلف کرده باید پاسخگو باشد و همه متهم هستند باید منتظر 
رای دادگاه بود . شرکت عمران حتی داور نیست و نمی تواند 
ورود کند.آقای امیری مدیرعامل تعاونی مسکن هم در گفتگو 
انداخته  اعضایی  گردن  را  تقصیر  سیما  و  صدا  خبرنگار  با 
که بعد از ثبت نام امتیاز خود را به غیر واگذار کرده اند و 
تعهداتش  به  مطبوعات  مسکن  تعاونی  شرکت  شده  مدعی 

عمل کرده است.
تا پرونده ۱۲ ساله واحدهای مسکونی  باید منتظر بود  حال 
»سرو« سهند در دادگستری گشوده شده، موضوع شفاف و 

متخلفین معرفی و مشکل حل شود.
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ورمزیار: 
برخی از ملی پوشان بی انگیزه 

بودند ولی بازی خوبی بود

محمدرضا دامغانی:
ناچار شدند عطایی را انتخاب کنند
تا ۱۰ سال دیگر مربی ایرانی نداریم

کدام صدای اسطوره ای بازی تاریخی را گزارش کرد؟

خیابانی و رفع یک ابهام مهم از دربی افسانه ای

پرسپولیس  و  تاج  فوتبال  مسابقه  رادیویی  گزارش  خیابانی: 
هرگز به صورت کامل و ۹۰ دقیقه ای انجام نشده.خیابانی و رفع 

یک ابهام مهم از دربی افسانه ای
سلام بر نویسنده صفحه برگی از تاریخ از سایت وزین ورزش 
سه. پرسیده اید که کدام گزارشگر دربی سیزدهم را از رادیو 

گزارش کرده است؟
برای پاسخ به این پرسش که در اثر نقل قول مرحوم صدر به 
وجود آمده چند نکته را به استحضار مخاطبین محترم می رسانم:

۱- آقای صدر آنقدر نسبت به ورزش و فوتبال و حواشی و 
تاریخ آن اشراف داشتند که هرگز نمی توان نسبت به این اشاره 
درباره گزارشگر دربی مذکور عنوان اشتباه را در کلام ایشان 
ذکر کرد، زیرا یکی از گزارشگران رادیو در ۱۶ شهریور ۱۳۵۲ 
واقعا زنده یاد عطاءالله بهمنش بوده است. شاید ما نتوانسته ایم 
اشتباه  تقریبا  صدر  مرحوم  زیرا  کنیم،  درک  را  ایشان  نظر 

نمی کردند و همه خاطراتشان دقیق و درست بود.
در   ۱۳۵۲ شهریور   ۱۶ در  بهمنش  عطاءالله  یاد  زنده   -۲
ورزشگاهی که دو سال بعد به محمد نصیری و بعد از انقلاب 

به نام شهید حیدرنیا نامگذاری شد حضور داشتند. 
۳- مسابقات کشتی قهرمانی جهان که در سال ۱۳۵۲ در تهران 
نشد.  انجام  نفری ورزشگاه  هزار  در سالن ۱۲  برگزار می شد 
این سالن در آن زمان هنوز ساخته و تکمیل نشده بود، زیرا 
بازی های آسیایی تهران در ۱۱ شهریور ۱۳۵۳، یعنی یک سال 
بعد از دربی سیزدهم افتتاح شد و بدیهی است به خاطر عدم 
ضلع  در  که  تهران  در  موجود  سالن  تنها  در  کافی  گنجایش 
شمالی پارک شهر قرار داشت میزبانی مسابقات به ورزشگاه 

روباز حیدرنیا سپرده شود.
4- در ۱۶ شهریور ۱۳۵۲ از هفته هفتم جام تخت جمشید دو 

مسابقه در ورزشگاه صدهزار نفری برگزار شد. ساعت ۱۵ دو 
تیم پاس و نورد اهواز با هم مسابقه دادند که گزارشگر رادیویی 
مقیم  استرالیا  اینک در  بود که  استاد مجید وارث  این مسابقه 
هستند و واقعا یکی از بنام ترین، فنی ترین، خوش صداترین و 
بهترین گزارشگران تاریخ تلویزیون بوده اند. آقای وارث یک 
سال بعد در بازی های آسیایی تهران به جز فینال که بین ایران و 
رژیم اشغالگر قدس برگزار شد همه مسابقات تیم ملی ایران با 
پاکستان، بحرین، مالزی، برمه، کره جنوبی و عراق را  گزارش 
کردند، اما بخاطر عدم توان مدیریتی مناسب در میان مدیران 
تا   ۵۳ سال  از  آنان  با  ایشان  نظر  اختلاف  و  تلویزیون  وقت 
همه  تقریبا  انقلاب  از  بعد  اینکه  تا  نکردند  دیگر گزارش   ۵۷
پوشش  را  مسابقات  سایر  و  کشتی  فوتبال،  از  اعم  مسابقات 
می دادند که بعدا جواد طبسی نژاد، شادروان بهرام شفیع، استاد 
جهانگیر کوثری و سپس هادی صالح نیا و داریوش کاووسی 

هم از چهره های اول صحنه گزارشگری ورزشی شدند.
۵- گزارشگر رادیویی مسابقه دوم یعنی بازی تاج و پرسپولیس 
که  بودند  روشن زاده  حبیب الله  استاد   ۱۳۵۲ شهریور   ۱۶ در 
صدای  بی نقص،  گزارشی  هیجان،  ایجاد  در  واقعا  هم  ایشان 
مناسب، اطلاعات دقیق و ارتباطات نزدیک با مربیان و بازیکنان 

یک نمونه کامل از بهترین ها بوده اند.
هرگز  پرسپولیس  و  تاج  فوتبال  مسابقه  رادیویی  گزارش   -۶
بصورت کامل و ۹۰ دقیقه ای انجام نشده و فقط در لحظات 
حساس بین زنده یاد عطاءالله بهمنش و حبیب خان روشن زاده 
ارتباط زنده برقرار و فقط اعلام نتیجه می شده است. اینکه آیا 
سال ها  بنده  خیر،  یا  است  موجود  رادیویی  گزارش  این  نوار 

تلاش کردم اما توان یافتن آن در آرشیوها را نداشتم و ندارم.
ملی  تلویزیون  سیار  واحد  توسط  تصویری  هیچ  مشخصا   -۷

ایران در ۱۶ شهریور ۱۳۵۲ از این مسابقات ضبط نشده چون 
اصلا به محل اعزام نشدند و کل واحد به ورزشگاه حیدرنیا 

رفتند.
8- بخشی از فیلم ممل آمریکایی با کارگردانی زنده یاد شاپور 
بهروز  فیلم  تیتراژ  در  که  است  مسابقه  این  به  مربوط  قریب 
وثوقی در میان تماشاگران نشسته و برمی خیزد و برای دزدی 
به سراغ  قالپاق ماشین های پارک شده در پارکینگ ورزشگاه 
آنها می رود. در خلال این صحنه ها چند گل از مسابقات فوتبال 
در امجدیه و آزادی دیده می شود که صحنه های امجدیه مربوط 
به جام ملت های آسیا در سال ۱۳4۷ در تهران و بازی ایران و 
برمه است. صحنه های تاج و پرسپولیس هم مربوط به مسابقه 
برگشت جام اول تخت جمشید است که ۱-۱ مساوی شد، لذا 
حتی یک فریم از جریان مسابقه ۱۶ شهریور ۵۲ در این فیلم 
معروف ضبط شده  بازی  از  که  فیلم هایی  گویا  ندارد.  وجود 
فیلم های  از  شده  مجبور  کارگردان  و  نداشته  را  لازم  کیفیت 
دیگری استفاده کند و همان فیلم های بی کیفیت هم دور ریخته 
شده و شاید الان زیر خروارها خاک باشد، شاید. البته شایعات 
مربوط به خرید فیلم توسط مرحوم خسروانی مالک باشگاه تاج 
و نابود کردن فیلم هم از آن داستان هاست که فقط بشنوید ولی 

هرگز باور نکنید.
۹- چندی قبل یک ایرانی از شهر لندن با من تماس گرفتند که 
حدود ۳۰ دقیقه از این بازی فیلمی را در اختیار دارند. گفتند 
این فیلمی است که توسط ماموران ساواک در ورزشگاه ضبط 
شده. به ایشان گفتم دوربین های امنیتی به زمین چمن  کاری 
نداشتند و اکثرا به موارد خاص در بین تماشاگران و اطراف 
دارید  را هم  فیلم  همین  اگر  اما  ویژه زوم می کردند،  جایگاه 
فقط ۲ ثانیه برای من بفرستید تا تعیین قیمت کنیم و بفروشید 
که هنوز هم بعد از گذشت ۱۱ سال تماسی نگرفته اند. شنیده ام 
که یکی از تهیه کننده های سرشناس سینما چنین فیلمی را دارد 
نمی دانم صحت  بسازد که  باره  این  و می خواهد مستندی در 

دارد یا خیر .  
۱۰- مخاطبین محترم مستحضر باشند که دربی سیزدهم تهران 
با رقابت های کشتی قهرمانی  در ۱۶ شهریور ۱۳۵۲ همزمان 
جهان با فاصله ای حدود ۲۰ کیلومتری از ورزشگاه آزادی در 
خیابان  در  وحدت  تالار  دیوار  پشت  در  و  تهران  شهر  مرکز 
حافظ و نزدیک تئاتر شهر در چهارراه ولیعصر فعلی در زمین 

چمن و فضای روباز برگزار شده نه در سالن. 
۱۱- برای اینکه از این رویداد اطلاعات دقیق تری بگیرم، حتما 
با دو بزرگواری که در ورزشگاه حضور داشته اند و خوشبختانه 
الان در قید حیات هستند و یکی در استرالیا و دیگری در آمریکا 
مقیم می باشند تماس خواهم گرفت تا هم دقت اطلاعات فوق 
را استعلام کنم و هم اگر موارد دیگری بود حتما به استحضار 
مخاطبین محترم شما برسانم، زیرا تصور می کنم می توان حتی 
و  نوشت  مسابقه  این  درباره رخدادهای  دقیق  و  کامل  کتابی 
آنچه  و  مقدمات  همه  با  را  شهریور ۱۳۵۲  رویداد ۱۶  تاریخ 
چندین ماه قبل از این مسابقه آغاز شد و هنوز هم ادامه دارد 

بسیار شفاف و واضح وقایع نگاری کرد.

عضو تیم ملی تنیس روی میز که بعد از وقفه چندساله بدون 
اما  کرد  شرکت  آسیا  قهرمانی  مسابقات  در  جهانی  رنکینگ 
شگفتی ساز این رقابت ها شد، تاکید دارد که به اعتماد به نفس 

خوبی رسیده است.
،بیست و ششمین دوره مسابقات تنیس روی میز قهرمانی آسیا 
در کره جنوبی با ثبت یک شگفتی برای تیم اعزامی ایران همراه 
بود. در جریان این رقابت ها و در بخش انفرادی مردان، افشین 
»هاریموتو«  مقابل  نهایی  نوروزی در مرحله یک سی و دوم 
ژاپنی که رنکینگ چهارم دنیا و نایب قهرمانی المپیک توکیو را 
در اختیار دارد، به پیروزی دست یافت و به جمع ۳۲ بازیکن 

برتر مسابقات راه یافت.
این برتری در حالی برای افشین نوروزی به دست آمد که او 
سال ها از ترکیب تیم ملی و رقابت های بین المللی دور بود و 
به همین دلیل تا پیش از مسابقات قهرمانی آسیا جایگاهی در 

رنکینگ جهانی نداشت.
این بازیکن ۳8 ساله که تجربه حضور درالمپیک را دارد در 
به مسابقات قهرمانی  تیم  این  با  تیم ملی  به ترکیب  بازگشت 
آسیا اعزام شد و با ثبت این برد تاریخی تا جمع ۱۶ بازیکن 
نماینده  مقابل  مرحله  این  در  نهایت  در  و  رفت  پیش  برتر 
قدرتمند چین تایپه شکست خورد و از دور رقابت ها حذف 

شد.
آماده و با انگیزه در مسابقات قهرمانی آسیا شرکت کردم

وی در گفتگو با خبرنگار مهر با تاکید بر اینکه تیم ملی تنیس 
روی میز با انجام تمرینات مناسب عازم مسابقات قهرمانی آسیا 
شد، گفت: دو مرحله اردو به میزبانی بابل و نوشهر داشتیم که 
از نظر آب و هوایی و ارتفاع از سطح دریا در شرایطی نزدیک 
اردو  این دو مرحله  بودند.  آسیا  قهرمانی  میزبان مسابقات  به 
به شرایط خوبی  بازیکنان  آمادگی من و دیگر  تا  کمک کرد 

رسیده طوری که با انگیزه عازم مسابقات شدیم.
در رقابتی نزدیک شانس مدال تیمی را از دست دادیم

قهرمانی  میز  تنیس روی  اینکه مسابقات  یادآوری  با  نوروزی 
آسیا با برگزاری دیدارهای تیمی آغاز شد، خاطرنشان کرد: به 
واسطه جایگاه پنجمی دوره قبل، دیدارهای تیم ایران از مرحله 
یک چهارم نهایی آغاز شد. در این مرحله چین تایپه حریف 
ما بود. این شانس را داشتیم که با پیروزی برابر این تیم مدال 
خود را قطعی کنیم اما در یک رقابت نزدیک با نتیجه سه بر دو 

شکست خوردیم و شانس مدال را از دست دادیم.
امید تازه به آینده تنیس روی میز

این ملی پوش تنیس روی میز با یادآوری اینکه تیم ایران با یک 
برد و دو باخت جایگاه ششم این دوره از مسابقات قهرمانی 
آسیا را به دست آورد، تصریح کرد: چین، ژاپن، هنگ کنگ، 
چین تایپه، سنگاپور و ... از قدرت های تنیس روی میز جهان 
هستند که همگی در آسیا حضور دارند. این تیم ها همیشه جزو 
۱۵ - ۱۰ کشور اول دنیا بوده اند. تیم چین در این رقابت ها 
۵ بازیکن در اختیار داشت که همگی دارای مقام های متعدد 
تیم ها ما توانستیم  این  با  المپیک هستند. در رقابت  جهانی و 
شویم،  ششم  و  گرفته  قرار  سنگاپور  و  کنگ  هنگ  از  بالاتر 
همین جایگاه با در نظر گرفتن شرایط تیم های شرکت کننده، 

امید تازه های به آینده تنیس روی میز ایجاد کرده است.
حضور در مسابقات بعد از غیبت طولانی

اشاره  انفرادی  دیدارهای  در  به حضورش  ادامه  در  نوروزی 
جدول  از  بخش  این  رقابت های  اینکه  یادآوری  با  و  کرد 
به  مصمم  بازیکنی  اگر  واقع  در  گفت:  شد،  آغاز  نفره   ۱۲8
کسب مدال بود باید از این جدول کارش را آغاز می کرد و 
داشت.  برمی  رو  پیش  از  را  بزرگی  بازیکنان  تا کسب سکو 
من  برای  به خصوص  بود  کار  همین موضوع گویای سختی 
که بعد از چند دوره غیبت در مسابقات حضور داشتم اگرچه 

باانگیزه بودم.
بردی که باعث تعجب و خوشحالی خیلی ها شد

ملی پوش تنیس روی میز رقابت با سنگاپور در جدول ۱۲8 
نفره که با برتری سه بر یک خودش همراه بود را یادآور شد و 
افزود: با این پیروزی به جدول ۶4 نفره راه یافتم، »هاریموتو« 
ژاپنی حریف من در این مرحله بود که بازیکنی که رنکینگ 
کاپ  قهرمانی  و  توکیو  المپیک  قهرمانی  نایب  چهارم جهان، 
آسیا و در کل مدال های جهانی و آسیایی زیادی در کارنامه 
دارد. پیروزی برابر این بازیکن باعث تعجب و در عین حال 

خوشحالی خیلی ها شد.
شگفتی بزرگ چگونه به دست آمد

وی در مورد جریان رقابت با »هاریموتو« توضیح داد و گفت: 
گیم  سه  در  داشت  بزرگی  رسم  و  اسم  حریفم  وجودیکه  با 
ابتدایی فقط در یک گیم پیروز شد و اینگونه من ۲ بر یک جلو 
افتادم. در گیم چهارم ده بر هفت جلو بودم که شور و هیجان 
مسابقه تا حدی تمرکز من را بر هم ریخت و باعث شد رقیبم 
دو پوئن از من بگیرد اما در ادامه خیلی خوب خود را جمع 
کردم و با یک سرویس امتیاز گیم را ۱۱ بر ۹ به نفع خود کردم 
و اینگونه بازی را سه بر یک با برتری خود تمام کردم. این 
نتیجه یک کار بزرگ و باارزش نه تنها برای خودم بلکه برای 

خیلی های دیگر بود.
دست به کار بزرگی زدم

نوروزی همچنین تصریح کرد: این حریف ژاپنی شانس مسلم 
این مسابقات بود اما من با حذف او دست به کار بزرگی زدم. 
شکست او مقابل من انعکاس زیادی داشت. در جریان بازی 
و وقتی دو بر یک جلو بودم متوجه شدم همه پیگیر بازی و 
نتیجه هستند چون هیچ کس فکر نمی کرد من حتی یک گیم از 

این حریف ژاپنی بگیرم چه برسد به اینکه او را حذف کنم.
نمایش مدلی جدید از افشین نوروزی

نورزی در این زمینه افزود: من بعد از یک وقفه دوباره عضو 
که  بازیکنان  برخی  بودم.  آمده  مسابقات  به  و  شده  ملی  تیم 
پیش از این من را می شناختند به شوخی می گفتند مدل جدید 
از افشین را می بینیم. این نتیجه برای خود ژاپنی ها جای تعجب 
مربی شامل پزشک،  با ۵ - 4  ژاپن  بازیکنان  داشت چرا که 
روانشناس، مربی شخصی و .. در مسابقات حاضر شده بودند. 
هر کدام با چند بازیکن به عنوان حریفی کار می کردند. اصلًا 
امکانات و شرایط آنها قابل مقایسه با ما نیست. با این شرایط 

من موفق به شکست هاریموتو شدم.
برتری برابر حریف ازبکستانی با کمک برادران عالمیان!

ملی پوش تنیس روی میز ایران با یادآوری بعد از رقابت با 
هاریموتو و در جدول ۳۲ مسابقات باید با »کنجایف زوخید« 
نفر اول ازبکستان که در المپیک ریو هم حضور داشت، رقابت 
بازیکن  این  با  رقابت  از  تجربه ای  کرد:  می کردم، خاطرنشان 
بازی کرده  او  با  این  از  پیش  نوشاد  و  نیما  امثال  اما  نداشتم 
بودند، بر همین اساس توانستم با یک آمادگی ذهنی و تاکتیک 
بازی  جریان  در  بگیرم.  قرار  میز  پشت  شده  طراحی  قبل  از 
بازی  یک  با  و  ندادم  او  به  را  تکنیکی  قدرت  اجرای  اجازه 

حساب شده سه بر صفر او را شکست دادم.
می دانستم در جدول ۱۶ نفره کار سختی دارم

انفرادی  بخش  در  دیدارش  آخرین  با  رابطه  در  نوروزی 
مسابقات قهرمانی آسیا که در جدول ۱۶ نفره و مقابل »چوآنگ 
سال   ۲۰ طی  گفت:  شد،  برگزار  تایپه  چین  از  آن«  یو  چی 
با  و  بوده  دنیا  برترین های  بین  همیشه  بازیکن  این  گذشته 
رنکینگ ۲۶ وارد مسابقات شد. در بسیاری از رویدادها موفق 
دوره  همین  در  بود،  ایران شده  بازان  پنگ  پینگ  به شکست 
تایپه داشتیم  برابر چین  مسابقات و در اولین دیدار تیمی که 
نیما و نوشاد عالمیان مقابل او متحمل شکست شدند بر همین 
اساس می دانستم کار سختی در پیش دارم از طرفی او هم آگاه 
بود که من با چه نتایجی و پشت سر گذاشتن چه بازیکنانی تا 

این مرحله بالا آمدم.
چگونگی حذف از جدول مسابقات انفرادی

وی در این رابطه ادامه داد: در گیم اول حریف من کاملًا بر 
بازی سوار بود در حالی که من تحت تأثیر بازی و نام حریفم 
یوآن« خاص  »چی  بازی  مدل  نداشتم،  بازی  به  تسلطی  هیچ 
است و ضریب خطای کمی دارد. با این شرایط گیم اول را 
باختم اما در گیم دوم با آنالیزی که از عملکرد حریف داشتم 
اطمینان  و  کردم  شروع  خوب  هم  را  سوم  گیم  شدم.  پیروز 
داشتم هر کدام برنده این گیم شویم می توانیم نتیجه بازی را 
از آن خود کنیم. در این گیم ۶ بر یک جلو افتادم. در ادامه و 
در حالی که نتیجه هفت بر دو به نفع من بود حریفم سه پوئن 
گرفت و بازی هفت بر پنج شد من تا برتری هشت بر پنج هم 
پیش رفتم اما در ادامه حریفم با استفاده از تجربه خود این گیم 
را گرفت و بازی را دو بر یک به نفع خود کرد. این گونه او 
از نظر روحی تغییر کرد و شرایط را به نفع خودش رقم زد 
طوری که در گیم چهارم هم پیروز شد و در مجموع برنده از 

زمین خارج شد.
به توانایی های خود ایمان آوردم

مرحله یک هشتم  در  من  ترتیب  این  به  کرد:  تاکید  نوروزی 
نهایی حذف شدم اما خوشحالم از اینکه بازگشت خوبی برای 
خود رقم زدم. در این رقابت ها با نتایجی که کسب کردم به 
توانایی های خود ایمان آوردم و اعتماد به نفس خوبی گرفتم. 
احساس می کنم هنوز می توانم به تنیس روی میز خدمت کنم 
هر جا که نیاز باشد و سرمربی تیم ملی تشخیص دهد چون به 

اعتماد به نفس خوبی رسیده ام.
بازگشت پرافتخاری داشتم

عضو تیم ملی تنیس روی میز با بیان اینکه پس از سال ها دوری 
بازگشت خوب و با افتخاری داشتم، گفت: عملکرد من و به 
خصوص در رقابت با حریف ژاپنی این انگیزه را ایجاد کرد 
که در صورت داشتن تمرکز و انگیزه می توان کارهای بزرگی 
انجام داد. ما حالا بازی های آسیایی را در پیش داریم. ایران 
می تواند در این بازی ها مدال بگیرد. البته اعزام تیم ملی به این 

بازی ها به سه بازیکن اصلًا کارشناسی نیست.
سه  با  ما  که  می شود  اعزام  بازیکن   ۱۱ با  فوتبال  مگر 

بازیکن اعزام شویم
یازده  با  فوتبال  ملی  تیم  که  بگیرید  نظر  در  کرد:  تاکید  وی 
بازیکن در رویدادی شرکت کند. اینگونه اعزام دست سرمربی 
تیم را عملًا می بندد به خصوص اگر با آسیب دیدگی مواجه 
شود. رقابت های تیمی تنیس روی میز میز هم با سه بازیکن 
برگزار می شود اما اینکه هیچ بازیکن ذخیره ای نداشته باشیم 
است،  منطقی  فوتبال  اینگونه  اعزام  اگر  نیست.  درست  واقعاً 

اعزام تنیس روی میز هم می تواند منطقی باشد.
مسئولان وزارت و کمیته حمایت کنند

بازی های آسیایی در حد  به  بازیکنان اعزامی  نوروزی گفت: 
فرانسه  به  باید  بازی ها  این  تا  آسیا  قهرمانی  مسابقات  فاصل 
امیدوارم  پیگیری کنند.  باشگاهی خود را  تا دیدارهای  بروند 
شخص سرپرست وزارت ورزش و رئیس کمیته ملی المپیک 
با لحاظ کردن این موضوع و لزوم حضور نفر چهارم در کنار 

تیم، سهمیه تیم را برای هانگژو ارتقا دهند.

بازگشت پرافتخاری داشتم

گفت وگوی با پینگ پنگ باز بدون رنکینگی که در آسیا شگفتی ساز شد

کارشناس والیبال ایران با اشاره به عواملی که باعث افت 
فینال  در  ژاپن  برابر  شکست  و  ملت ها  لیگ  در  ملی  تیم 
نداشت  مالی  مشکلات  فدراسیون  اگر  گفت:  شد  آسیا 

قطعا مربی ایرانی را انتخاب نمی کرد.
تیم ملی والیبال  محمدرضا دامغانی درباره وضعیت فعلی 
ناکامی در لیگ ملت ها و قهرمانی آسیا گفت: در  پس از 
نام  به  بزرگ  مربی  یک  با  ایران  والیبال  گذشته  سال   ۱۰
آسیا  والیبال  در  سوپراستار  تعدادی  همچنین  و  ولاسکو 
خودنمایی  هم  دنیا  والیبال  بزرگان  برای  و  درخشیدند 
دست  به  خوبی  نتایج  بازیکنان  این  با  ملی  تیم  کردند. 
و  شد  تهی  ایران  والیبال  باره  یک  به  عقبه  این  با  آورد. 

قرعه به نام عطایی افتاد.
با مربی ایرانی فروریخت همه افتخارات والیبال 

وجود  ذهنی  آمادگی  والیبال  خانواده  برای  افزود:  وی 
ژاپن  ببازیم.  ژاپن  به  آسیا  در  ما  تیم  روزی  که  نداشت 
اما  می خورد  شکست  همیشه  ما  مقابل  گذشته  ادوار  در 
و  افتاد  اتفاق  تیم  این  در  تحولی  بلین  فیلیپ  حضور  با 
الان به عنوان حریف جدی ما محسوب می شود. متأسفانه 
سرمربی  با  اخیر  چندماه  در  باره  یک  به  ایران  والیبال 
قبول  مورد  نتایج  و  فروریخت  افتخاراتش  همه  ایرانی 

خانواده والیبال و مردم قرار نگرفت .
برخی انتقادها به کادر فنی قابل قبول بود

کارشناس والیبال ایران اظهار داشت: بخشی از انتقادهایی 
که به کادر فنی تیم ملی شد کاملًا قابل قبول بود و بخشی 
از آن نه. در تیم ملی دیگر سوپراستارهای گذشته حضور 
تیم  نتیجه گیری  روی  بزرگ  بازیکنان  این  نبود  ندارند، 
بااستعداد  بازیکنان  سری  یک  واقع  در  بودند.  اثرگذار 
گذاری  آینده سرمایه  برای  آنها  می توانیم روی  که  داریم 
والیبال  گذشته  با  آن ها  مقایسه  و  نسل  تغییر  این  کنیم. 
در  نتوانست  ما  تیم  نهایت  در  و  نداشت  خوبی  خروجی 
لیگ ملت ها خوب نتیجه بگیرد و در قهرمانی آسیا هم در 

خاک ایران جام را تقدیم ژاپنی ها کردیم.
انتقادها برآشفتگی و فضای پرتنش ایجاد کرد

داشت  ایراد  بازیکنان  چیدمان  و  انتخاب  نحو  گفت:  وی 
باعث  متأسفانه  مسائل  این  بود.  حق  به  انتقادها  کاملًا  و 
پرتنش  والیبال و فضای  برآشفتگی در کل خانواده  ایجاد 
همین  با  ناچار  به  کرده  اعلام  فدراسیون  رئیس  الان  شد. 
وزارت  چون  می روند  آسیایی  مسابقات  به  فنی  کادر 

ورزش روی آن تاکید زیاد دارد.
تیم  فدراسیون  نبود  بهتر  اینکه  به  واکنش  در  دامغانی 
بازی های  به  شدند،  قهرمان  جهان  در  که  را  جوانان 
حرف  این  من  کرد:  خاطرنشان  می کرد،  اعزام  آسیایی 
جوانان  بین  زیادی  فاصله  که  چرا  ندارد  قبول  اصلًا  را 
اینکه  خاطر  به  بگوییم  نمی توانیم  است.  بزرگسالان  تا 
جوانان عنوان قهرمانی را در جهان به دست آوردند، در 

بگیرند. نتیجه  می توانستند  هم  آسیایی  بازی های 
فدراسیون ناچار شد با عطایی ادامه دهد

وی با بیان اینکه در شرایط فعلی تیم ملی نیاز به آرامش 
دارد، عنوان کرد: تیم ملی والیبال در چندین مسابقه نتیجه 
دردی  کنیم  تخریب  را  عطایی  ما  مدام  اینکه  اما  نگرفته 
مجبور  ناچار  به  فدراسیون  نمی شود.فعلًا  دوا  ملی  تیم  از 
شرکت  پیش رو  مسابقات  در  فنی  کادر  همین  با  است 
داشته  تمایل  فنی  کادر  تغییر  به  هم  داورزنی  شاید  کند. 
باشد که به نظرم در آینده هم این اتفاق می افتد، اما فعلًا 
راهکاری ندارد. شاید او با مشکلاتی زیادی روبه رو باشد 

که ما از آن بی اطلاع هستیم.
اگر فدراسیون مشکل مالی نداشت از اول عطایی را 

نمی کرد انتخاب 
مالی  اگر داورزنی مشکل  وی گفت: من احساس می کنم 
را  خارجی  مربیان  دستمزد  پرداخت  توانایی  و  نداشت 
انتخاب  سرمربی  عنوان  به  را  عطایی  ابتدا  از  داشت 
کامل  اشراف  ایرانی  مربیان  توانایی  به  او  چون  نمی کرد. 
دارد. ولی الان با مشکل مالی روبه روست و مجبور است 
شرایط  در  والیبال  خانواده  برود.  پیش  شرایط  این  با 
بی شمار  انتقادهای  کنند.  تزریق  آرامش  تیم  به  باید  فعلی 
شود  بدتر  هم  اوضاع  حتی  شاید  نمی کند.  دوا  را  دردی 
و بازیکنان و اعضای کادر فنی تو روی هم قرار بگیرند.

کار  روی  دیگر  ایرانی  مربی  هم  دیگر  سال   ۱۰ تا 
نمی آید

به  را  فضا  می کنم  خواهش  همه  از  بنابراین  گفت:  وی 
سمت آرامش ببرند. مطرح کردن برخی موضوعات به نفع 
می کند. ضرر  ملی  تیم  نهایت  در  و  نیست  ایران  والیبال 

تا ده سال آینده دیگر والیبال رنگ سرمربی ایرانی را هم 
آرامش  با  باید  ما  است.  دردناک  اتفاق  این  دید.  نخواهد 
تیم  آینده  با نسل  تا  تاریک را طی کنیم  تلخ و  این مسیر 
خوبی داشته باشیم. دیگر انتقادات به عطایی کافی است.

ایران  از  خارج  در  عبادی پور  اندازه  بازیکنی  هیچ 
بازی نکرده است

گفت:  عبادی پور  میلاد  گذاشتن  کنار  مورد  در  وی 
عبادی پور  با  داد  نشان  آسیا  قهرمانی  مسابقات  در  او 
مسائل  خاطر  به  شاید  موضوع  این  دارد،  فاصله  سابق 
است  فرزند شده  تازگی صاحب  به  که  بوده  شخصی اش 
این  و  بود  دور  به  مبارزه  و  بودن  جنگنده  فضای  از  و 
بهترین  از  او را یکی  اما من  بود.  موضوع کاملًا مشخص 
همه  به  را  موضوع  این  و  می دانم  والیبال  تاریخ  مربیان 
از  خارج  او  اندازه  به  بازیکنی  هیچ  است،  کرده  ثابت 
میدان  به  ایتالیا  و  لهستان  در  او  است.  نکرده  بازی  ایران 
لژیونر  بازیکنان  با  باشگاه های خارجی  رفته در حالی که 
قراردادهای طولانی مدت نمی بندند اما او مدت ها در این 

تیم ها بازی کرده است.
میلاد ناآماده حتی بهتر از برخی بازیکنان است

تمام  با  معروف  سعید  حتی  کرد:  تأکید  دامغانی 
ساله  دو  قرارداد  زنیت  با  داشت  که  فنی  بضاعت های 
بازیکن  او  بازی کرد.  تیم  آن  در  تنها یک سال  اما  بست 
دور  به  آمادگی  شرایط  از  الان  که  چند  هر  است  خوبی 
شده است. سرمربی تیم اعلام کرد میلاد موقتاً در کنار تیم 
از  البته من  برگردد،  تیم  به  او خواهش می کنم  از  نیست. 
شرایط اردوی تیم ملی خبر ندارم اما میلاد بازیکنی نیست 
که بتوان به راحتی او را نادیده گرفت. قطعاً به تیم اضافه 
این  اسفندیار  و  کاظمی  صابر  برای  که  همانطور  می شود 
اتفاق افتاد. به اعتقاد من میلاد ناآماده به مراتب از برخی 

بازیکنانی که در اردو هستند بهتر خواهد بود.

نفع  به  دوستانه  بازی  هر  است  معتقد  استقلال  پیشکسوت 
بنابراین  دارد.  را  بازیکن  انتخاب  حکم  و  است  ملی  تیم 
انجام بازی های دوستانه این شرایط را برای کادر فنی فراهم 
دارد  نیاز  که  را  بازیکنانی  مختلف  پست های  در  تا  می کند 
گرینش و هماهنگی لازم را بین بازیکنان و کادر فنی ایجاد 

کند.
صادق ورمزیار در پاسخ به این پرسش که با گذشت چهار 
هفته از لیگ برتر، کدام تیم آماده تر است و شانس قهرمانی 
سپاهان،  کرد:  اظهار  دارد،  تیم ها  سایر  به  نسبت  بیشتری 
پرسپولیس و استقلال با توجه به اینکه سه تیم برتر جدول 
هستند نسبت به سایر تیم ها شرایط بهتر و شانس بالایی برای 
قهرمانی دارند. اینکه بگویم احتمال قهرمانی کدام تیم بیشتر 
از سایر تیم هاست، امکانپذیر نیست و در پایان نیم فصل اول 

شرایط تیم ها از لحاظ قهرمانی بهتر مشخص می شود.
در  فصل  مشکل  مهم ترین  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  او 
این چهار هفته چه بود، گفت: بازی ها از این جهت که سر 
وقت برگزار شدند امتیاز مثبتی بود اما از سوی دیگر تعطیلی 
لیگ به دلیل اینکه مسابقات آسیایی را پیش رو داریم سبب 
می شود در برگزاری مسابقات لیگ وقفه ایجاد شود و شاهد 
برگزاری لیگ منظم و مسنجمی نباشیم. این ناهماهنگی تیم ها 
قرار  ایده آلی  شرایط  در  می شود  سبب  و  می کند  اذیت  را 
نگیرند. در حقیقت تعطیلی لیگ هماهنگی و آمادگی تیم ها 

را به هم خواهد زد.
بازیکن سابق تیم ملی گفت: بازی های تدارکاتی در صورتی 
تا  می کنند  کمک  ملی  تیم  به  باشند،  خوب  شرایطشان  که 
و  هماهنگی  بازیکنان،  تمام  از  بهره گرفتن  با  فنی  کادر 

هارمونی لازم را ایجاد کند.
صادق ورمزیار در ادامه درباره بازی تیم ملی برابر بلغارستان 
بازی ها  این  به  نسبت  بازیکنان  از  مقدار  یک  شاید  گفت: 
بی انگیزه بود و آن را دست کم گرفته بودند اما بازی خوبی 

بود.
بازیکنان بود که قطعا  برای هماهنگی  بازی  این  وی گفت: 

این هماهنگی با شرایطی که وجود دارد ایجاد می شود.
ورمزیار درباره عملکرد محمد محبی در تیم ملی اظهار کرد: 
سایر  به  نسبت  حداقل  و  است  خوبی  و  جوان  بازیکن  او 
بازیکنان بیشتر تلاش می کرد و همین انگیزه و تلاش او سبب 

شده بود که به چشم بیاید.

نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال و رئیس کمیته مسابقات 
می گوید که برگزاری هیچ دیداری از لیگ برتر در خارج از 

ایران برای سازمان لیگ موضوعیت ندارد.
منصور قنبرزاده، نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال و رئیس 
کمیته مسابقات در گفت وگو با ایسنا در پاسخ به این سوال 
دارد؟  صحت  قطر  کشور  در   ۱۰۲ دربی  برگزاری  آیا  که 
اظهار کرد: من امروز این خبر را در برخی از رسانه ها دیدم. 
با این حال من به عنوان رئیس کمیته مسابقات باید بگویم 
که برگزاری داربی در کشور قطر در سازمان لیگ و کمیته 
مسابقات مطرح نشده است. به طور کلی نه در این خصوص 
نه تا به حال  جلسه ای داشته ایم، نه تصمیمی اتخاذ شده و 
در  است.  مطرح شده  موضوعی  چنین  فدراسیون  ارکان  از 
نتیجه برگزاری داربی در کشور قطر تا به حال برای ما طرح 

موضوع نشده است.
او در پاسخ به این سوال که سیاست سازمان لیگ فوتبال در 
قبال برگزاری داربی و به طور کلی هر دیداری از لیگ برتر 
در خارج از ایران چیست؟ توضیح داد: سازمان لیگ و کمیته 
مسابقات دستورالعملی دارد که برای همه باشگاه ها یکسان 
است. ما هیچ بند و ماده ای نداریم که بازی های لیگ خارج 
از کشور برگزار شود. اعتقاد ما هم همین است که بازی ها 
در کشورمان برگزار شود. به همین دلیل برگزاری داربی در 

خارجی از کشور موضوعیت ندارد که مطرح شود.
رئیس کمیته مسابقات در ادامه در پاسخ به این پرسش که 
لیگ  سازمان  به  قطر  کشور  در  داربی  برگزاری  بعدها  اگر 
نظر  از  گفت:  چیست؟  سازمان  این  واکنش  شود،  اعلام 
سازمان لیگ برگزاری بازی ها در خارج از ایران موضوعیت 
ندارد. هم چنین چنین موضوعی تا به حال مطرح نشده که ما 
بخواهیم به آن فکر کنیم. نمی دانم این بحث رسانه ای بوده 
یا دلایل دیگری مانند تلاش باشگاه ها برای درآمدزایی بوده 
ولی واقعیت این است که در سیاست سازمان لیگ و کمیته 

مسابقات هم چین چیزی مدنظر نیست.
قنبرزاده در پایان درباره اخباری مبنی بر صحبت مهدی تاج، 
رئیس فدراسیون فوتبال ایران با رئیس فدراسیون فوتبال قطر 
درباره برگزاری داربی در این کشور بیان کرد: به هیچ وجه 
به ما  بین الملل چنین چیزی را  نه دپارتمان  نه آقای تاج و 

طرح موضوع نکرده اند.
هرچند قنبرزاده از برگزاری داربی در قطر اظهار بی اطلاعی 
می کند اما صبح امروز)جمعه( یک مقام مسئول در فدراسیون 
این که  به  با توجه  ایسنا گفت:  به  این خبر  تایید  با  فوتبال 
داربی  هستند،   VAR سیستم  به  مجهز  دوحه  ورزشگاهای 
قضاوت  ویدیویی  داور  کمک  سیستم  کمک  با  نیز   ۱۰۲

خواهد شد. البته تمام داوران بازی ایرانی خواهند بود.

قنبرزاده: 
برگزاری داربی در قطر موضوعیت 

ندارد که بخواهد مطرح شود



نگاهی به انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی

از پیش ثبت نام تا اصلاحات جدید 
ابوترابی فرد: 

دولت و مجلس از اقدامات هزینه آفرین اقتصادی خودداری کنند

بررسی لایحه برنامه هفتم هفته آینده در 
صحن مجلس آغاز می شود

انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری به صورت همزمان ۱۱ اسفند سال جاری 
نگهبان  شورای  شهریورماه   ۴ ایسنا،  گزارش  به  می شود.  برگزار 
مجلس  انتخابات  قانون  از  موادی  اصلاح  »طرح  که  کرد  اعلام 
شورای اسلامی« که با اصلاحاتی در جلسه مورخ یکم مرداد ماه 
به تصویب مجلس شورای اسلامی  یک هزار و چهارصد و دو 
رسیده است، در جلسه مورخ ۰۳/۰۵/۱۴۰۲ شورای نگهبان مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت و با توجه به اصلاحات به عمل آمده 
مغایر با موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد؛ لذا انتخابات 
با قانون جدید برگزار  دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی 

خواهد شد.
انتخابات  قانون  جدید  اصلاحات  از  ثبت نام«  »پیش  مرحله 

مجلس است
مرحله »پیش ثبت نام« از اصلاحات جدید این قانون است و در 
روزهای ۱۶ تا ۲۲ مردادماه امسال مرحله پیش ثبت نام از داوطلبان 
صورت  به  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  دوره  دوازدهمین 
ثبت  پیش  متقاضی،   ۸۴۷ و  هزار   ۴۸ و  شد  برگزار  الکترونیکی 
نام خود را انجام دادند. بر اساس قانون جدید انتخابات مجلس 
شورای اسلامی، پس از انجام پیش ثبت نام داوطلبان انتخابات، 
امور  سازمان  خارجه،  وزارت  دادستانی،  فراجا،  احوال،  ثبت 
علوم،  وزارت  جمله  از  آموزش  بخش  نهادهای  و  استخدامی 
بهداشت، دانشگاه آزاد و مرکز مدیریت حوزه های علمیه، مدارک 
متقاضیان را بررسی می کنند.مدارک داوطلبان برای مراجع مربوطه 
فرستاده می شود و آن مراجع یک ماه فرصت دارند تا نظرات خود 
را به وزارت کشور اعلام کنند. داوطلبانی که مدارک آنها مورد 
تایید باشد، می توانند در مرحله ثبت نام نهایی شرکت کنند و ثبت 
نام نهایی انتخابات از ۲۷ مهر تا ۳ آبان خواهد بود.پس از تایید 
مدارک داوطلبان توسط نهادهای بررسی کننده، شناسه رهگیری به 
داوطلبان از طریق پیامکی با سرشماری وزارت کشور ارسال می 
شود. اگر مدرکی از متقاضی تایید نشد، چنانچه متقاضی معترض 
باشد، تا ۲۴ ساعت قبل از شروع ثبت نام نهایی فرصت اعتراض 

دارد.
اصلاح قانون انتخابات از سال های گذشته مطرح بوده است

هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان در همین راستا اعلام 
بوده  از سال های گذشته مطرح  انتخابات  قانون  کرد که اصلاح 
است. نقطه عطف این موضوع، ابلاغ سیاست های کلی انتخابات 
از سوی مقام معظم رهبری در سال ۱۳۹۵ بود که این سیاست ها 
با رویکرد آسیب شناسانه و در ۱۸ بند مسائل مختلف انتخابات را 
نیز در جهت تبدیل به قانون و مقررات  فهرست و راهکارهایی 
مطرح کرده بودند.سخنگوی شورای نگهبان همچنین گفته است که 
بررسی صلاحیت ها در انتخابات پیش رو بر اساس قانون جدید 
در  هرچند  شد؛  خواهد  انجام  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات 
قانون جدید تغییرات چندانی در این مورد نسبت به قانون قدیم 
ایجاد نشده است. در بررسی صلاحیت ها ابتدا هیات های اجرایی، 
سپس هیات های نظارت و در نهایت شورای نگهبان اعلام نظر 
خواهد کرد.وی معتقد است: ممکن است افرادی که در گذشته 

تایید شده اند، به دلیل اعمال و رفتاری که داشته اند رد صلاحیت 
نشده  تایید  گذشته  در  که  کسانی  است  ممکن  همچنین  شوند. 
باشند، اکنون با به دست آمدن اسناد و مدارکی تایید صلاحیت 
شوند؛ همچون اینکه فردی در گذشته حکم قضایی داشته و اکنون 

حکم برائت دریافت کرده باشد.
اصلاحات خوبی در قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی 

به وجود آمده است
است:  معتقد  نیز  نگهبان  شورای  حقوقدان  عضو  پروین  خیرالله 
اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  قانون  در  خوبی  اصلاحات 

افزایش  موجب  عمومی  اعتماد  افزایش  و  است  آمده  وجود  به 
مشارکت مردم خواهد شد و در این رابطه دو عنصر »شفافیت« 
حقوق  انتخابات ها  در  باید  هستند.  موثر  بسیار  »پاسخگویی«  و 
مردم و داوطلبان حفظ شود و  مرحله »پیش ثبت نام« در راستای 
حقوق مردم و داوطلبان پیش بینی شده است. بر اساس قانون جدید 
نیز  نهادها  نتایج استعلام ها اعتراض کنند.  به  متقاضیان می توانند 
ملزم به پاسخگویی هستند و اگر پاسخ ندهند، مجازات برای آنها 
تعیین شده است. بررسی صلاحیت ها نیز طبق قانون باید بر اساس 
نمی توان  گفته ها  و  شنیده ها  اساس  بر  شود.  انجام  ادله  و  اسناد 
باید  تایید  یا عدم  تایید  برای  به بررسی صلاحیت ها پرداخت و 
اسناد و ادله کافی وجود داشته باشد. در قانون جدید برای اولین 
بار دو حق برای داوطلبان به طور ویژه در نظر گرفته شده است 
و حق شنیدن توضیحات و بررسی دلایل و مدارک داوطلب و 
حق دانستن دلایل عدم تایید صلاحیت به صورت کتبی از جمله 

ویژگی های قانون جدید )اصلاح قانون انتخابات مجلس( است.
انتخابات همیشه مدنظر دشمن بوده است

عباسعلی کدخدایی رئیس پژوهشکده شورای نگهبان  نیز با اشاره 
به برگزاری انتخابات اسفندماه اعلام کرده است: انتخابات همیشه 
بزند.  ما ضربه  به  این طریق  از  بوده و می خواهد  مدنظر دشمن 
برای نمونه در اتفاقات سال ۸۸ هرگونه امکانات برای رسیدگی 
به اعتراضات فراهم شد، اما برخی نپذیرفتند و مقابل رأی مردم 
امنیت،  دارد.  طراحی  دشمن  هم  آینده  انتخابات  برای  ایستادند. 
به عنوان  ابتدای سال  سلامت، رقابت و مشارکت را رهبری در 
چهار راهبرد انتخابات مشخص کردند و ما نیز هرجایی که هستیم 

و در هر دستگاه و سازمان باید وظیفه خود را انجام دهیم.
از همه طیف های فکری در انتخابات پیش ثبت نام کردند

 احمد وحیدی وزیر کشور درباره پیش ثبت نام چهره های سیاسی 
در انتخابات و اینکه آیا آماری از پیش ثبت نام آنان وجود دارد یا 
خیر؟ گفت که چهره بودن یا نبودن کاندیداها به ارزش گذاری منجر 
می شود و ما نمی خواهیم این اقدام را انجام دهیم اما باید بگویم که 

از همه طیف های فکری در انتخابات پیش ثبت نام کردند.
برگزاری انتخابات یک امانت در دست برگزار کنندگان است

محمدتقی شاهچراغی رئیس ستاد انتخابات کشور  و معاون سیاسی 
وزیر کشور نیز بر این باور است که  برگزاری انتخابات یک امانت 
در دست برگزارکنندگان است و به فرموده رهبری معظم انقلاب 
تمامی  همراهی  به  نیاز  آن  اجرای  و  است  الناس  انتخابات حق 
نخبگان، دستگاه ها و نهادها براساس تقسیم کار صورت گرفته 
دارد. هر یک رسالت و وظایف خود را بطور دقیق به انجام برساند، 
به اصل وحدت و همبستگی ملی باید توجه شود و در این راستا 
هم افزایی میان دستگاهی ضروری است. بی شک امنیت و سلامت 
ما  امانتی در دست  بر می گردد و  انتخابات  به مجریان  انتخابات 
است. وزارت کشور در اجرای ماموریت محوله مصمم است و 
انتخابات  تقویم  و  قانون  با  متناسب  انتخابات  فرآیندهای  تمامی 
برگزار شده  انتخابات های گذشته و  اجرایی خواهد شد. همانند 
مجلس شورای اسلامی، تلاش خواهد کرد که امنیت و سلامت 
انتخابات این دوره تضمین شود؛ با این حال باید توجه داشت که 
در بخش های رقابت و مشارکت، نیاز به یک حرکت جمعی وجود 
دارد که در این مسیر هر اقدام و رفتاری که امید و ایمان ملت را 
به مسیری که در حال پیمودن است نشانه بگیرد، غلط است و از 
همین رو رسالت نخبگان، جریان های سیاسی و رسانه ها در حرکت 

در مسیر امید و ایمان بسیار حایز اهمیت است.
تفاهم نامه همکاری ستاد انتخابات و شرکت مخابرات برای 

انتخابات
کشور  انتخابات  ستاد  رئیس  شاهچراغی  سیدمحمدتقی  همچنین 
فراهم  برای  ایران،  مخابرات  مدیرعامل شرکت  مجید سلطانی  و 
انتخابات  بهتر  هرچه  برگزاری  به  مربوط  زیرساخت های  ساختن 
۱۱ اسفند امسال، تفاهمنامه همکاری امضاء کردند.به موجب این 
تفاهمنامه، شرکت مخابرات ایران متعهد می شود شعب اخذ رای 
سراسر کشور را به فیبر نوری مجهز سازد تا زیرساخت های لازم 

برای خدمات جامع و یکپارچه نظارت تصویری ایجاد شود.
احمدی نژاد هیچ برنامه ای برای انتخابات ندارد

پس از مرحله پیش ثبت نام ها گمانه زنی های زیادی درباره این که 
چه کسانی ثبت نام کرده اند منتشر شد، برخی از این افراد اخبار 
منتشر شده در این زمینه را تکذیب کردند و برخی هنوز موضع 
صورت  به  احمدی نژاد   محمود  دفتر  راستا  این  در  نگرفته اند. 
با امضای عبدالرضا شیخ الاسلامی رئیس دفتر وی اعلام  رسمی 
کرد: »در پی پرسش های مکرر اقشار مختلف از هموطنان عزیز 
ضمن تکذیب همه خبرهای جعلی و شایعات بی اساس، مؤکداً 
تصریح می نماید که جناب آقای دکتر احمدی نژاد هیچ برنامه و 

فعالیت انتخاباتی نداشته و نخواهند داشت.«

تمرکز  با  باید  مجلس  و  دولت  گفت:  تهران  موقت  جمعه  امام 
هزینه آفرین  اقدام  هرگونه  از  هفتم  برنامه  سیاست های  بر  جدی 
تولید  رشد  و  تورم  مهار  بالا،  اقتصادی  رشد  راستای  در  که 

نیست، جلوگیری کنند. 
محمدحسن  المسلمین  و  حجت الاسلام  ایسنا،  گزارش  به 
آستانه  در  اینکه  بیان  با  جمعه  نماز  خطبه های  در  ابوترابی فرد 
هفتم  برنامه  کرد:  اظهار  داریم،  قرار  دولت  فعالیت  سوم  سال 
دستور  در  عدالت  با  توام  اقتصادی  پیشرفت  اولویت  با  توسعه 
دو  در  دولت  تصمیمات  از  برخی  است.  مجلس  و  دولت  کار 
سال گذشته به اصلاح شاخص های کلان اقتصادی منجر شده و 

می تواند زمینه ساز تحول در این زمینه باشد.
ظاهری  که  اقتصادی  سیاست های  از  بسیاری  کرد:  تاکید  وی 
مردم  برای  منفی  اثرات  بلندمدت  در  دارند  دلپذیر  و  جذاب 
خواهند داشت، در عین حال سیاست های اقتصادی که ظاهری 
خوشایند ندارند اما در میان مدت اثرات مطلوب و مثبتی دارند 

و بهبود وضعیت اقتصادی جامعه منجر می شوند.
امام جمعه موقت تهران ادامه داد: حذف ارز ترجیحی از جمله 
این اقدامات دولت بود که در کوتاه مدت منجر به افزایش قیمت 
مثبت  نتایج  به  منجر  بلندمدت  و  میان مدت  در  اما  شد  کالاها 
با  بدانیم.  قدر  باید  را  اقدامات  این  می شود.  جامعه  اقتصاد  در 
به قاچاق  بسته شد و  از راه های گسترش فساد  اقدام یکی  این 
زمینه  اقدام  این  آمد.  وارد  مهلکی  ضربه  یارانه ای  کالاهای 
که  کرد  فراهم  را  کشور  محدود  ارزی  منابع  مناسب  مدیریت 

خود می تواند زمینه ساز رشد پایدار اقتصادی باشد.
امام جمعه موقت تهران گفت: عضویت ایران در پیمان شانگهای 

که می تواند نقش فعال تر ایران را در منطقه به همراه داشته باشد 
و عضویت در گروه بریکس که می تواند به تقویت اقتصادهای 
نوظهور در برابر آمریکا و تاثیرگذاری بر اقتصاد سیاسی جهان 
منجر شود، از جمله اقدامات مهم دولت سیزدهم است. قدرت 
سیاسی گروه بریکس که ۴۶ درصد جمعیت جهان را دربر دارد 
از  بسیاری  توجه  آن  عضو  کشورهای  بالای  اقتصادی  رشد  و 

کشورها را برای عضویت در این گروه فراهم کرده است.
وی یادآور شد: از فرصت عضویت در گروه بریکس باید نهایت 
کشورهای  با  چندجانبه  و  دوجانبه  همکاری  برای  را  استفاده 
بر  جدی  تمرکز  با  باید  هم  مجلس  و  دولت  داشت.  آن  عضو 
در  که  هزینه آفرین  اقدام  هرگونه  از  هفتم  برنامه  سیاست های 
نیست،  تولید  رشد  و  تورم  مهار  و  بالا  اقتصادی  رشد  راستای 

جلوگیری کنند.

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: قرار است 
در  توسعه  هفتم  برنامه  لایحه  بررسی  آینده  هفته  یکشنبه  از 

صحن مجلس آغاز شود.
هفته  کاری  برنامه  درباره  سلیمی  علیرضا  حجت الاسلام 
فردا  مجلس  داشت:  اظهار  اسلامی،  شورای  مجلس  جاری 
در  مجلس  هفته  این  علنی  جلسات  و  ندارد  علنی  جلسه 

روزهای دوشنبه، سه شنبه و چهارشنبه برگزار خواهد شد.
وی درباره زمان بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه در صحن 
مجلس، گفت: نمایندگان مجلس شورای اسلامی از ۱۳ تا ۲۳ 
پیشنهادات  تا  به مدت ده روز فرصت دارند  شهریور ماه و 

خود درباره لایحه برنامه هفتم توسعه را ثبت کنند.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: قرار 
است بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه از یکشنبه هفته آینده 
جلسات  و  شود  آغاز  مجلس  صحن  در  ماه(  شهریور   ۲۶(

مجلس در ایام بررسی این لایحه در دو شیفت صبح و عصر 
خواهد بود.
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بمناسبت فرا رسیدن یادواره 142 شهید والامقام بخش کومله و با حضور تیم مدیریت شهری کومله انجام شد؛ 
 

چهارمین مرحله لیگ دوچرخه سواری استان گیلان
آگهی مزایده  عمومی فروش املاک  

شرکت تعاونی مسکن استحکام بنای کارکنان شهرداری آستانه اشرفیه 
استان  سواری  دوچرخه  لیگ  مرحله  چهارمین 
گیلان در شهر کومله با حضور دکتر مهدی پور 
شهردار ، ریاست و اعضای شورای اسلامی شهر ، 
آقای امیری معاون سیاسی فرمانداری شهرستان 
لنگرود، سردار بایرامی رئیس سازمان ادبیات بنیاد 
مهندس  کشور،  مقدس  دفاع  نشر  و  آثار  حفظ 
شهدا،  معظم  های  خانواده   ، بخشدار  کشاورز 
نیروی های نظامی و انتظامی و پرسنل شهرداری 

کومله برگزار گردید. 
بمناسبت فرا رسیدن یادواره 142 شهید والامقام 
شورای  و  شهرداری  همت  با  و  کومله   بخش 
سواری  دوچرخه  هیئت  و  کومله  شهر  اسلامی 
استان گیلان، شهرستان لنگرود و اداره ورزش و 
لیگ  مرحله  چهارمین  لنگرود  شهرستان  جوانان 
دوچرخه سواری استان گیلان در رده های سنی 

پیشکسوتان  و  بزرگسالان،  جوانان،  نوجوانان، 
برگزار گردید. 

 در پایان  این مسابقه به نفرات برتر با اهدای لوح 
قهرمانی و هدیه ای از طرف شهرداری و شورای 

اسلامی شهر کومله تجلیل و تقدیر بعمل آمد.

شرکت تعاونی مسکن استحکام بنای کارکنان شهرداری آستانه اشرفیه در نظر دارد در راستای اجرای بند1مصوبه صادره از 
سوی هئیت تصفیه مورخ 1402/04/07 نسبت به واگذاری و فروش زمین به پلاک ثبتی 92/3870 واقع در آستانه اشرفیه پارک 
ساحلی،روبروی پارک علم و فناوری دارای سند مالکیت تک برگی به شماره 1400/274454/ه و  پلاک ثبتی شماره 3870 
فرعی از 92 اصلی بخش 14 حوزه ثبتی آستانه اشرفیه  به متراژ  869/58  متر مربع از املاک شرکت تعاونی مسکن استحکام 
بنای کارکنان شهرداری آستانه اشرفیه بصورت فروش از طریق مزایده عمومی طی شرایط ذیل اقدام نماید،متقاضیان جهت 

کسب اطلاعات بیشتر می توانند با شماره 09112455823 آقای سیدجلال صابر همیشه گی تماس حاصل نمایند.
در  واقع  اشرفیه   آستانه  شهرداری  کارکنان  بنای  استحکام  مسکن  تعاونی  شرکت  دفتر   : گزار  مزایده  دستگاه  نشانی  و  نام 

شهرداری آستانه اشرفیه – بلوار شهید رجایی 
موضوع مزایده :فروش زمین شرکت تعاونی مسکن استحکام بنای کارکنان شهرداری آستانه اشرفیه

1-محل اجرا: استان گیلان -شهر آستانه اشرفیه.
2-قیمت پایه کارشناسی به قیمت هر متر مربع 80/000/000 ریال و به ازای 869/58 متر مربع مجموعا 69/566/400/000 ریال 

می باشد.
3-داوطلبان میبایست قیمت پیشنهادی خود را به دفتر حقوقی شهرداری آستانه اشرفیه  تحویل نمایند.

4-کلیه شرکت کنندگان در مزایده می بایستی جهت شرکت در مزایده مبلغ 3/478/320/000 ریال ضمانتنامه معتبر بانکی 
یا فیش وریزی نقدی را بعنوان  سپرده شرکت در مزایده به حساب جاری 320411139617701 بنام شرکت تعاونی مسکن 
بانکی  نامه  بانکی دریافتی  یا ضمانت  بانک توسعه تعاون واریز و فیش  بنای کارکنان شهرداری آستانه اشرفیه نزد  استحکام 
معادل مبلغ سپرده ، مدارک شناسایی شخص خریدار )حقیقی یا حقوقی( و برگه پیشنهاد قیمت را به عدد و حروف را  در 
پاکت بصورت فیزیکی در بسته و محافظ تحویل دفتر حقوقی شهرداری آستانه اشرفیه ،دبیرخانه شرکت تعاونی تحویل نمایند . 

5-شرکت برای عموم اشخاص حقیقی و حقوقی  آزاد می باشد.
6-شرکت تعاونی در رد یا قبول پیشنهادات مختار است .

7-محل، مهلت و نحوه دریافت اسناد مزایده : واجدین شرایط مي توانند ضمن دریافت اسناد مزایده از محل دفتر شرکت 
تعاونی واقع در واحد حقوقی شهرداری آستانه اشرفیه در بلوار شهید رجائی  تا ساعت 14 تاریخ 1402/06/30 و تحویل اسناد 
و پاکت ضمانتنامه )فیش واریزی( ، مدارک شناسایی و اسناد و شرایط مزایده  و برگه پیشنهاد قیمت تا تاریخ 1402/07/09 
به دبیرخانه شرکت تعاونی تحویل و جهت شرکت در مزایده اقدام نمایند. مزایده گران بایستی پاکت عنوان شده جهت 
شرکت در مزایده را تا ساعت 14 مورخ 1402/07/09 تحویل دبیرخانه شرکت تعاونی واقع در واحد حقوقی شهرداری آستانه 

اشرفیه قراردهند.
8-تاریخ بازگشائی پاکات و پیشنهاد قیمت : پیشنهادهاي واصله درساعت 10 ظهر روز پنج شنبه مورخ 1402/07/10 در محل 
شرکت تعاونی باز و خوانده مي شود حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان درجلسه افتتاح پیشنهاد ها 

با معرفي نامه مجاز مي باشد.
9-برنده مزایده بمدت 72 ساعت از ابلاغ موظف به انعقاد قرارداد )واگذاری املاک( با شهرداری می باشد در غیر اینصورت 

سپرده وی  به نفع شرکت تعاونی  ضبط و معامله با نفرات بعدی انجام می پذیرد 
10-سپرده نفرات دوم و سوم تا زمان انعقاد قرارداد نزد شرکت تعاونی  محفوظ می باشد.

11-مدت اعتبار پیشنهادها : 6 ماه از تاریخ افتتاح پیشنهادها بوده و برای یک دوره دیگر قابل تمدید می باشد
12-کلیه هزینه های ناشی از برگزاری مزایده و نشر آگهی و غیره با برنده مزایده می باشد.

سیدجلال صابر همیشه گی
رئیس هیت تصفیه

نوبت اول 1402/06/19
نوبت دوم 1402/06/26
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